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روزنامه

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با تاکید بر روند 
پروژه ای  قم  شهر  در  گفت:  عمرانی  طرح های  اجرای  مطلوب 
به دلیل کمبود منابع مالی متوقف نشده و توقف برخی از آنها 
بخاطر مسائل فنی و غیره است.  محسن بهشتی دوشنبه شب 
در جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم، افزود:  تغییر 
چهره ظاهری شهر قم از نظر عمرانی و افزایش زیرساخت های 
شهرنشینی و استقبال از زائراین نسبت به چند سال گذشته 
مشهود است. وی تاکید کرد: تحقق پذیری ۱۰۰ درصدی بودجه 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: بیش از ۶۰ 
میلیارد تومان برای تکمیل مترو قم سال آینده اعتبار ملی در نظر 
گرفته شده و اعتباراتی نیز برای احداث راه دسترسی به دریاچه 
امیرآبادی  بینی شده است. احمد  منابع ملی پیش  از  قم  نمک 
فراهانی  دوشنبه شب در جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم، اظهار داشت: روز گذشته ۴۵ میلیارد تومان به بودجه 
به  آن  از  که بخش مهمی  اضافه شده  آینده  در سال  قم  استان 
شهرداری قم اختصاص خواهد یافت. عضو هیات رییسه مجلس 

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم :

چرخ توسعه قم در ریل مطلوبی قرار 
گرفته است

عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی خبرداد:

افزایش ۴۵ میلیاردی تومانی بودجه 
سال 1400 قم
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مدیرکل امور شهری و شوراهای استانداری قم،  گفت: ۴۸۷ 
طرح عمرانی با اعتبار ۱۰ هزار میلیارد ریال، درسالجاری از محل 
منابع دولتی در این استان به بهره برداری رسید.  ابراهیم ملکی  
اظهارداشت: طرح های بهره برداری شده قم در هشت حوزه 

زیربنایی، اقتصادی، کشاورزی، زیست محیطی، ورزشی، آموزش 
اینکه  بر  تاکید  با  وی،  بوده است.  گردشگری  و  عالی، درمانی 
با وجود همه محدودیت ها،  روند توسعه استان در سال جاری 
هرگز متوقف نشده است، ادامه داد: از ۴۸۷ طرح افتتاح شده 

با حضور وزیر کشور انجام می شود؛

افتتاح ۴ پروژه بزرگ شهری در قم

معاون دادستان قم تاکید کرد:

برخورد قاطع با هرگونه 
اخلال درامنیت غذایی

مدیرکل امور شهری و شوراهای استانداری قم خبرداد:

بهره برداری از هزار میلیارد ریال
طرح عمرانی درسال ۹۹ 
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رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم هشدارداد:

وضعیت خطرناک ایمنی تونل غدیر

  

رییس شورای اسلامی شهر قم گفت: نسبت بودجه جاری به عمرانی شهرداری 
قم در سال آینده ۲۹ به ۷۱ درصد خواهد بود. عبدالله جلالی در جلسه رسمی 
شورای اسلامی شهر قم که دوشنبه شب با حضور جمعی از مسئولان استان 
برگزار و بودجه سال آینده شهرداری به میزان ۳ هزار و ۶۲ میلیارد تومان تصویب 
شداظهار داشت:  ۳ هزار و ۴۳۱ میلیارد تومان لایحه پیشنهادی شهرداری به 
شورای اسلامی شهر قم برای سال آینده بود که در نهایت بودجه سال ۱۴۰۰ 

شهرداری قم به مبلغ ۳ هزار میلیارد و ۶۲ میلیون تومان تصویب شد. 

مدیرکل بیمه سلامت استان قم گفت: از ابتدای اردیبهشت ماه سال آینده دفترچه 
بیمه سلامت حذف خواهد شد و بیمه شده ها با کد ملی می توانند به مراکز درمانی 
مراجعه کنند. محمدرضا فخاریان قمی افزود: به جز تعداد معدودی از پزشکان،  تقریبا 
کرد: ۱۲۵  اضافه  بیمه سلامت هستند. وی  با  قرارداد  قم طرف  مراکز درمانی  تمام 
پزشک عمومی،  سه فلوشیب،  ۸۲ پزشک متخصص،  ۲۴ پزشک فوق تخصص،  ۱۴۵ 
داروخانه، ۲۴ آزمایشگاه،  ۳۵ فیزیوتراپی،  ۶ مرکز جراحی محدود،  ۹ بیمارستان، ۲۰ 
مرکز تصویربرداری،  یک مرکز رادیوتراپی،  ۱۸ دندانپزشک،  ۲۲ درمانگاه خصوصی،  ۲ 

رییس شورای اسلامی شهر قم:

 71درصد بودجه سال آینده شهرداری قم عمرانی است 
مدیرکل بیمه سلامت استان قم خبرداد:

حذف دفترچه بیمه سلامت از اردیبهشت ماه سال آینده
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انتخابات و مشارکت مردم 
می دهد  نشان  نیز  انقلاب  معظم  رهبر  مواضع  مرور 
که ایشان بر حضور پر شور و انتخاب اصلح تاکید کرده 
ها  دوره  تمامی  در  مردم  انتخاب  حق  از  همواره  و  اند 
استقبال کرده و در  تمامی انتخابات ها، بدون ابراز مواضع 

در خصوص کاندیداها، مردم را به استفاده از این حق خود که در قانون اساسی نیز به 
آن تصریح شده است، دعوت کرده اند. ایشان  فارغ از سلیقه های سیاسی همه ایرانیان 
را  دعوت به حضور و استفاده از حق خود برای تعیین سرنوشت کشور کرده اند، لذا از 
روزهای آغازین انقلاب یکی از مهمترین ارکان حاکمیتی بر دوش مردم بوده و این مردم 

هستند که از طریق شرکت در انتخابات خواسته های خود را در نظام دنبال می کنند.
نکته حائز اهمیت در ایران اسلامی این است که انتخابات و مشارکت مردم در آن، 
مهمترین سرمایه اجتماعی نظام است. با آنکه ما در  هر انتخاباتی شاهد ظهور فرصت 
ها و یا بروز آسیب هایی هستیم، اما در نهایت مشارکت حداکثری مردم خواست نظام و 
رهبری است. چرا که رکن جمهوریت در ایران، یک امر تاثیرگذار و تعیین کننده است و به 
هیچ عنوان خاصیت فقط تبلیغاتی ندارد. دلیل این امر را حتی می توان در زاویه هایی 
که در مواردی بین منتخبان مردم بروز می کند، ملاحظه کرد و چه بسا در مواردی رسانه 
های معاند سعی می کنند ارکان حاکمیتی را متمایل به یک نامزد نشان دهند و در نهایت 

فرد دیگری رای می آورد.
این نشان می دهد که هم انتخابات واقعی است و هم انتخابات در سلامت برگزار 
می شود. بنابراین به رغم تبلیغات گسترده ای که این روزها از سوی رسانه های دشمنان 
انجام می گیرد تا مردم را از شرکت در انتخابات ناامید کنند، باید گفت که انتخابات حق 

همه شهروندان ایرانی است که اگر در آن:
1. با آگاهی و اراده برای تغییر و بهتر شدن، مشارکت حداکثری داشته باشند؛ که نتیجه 
مشارکت گسترده مردم و دمیدن روح امید به هم میهنان و کارگزاران خدوم و مأیوس کردن 

دشمنان و کم شدن تهدیدات علیه نظام خواهد بود.
2. بدین وسیله علاقه خود را به سرنوشت کشور نشان داده و با انتخاب فرد مورد نظر 
امکان اعمال نظر و سلیقه خود در نحوه اداره کشور را اعمال می کنند و این خود یک 

ارزش است خارج از بحث اینکه فرد مورد نظر ما انتخاب بشود یا نه.
3. نمایش و انعکاس حس تعلق به میهن اسلامی و ایران عزیز که برای هر ایرانی بدون 
در نظر گرفتن گرایش سیاسی و سلیقه ها از اهمیت بالایی برخوردار است و ما همه به 
بودن  زیر این پرچم سه رنگ  افتخار می کنیم و به آن می بالیم، پس باید آن را ابراز کنیم و 

انتخابات یکی از این روش هاست.
4. تقویت امنیت و احساس امنیت در کشور؛ همه می دانیم که امنیت مهمتر  از هر 
چیزی در کشور است و کشور در سایه امنیت است که می تواند زیست کند و آباد شود. 
حضور پرشور مردم در انتخابات سایه بسیاری از تهدیدات را از کشور دور می کند و پاسخ 

مناسب به دشمنان کشور و انقلاب خواهد بود.
5. تقویت روحیه امیدواری در پیرامون؛ چشم امید بسیاری از دوستداران انقلاب 
اسلامی و مستضعفان در جهان به ایران دوخته شده و انتخابات پرشور و سالم به آنها نیز 

امید مقاومت و پیروزی می دهد.
6. مشارکت پرشور  به شکل  گیری احزاب شناسنامه دار و کارآمد کمک می کند؛ به هر 
صورت حضور با سلیقه های مختلف در انتخابات با محوریت احزاب و جریان های سیاسی 
زمینه رشد و بلوغ سیاسی و حزبی کشور را نیز تقویت می کند و انتخابات همواره زمینه ای  

برای فعالیت، ظهور و بروز سلیقه های مختلف بوده است. 
7. فرهنگ سیاسی و تعاملات اجتماعی را تقویت می کند، هرچند انتخابات ضمن 
پیامدهای مثبت، گاهی آسیب هایی را نیز همراه دارد که نشان از آسیب در فرهنگ 
سیاسی کشور و ضعف تکاملی آن است که نیازمند تعامل و تمرین است و انتخابات همواره 
این زمینه را فراهم می کند حال اگر منافع ملی و رعایت اخلاق اسلامی مورد توجه جدی و 
شاخص قرار گیرد و آرام آرام در تعامل مناسب فرهنگ سیاسی کشور نیز تعالی پیدا می کند 
و این کشور اسلامی که بر پایه انتخابات مردم حرکت می کند راهی جز این در پیش رو 

ندارد.
8. رفع کاستی ها و اشتباهات؛ هر نظامی در مسیر حرکت خود ضمن نکات برجسته 
و موفقیت آمیز ممکن است در انتخاب روش ها و مدیریت ها دچار مشکلات و اشتباهاتی 
شود که انتخابات این امکان را فراهم می کند تا با حضور افراد و رویکردهای نو با حفظ 

اصول، اصلاحات لازم صورت پذیرفته، کشور یک گام دیگر به پیش برود.
در پایان باید اشاره کرد که مردم هوشمند ایران که از پشتوانه یک فرهنگ و تمدن بزرگ 
برخوردارند باید بدانند که در منطقه ای از عالم زندگی می کنند که هنوز بعضی کشورها 
با حکومت قبیله ای اداره می شود و می توانند با حرکت خردمندانه برای تمام ملت های 

منطقه در حوزه مردم سالاری درس آموز باشند. ان شاء الله

داود عامری*

مدیرکل کمیته امدادامام خمینی )ره( استان قم خبرداد:

مشارکت 1۴6میلیارد ریالی
 قمی ها در جشن نیکوکاری

معاون دادستان عمومی و انقلاب قم تاکید کرد:وضعیت را 
زیبنده شهر مقدس قم نمی دانیم وبا هرگونه اخلال در امنیت 
غذایی مردم برخورد قاطع قضایی صورت می گیرد. روح الله 

مسلم خانیبه همراه تعدادی از مسئولان استان ازجمله مدیرکل 
و  حکومتی  تعزیرات  سازمان  نماینده  استانداری،  اقتصادی 
بازرسین صمت، به منظور نظارت بر تأمین و توزیع مرغ استان 

پیام رهبر انقلاب به کنگره ملی هفده هزار زن شهید، آزاده و جانباز:

زنان شهید، جانباز و آزاده از برترین 
قله های افتخارات انقلاب هستند

رهبر انقلاب اسلامی در پیامی به کنگره ملی هفده هزار زن شهید، آزاده و جانباز تصریح 
کردند: زنان شهید، جانباز و آزاده از برترین قله های افتخارات انقلاب هستند. 

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی به کنگره ملی »لشکر فرشتگان تاریخ ساز« ویژه تجلیل از 
زنان شهید، جانباز و آزاده، این زنان مجاهد، شجاع و فداکار را از برترین قله های افتخارات انقلاب 
اسلامی خواندند. متن پیام رهبر انقلاب اسلامی که صبح امروز حجت الاسلام والمسلمین 
شکری نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید و امور ایثارگران آن را در محل همایش قرائت کرد، به 
این شرح است: شهیدان و جانبازان و آزادگان زن، نمایشگرانِ یکی از برترین قلّه های افتخارات 
انقلاب اسلامی و جمهوری اسلامی اند. قدرت ایمان، راه مجاهدت های بزرگ را به روی زنان 
ایرانی گشود و صحنه های شگفت انگیز و کم نظیری از حضور شجاعانه و فداکارانه و مبتکرانهی 
آنان در میدانهای دشوار پدید آورد. از تظاهرات شورانگیز روزهای انقلاب تا دوران فراموش نشدنی 
دفاع مقدّس، و از قهرمانی در صفوف نبرد تا دل بریدن از فرزند و همسر و فرستادن آنان به پیشباز 
خطر و تا خدمات پشت جبهه، و از حضور در جبهه ی علم و تحقیق و فنّاوری و درخشندگی 
در وادی ادبیّات و هنر، تا هنرنمایی در عرصه های اجتماعی و سیاسی و مدیریّتها، و سرانجام 
فداکاری در میدان سلامت و خدمت به بیماران در آزمون پُرخطر اخیر، همه و همه نشانه های 
اعتلای معنوی زنِ ایرانی است که به برکت نظام اسلامی و درسها و ارزش گذاری های اسلام 
ـ   ـکه تعداد آنان را هفده هزار دانسته اند ـ پدید آمده است. بی شک زنان شهید و جانباز و آزاده ـ
در قلّه ی این افتخاراتند. زن ایرانی توانست به رغم فرهنگ فساد و انحطاط غربیِ تحمیل شده بر 
بسیاری از زنان در دوران نحس پهلوی، خود را به شرافت و طهارت مطلوب اسلام نزدیک کند و 

این افتخاری بزرگ است؛ و الحمد لله ربّ العالمین.
سیّدعلی خامنه ای
۱۸ اسفند 

معاون دادستان قم تاکید کرد:

برخورد قاطع با هرگونه اخلال
 درامنیت غذایی

قم  مقدس  شهر  زیبنده  را  کرد:وضعیت  تاکید  قم  انقلاب  و  عمومی  دادستان  معاون 
نمی دانیم وبا هرگونه اخلال در امنیت غذایی مردم برخورد قاطع قضایی صورت می گیرد.

اقتصادی  مدیرکل  ازجمله  استان  مسئولان  از  تعدادی  همراه  خانیبه  مسلم  روح الله 
استانداری، نماینده سازمان تعزیرات حکومتی و بازرسین صمت، به منظور نظارت بر تأمین و 
توزیع مرغ استان از کشتارگاه مرغ بهاران قم بازدید کردند. مسلم خانی از اهتمام مسئولان در 
ستاد تنظیم بازار خصوصاً معاون اقتصادی استاندار در رفع مشکلات و پیگیری مستمر تأمین 
کالاهای اساسی استان خبر داد و گفت: نظارت و کنترل بر وضعیت بازار مرغ در زنجیره 
تولید و توزیع با جدیت صورت می گیرد و در تلاش هستیم تا با استفاده از ابزارهای نظارتی، 
مواد غذایی موردنیاز مردم بالأخص در ایام آخر سال و نوروز به صورت کامل تأمین گردد.  وی  
بیان داشت: علی رغم تلاش های صورت گرفته، وضعیت موجود را نیز زیبنده شهر مقدس قم 
نمی دانیم و با هرگونه اخلال در امنیت غذایی مردم برخورد قاطع قضایی صورت می گیرد. 
این مقام قضایی تأکید کرد: امیدواریم با تلاش و همت مسئولان ستاد تنظیم بازار استان 
هرچه سریع تر از وضعیت به وجود آمده، عبور کنیم و بیشتر از این شرمنده مردم عزیز در تهیه 

اقلام اساسی ازجمله گوشت، مرغ ، روغن و دیگر مواد غذایی نباشیم.

معاون امور اقتصادی استاندار قم :

نمایشگاه دائمی محصولات تولیدی
 راه اندازی می شود

معاون امور اقتصادی استاندار قم از راه اندازی یک نمایشگاه دائمی برای محصولات 
صنعتی تولیدی در استان قم که فاز اول آن تا پایان فروردین راه اندازی می شود، خبرداد. 

مهندس مهرداد غضنفری اظهارداشت: راه اندازی سه نمایشگاه در حوزه  صنعت در 
استان قم در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
وی ادامه داد: نمایشگاه اول ویترینی در حوزه صنعت در شهرک شکوهیه است که مجموعه 
خانه  صنعت با همکاری شرکت های شهرک ها و اتاق بازرگانی در حال گذراندن مراحل پایانی 
این نمایشگاه هستند. وی بابیان اینکه دومین طرح مطرح شده نمایشگاه مجازی بود که 
توسط بسیج مهندسین دنبال می شود، تصریح کرد: دراین نمایشگاه واحد های صنعتی 
معرفی می شوند که این امر سبب می شود هم  بازاریابی برای فروشندگان شود و هم شرکت 

های صنعتی مواد اولیه مورد نیاز خود را پیدا کنند.

بعثت نبی مکرم اسلام حضرت محمد مصطفی )ص( را تبریک می گوییم

۴

مدیرکل بیمه سلامت استان قم گفت: از ابتدای اردیبهشت ماه سال آینده دفترچه بیمه 
سلامت حذف خواهد شد و بیمه شده ها با کد ملی می توانند به مراکز درمانی مراجعه 

کنند.
محمدرضا فخاریان قمی افزود: به جز تعداد معدودی از پزشکان،  تقریبا تمام مراکز 

درمانی قم طرف قرارداد با بیمه سلامت هستند.
وی اضافه کرد: 125 پزشک عمومی،  سه فلوشیب،  82 پزشک متخصص،  24 پزشک 
فوق تخصص،  145 داروخانه، 24 آزمایشگاه،  35 فیزیوتراپی،  6 مرکز جراحی محدود،  ۹ 
بیمارستان، 2۰ مرکز تصویربرداری،  یک مرکز رادیوتراپی،  18 دندانپزشک،  22 درمانگاه 
خصوصی،  2 درمانگاه دولتی دانشگاهی،  8 درمانگاه تخصصی،  سه درمانگاه دولتی 

غیردانشگاهی،  12 درمانگاه خیریه و 6 مرکز ترک اعتیاد مراکز طرف قراداد هستند.
به گفته وی، 14 مرکز بهداشتی درمانی روستایی و 35 مرکز بهداشتی درمانی شهری 

از دیگر مراکز درمانی طرف قراداد با بیمه سلامت می باشند.
فخاریان گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون،  حدود 1۹۰ میلیارد تومان به مراکز طرف 
قرارداد پرداخت شده که حدود 85 میلیارد تومان بدهی سنواتی و 1۰5 میلیارد تومان نیز 

مربوط به هزینه های امسال بوده است.
وی افزود: به صورت میانگین ماهانه در بخش دولتی دانشگاهی ۹ میلیارد تومان و در 

بخش غیردولتی دانشگاهی نیز  ۹ میلیارد و 14۰ میلیون تومان پرداخت شده است.
وی اضافه کرد: در بخش غیردولتی دانشگاهی 2 میلیارد و 3۰۰ میلیون تومان برای 
بیمارستان ها،  چهار میلیارد تومان صرف دارو،  2 میلیارد و 3۰۰ میلیون تومان برای 
موسسه های خصوصی شامل پزشک،  درمانگاه و آزمایشگاه و 4۹5 میلیون و 8۰۰ هزار 

تومان نیز برای خسارت های متفرقه پرداخت شده است.

به گفته مدیرکل بیمه سلامت قم،  حرکت به سمت حذف دفترچه که از سوءاستفاده ها 
و اتلاف منابع ملی جلوگیری خواهد کرد و باعث  سرعت عمل و دقت در فعالیت های 

تشخیصی درمانی خواهد شد،  از مهم ترین برنامه های سال آینده سازمان خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: اجرای نسخه نویسی الکترونیک از برنامه های امسال بیمه سلامت 
بود و هزینه مراکز درمانی که به صورت نسخه نویسی الکترونیک ارسال می شود،  تا روز 

دهم ماه بعد پرداخت می شود.
وی اضافه کرد: در حال حاضر ۹2 درصد پزشکان طرف قراداد،   ۹7 درصد داروخانه ها، 
1۰۰ درصد  مراکز آزمایشگاهی و تصویربرداری و 76 درصد درمانگاه ها نسخه نویسی 

الکترونیک دارند.
فخاریان ادامه داد: از ابتدای اردیبهشت ماه سال آینده دفترچه بیمه سلامت حذف 

خواهد شد و بیمه شده ها با کد ملی می توانند به مراکز درمانی مراجعه کنند.
وی در ادامه با بیان این که خدمات خاص و خوبی از زمان شیوع کرونا در بیمه سلامت 
به بیمه شده ها ارائه شد، گفت: در شرایطی که استان قم در وضعیت قرمز قرار داشت،  
مراجعه بیمه شده ها به بخش خصوصی کاهش یافت، ولی پس از رفع وضعیت قرمز، 

تعداد مراجعه کننده ها به حالت سابق بازگشت.
وی افزود: با توجه به این که پس از شیوع کرونا،  82 تخت به مجموعه تخت های استان 
اضافه شد و 2 داروی کرونا تحت پوشش بیمه قرار گرفت،  هزینه ها در بیمارستان های 

دولتی افزایش قابل توجهی داشت.
به گفته فخاریان،  هر دوره درمانی یک دارو حدود 4 تا 5 میلیون تومان برای بیمه ها 
هزینه داشت و متوسط بستری بیماران کرونایی در قم حدود هفت روز بود که عمدتا در 

بخش ویژه بستری بودند.

مدیرکل بیمه سلامت استان قم خبرداد:

حذف دفترچه بیمه سلامت از اردیبهشت ماه سال آینده

رئیس بسیج جامعه مهندسین صنعتی استان قم گفت: 
طبق پایش صورت گرفته قوانین دست وپاگیر؛ مشکلات 
بانکی و بدهی؛ مشکلات صادرات و مواد اولیه و هم چنین 
تحریم و مشکلات اقتصادی و سیاست خارجی و بحران 

کرونا مهم ترین چالش صنعتگران بود.
حسین نیکوکلام در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید که ظهر دیروز در سالن کرامت استانداری برگزار 
شد ضمن ارائه گزارشی از پیگیری و بررسی مشکلات 
یک  طبق  داشت:  اظهار  استان  صنعتی  واحدهای 
با  را  صنعتی  واحد  هزار  یک  بود  قرار  هدف گذاری 
بهره گیری از مهندسان آموزش دیده در شهرک شکوهیه 
مشکلات آن ها را بررسی کنیم از مهرماه تاکنون ما 813 

واحد صنعتی عارضه یابی کردیم.
وی بیان کرد: در ابتدای کار شرکت شکوهیه را به دلیل 
تعدد واحدهای صنعتی و تولیدی و گستردگی آن انتخاب 
کردیم و قرار است تا فروردین سال 1400 یک هزار واحد 
مورد هدف گذاری را تماماً مشکلات و چالش های آن ها 

را بررسی کنیم.
به گفته رئیس بسیج جامعه مهندسین صنعتی استان 

قم ؛ سازمان بسیج مهندسین در سال 99 با اجرای طرح 
صنعتگر با حمایت اتاق بازرگانی و شرکت شهرک های 
صنعتی را در سال جهش تولید برای حمایت و تحقق این 
شعار آغاز و اجرا کرده است برای بحث پایش و عارضه یابی 
و تسهیل گری واحدهای تولیدی از مهرماه کار خود را 
شروع کرد طبق هدف گذاری شهرک شکوهیه  را برای این 
امر انتخاب کردیم و از 100 واحد در قالب نیروهای پایش 
گر و با نرم افزار خاصی تاکنون 813 واحد را پایش کردیم. 
نیکوکلام در ادامه گفت :  در بحث عارضه یابی سطحی 
481 واحد عارضه یابی شدند  326 واحد هم مشاوره 
تخصصی و هم چنین 200 واحد در بحث تسهیل گری 
مشکلات آن ها بررسی که 67 واحد پیگیری شده است . 
وی افزود: همچنین در کنار بازاریابی و عارضه یابی و رفع 
موانع تولید بر سر راه این واحدها کارگاه های آموزشی نیز 
برای صنعتگران و تولیدکنندگان برای بازاریابی و فروش 

بهتر و همچنین نوآوری برگزار کردیم.
وی عنوان کرد: بر اساس نوع فعالیت صنایع فلزی و 
شیمیایی بیشتر دارای بیشترین عارضه بودند و صنایع 
غذایی هم به دلیل بحران کرونا فعالیت آن ها با مشکلاتی 

روبرو بود. مسئول بسیج مهندسین صنعتی استان قم 
با اشاره به مهم ترین مشکلات و چالش های واحدهای 
صنعتی مورد پایش شده در شهرک شکوهیه گفت: در 
این فرصت اندک همکاران عملکرد خوبی داشتند 813 

واحد را عارضه بندی کرند.
نیکوکلام تصریح کرد: طبق پایش صورت گرفته قوانین 
مشکلات  بدهی؛  و  بانکی  مشکلات  وپاگیر؛  دست 
مشکلات  و  تحریم  هم چنین  و  اولیه  مواد  و  صادرات 
مهم ترین  کرونا  بحران  و  و سیاست خارجی  اقتصادی 

چالش صنعتگران بود.
به گفته وی؛ در بحث واحدهای فعال بر اساس پایش 
شکوهیه  شرکت  صنعتی  واحد  از 813  گرفته  صورت 
بودند   غیرفعال  دلایلی  به  و  راکد  مابقی   و  فعال   645
واحد  مالک  واحد   701 مالکیت  بحث  در  هم چنین 
صنعتی خود بودند. جندقی گفت: نمایشگاه مجازی 
به صورت دائمی است و اتاق بازرگانی و سازمان صمت و 
شرکت شهرک های صنعتی به عنوان حامی خواهند بود 
رابط سازمانی هم تعریف شده تا بین بازدیدکنندگان و 

صنعتگران ارتباط برقرار کند.

رئیس بسیج جامعه مهندسین صنعتی استان قم مطرح کرد:

مواد اولیه و قوانین دست وپاگیر اصلی ترین مشکلات صنایع 

1

شهردار منطقه چهارقم  از اتمام محوطه سازی تله سیژ بوستان علوی با اعتباری بالغ بر 10 
میلیارد ریال خبر داد .

مهدی اصفهانیان مقدم با اعلام این خبر افزود: در اجرا و تکمیل این طرح 500 متر مربع زیر 
سازی ، محوطه سازی و سنگ فرش انجام شده است .

مهندس مقدم در ادامه اضافه کرد ، در تکمیل محوطه سازی تله سیژ بیش از 200 تن 
آسفالت در مساحت 1400 متر مربع مورد استفاده قرار گرفته است .

اصفهانیان مقدم اشاره ای هم به اقدامات انجام شده در بوستان علوی نمود و افزود ، در 

همین راستا در طرح توسعه بوستان علوی نصب آلاچیق های جدید ، افزایش پایه های 
روشنایی ، احداث رینگ دوم بوستان جهت تردد و پیش بینی پارکینگ نیز در دستور کار قرار 

گرفت تا مراجعین و شهروندان و زائرین از امکانات بیشتری بهره مند گردند .
شهردار منطقه چهار درپایان گفت : امروزه فضاهای همگانی شهری محلی برای حضور 
شهروندان و تعاملات اجتماعی می باشد و با افتتاح و بهره برداری از تله سیژ بوستان علوی 
و همچنین ارتقای فضای سبز شهری و تجهیزات موجود در آن ، میتوان در راستای نیل به 

ارتقای رضایتمندی شهروندان و توسعه پایدار گردشگری گام برداشت .

شهردار منطقه چهارقم خبرداد:

اتمام محوطه سازی تله سیژ بوستان علوی 
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معاون اول رئیس جمهور تاکیدکرد:

ضرورت حفظ و انتقال فرهنگ ایثار و 
شهادت در جامعه 

معاون اول رئیس جمهور بر حفظ و انتقال فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه تاکید 
کرد و گفت: این فرهنگ موجب سربلندی ایران و حفظ و استمرار نظام جمهوری 

اسلامی شده است.
اسحاق جهانگیری ظهرروز سه شنبه در کنگره ملی لشکر فرشتگان تاریخ ساز، 
تجلیل از زنان شهید، جانباز و آزاده را اقدامی ارزشمند، مهم و ماندگار دانست 
و گفت: امروز رسالت سنگینی بر عهده همه مسئولان و آحاد ملت است و این 
رسالت حفظ فرهنگ شهادت و ایثارگری و انتقال آن از نسلی به نسل دیگر است.

معاون اول رییس جمهور ادامه داد: تصور ما این بود که تا پیش از انقلاب آنچه 
در مورد ایثار و شهادت از تاریخ اسلام، تشیع و ایران گفته می شد، شاید در طول 
تاریخ آمیخته با گزافه و غلو شده باشد، اما در انقلاب اسلامی و حرکت امام و یاران 
محدودش در سال 1342 تا بهمن 1357 انسان هایی دیدیم که با خودگذشتگی 
حبس ها، شکنجه ها و تبعید ها را تحمل کردند و پای امام و انقلاب اسلامی 
ایستادند. وی با بیان اینکه همین روحیه ایثار و شهادت طلبی بود که انقلاب 
اسلامی را به پیروزی رساند، افزود: شعار معروف پیروزی گل در برابر گلوله با اتکا 

به همین فرهنگ رخ داد.
جهانگیری با بیان اینکه ملت ایران در دوران جنگ تحمیلی در برابر همه دنیای 
ظالم، زورگو و متجاوز قرار گرفت، گفت: همه در جنگی که صدام حسین علیه 
آمریکایی ها طراحی کردند و سلاح های  برپا کرد دارای نفع بودند،  کشورمان 
پیشرفته شوروی سابق و فرانسه در اختیار رژیم بعثی قرار گرفت. سلاح های 
شیمیایی از سراسر اروپا در اختیار عراق قرار گرفت و کشور های حاشیه خلیج 

فارس دلار های نفتی را به حساب صدام حسین واریز کردند.
معاون اول رییس جمهور افزود: کشور های حاشیه خلیج فارس با گستاخی 
فراموش کردند که چه جنایت هایی علیه ملت ایران انجام دادند تا صدام بتواند به 
جنگ و جنایت هایش ادامه دهد. این در حالی بود که ایران برای تامین قطعات 

برخی تجهیزاتش مجبور بود به ده ها دلال و واسطه متوسل شود.
وی با ستایش از بانوانی که در این صحنه به خاطر اهدای 4 تا 8 عضو خانواده از 
آن ها تجلیل شد، گفت: این افراد نماد ایثار و فداکاری هستند که در تاریخ انقلاب 
مشاهده شده اند. ما به چشم خود دیدیم که مادری روستایی که از دار دنیا فقط 
یک فرزند داشت آن را تقدیم امام و انقلاب کرد. جهانگیری با تاکید بر اینکه ایران، 
انقلاب اسلامی و جمهوری اسلامی ایران با این فرهنگ ایثار و از خودگذشتگی 
همواره خواهد ماند، تصریح کرد: مسئولیت انتقال این فرهنگ به نسل جوان 
و نسل آینده، بر دوش همه مسئولیت سنگینی است. چرا که در دوران پیروزی 

انقلاب اسلامی و هشت سال جنگ تحمیلی شهدا دین بزرگی بر گردن ما دارند.
وی با تاکید بر اینکه باید فرهنگ شهادت و ایثار در کشور همچنان زنده بماند و 
قدردان ایثارگری ها و جانفشانی های شهدا باشیم، گفت: باید این راه نورانی در 

همه سطوح کشور زنده بماند و ادامه یابد.
جهانگیری با اشاره به اینکه اگر به آینده کشور فکر می کنیم راهی جز زنده نگه 
داشتن یاد شهدا نداریم، افزود: با حضور رهبری مقتدر، توانا و غیرقابل قیاس با 
رهبران جهان و با کوله باری از دانش و تجربه که مسئولیت کشور را بر دوش گرفته 

اند و همچنین حضور ملتی بزرگ قادر هستیم از این شرایط سخت عبور کنیم. 

 وزیر فرهنگ تاکید کرد:

برنامه هایی برای پس از ۴۰ سالگی دفاع 
مقدس تبیین شود

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه نباید توجه به فرهنگ ایثار و شهادت 
به زمان های خاص محدود شود، بر لزوم تبیین برنامه ها برای پس از 4۰ سالگی 

دفاع مقدس تاکید کرد. 
سید عباس صالحی، در جلسه 755شورای فرهنگ عمومی کشور با دستور 
جلسه ارائه گزارش »برگزاری برنامه های چهلمین سالگرد دفاع مقدس«، با بیان 
ضرورت جمع آوری و ارسال گزارش های دستگاه ها در مورد چهلمین سالگرد دفاع 
مقدس، اظهار داشت: هریک از اعضای عضو شورای فرهنگ عمومی کشور باید 
گزارش ها را بررسی و سپس پیشنهادهای خود را برای برگزاری هرچه بهتر چهل و 

یکمین سالگرد دفاع مقدس ارائه کنند.
وی ادامه داد: باید توجه داشت که فرهنگ ایثار و شهادت خاص چهلمین 
سالگرد دفاع مقدس نیست، به همین منظور اگر قرار باشد ایده های خاصی در 
این راستا داشته باشیم باید کارهای تخصصی، ماندگار و در جهت فرهنگ سازی 
ایثار و شهادت انجام دهیم. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با ارائه سه پیشنهاد برای 
برگزاری هرچه بهتر چهل ویکمین سالگرد دفاع مقدس اظهار کرد: ابتدا به نظر 
می رسد باید کارهای تولید شده از سوی مجموعه های مختلف توسط یک گروه 
داوری مورد ارزیابی قرار بگیرد تا مشخص شود چه تعداد آثار فاخر یا تاحدودی 
ماندگار تولید شده است، سپس این آثار که در دستگاه های مختلف تولید شده 
است باید جداسازی شود. صالحی یادآور شد: پس از جداسازی باید برنامه ریزی 
برای دیده و شنیده شدن این آثار داشته باشیم، گاها کارهای فاخر و شایسته ای 

تولید می شود اما اینکه چگونه به مخاطب هم عرضه شود نکته مهمی است.
وی افزود: آنچه دستگاه ها باید به آن توجه داشته باشند این است که فرهنگ 
ایثار و شهادت تنها در همین ایام سالگرد دفاع مقدس پیگیری نشود بلکه مهم 
این است که ساختاری که برای این فرهنگ سازی تببین شده است در طول سال 

تدوام داشته باشد تا این حوزه به دست فراموشی سپرده نشود.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی بیان کرد: برای برنامه های حوزه دفاع مقدس 
باید سندی تبیین شود تا بدانیم در این حوزه چه فعالیت هایی رقم می خورد، در 

واقع ساختار ارتباطی دستگاه ها در خصوص این موضوع باید تدوام پیدا کند.
صالحی در پایان گفت: سومین اقدامی که باید به آن توجه کرد این است که همه 
باید به سمت یک جمع بندی و نظام دستگاهی برویم و سپس برنامه ای برای پس 

از 4۰سالگی دفاع مقدس تبیین کنیم.
 

رییس سازمان بسیج مستضعفین تاکید کرد:

نقش آفرینی بسیج در تشدید اقدامات 
پیشگیرانه کرونایی 

باید  بیماری کرونا  برای مدیریت   رییس سازمان بسیج مستضعفین گفت: 
گروه های مختلف بسیج شوند و اقشار بسیج به صورت صنفی و قشری در تشدید 

اقدامات پیشگیرانه نقش آفرینی کنند.   
سرتیپ پاسدار غلامرضا سلیمانی در همایش تبیین برنامه نوروزی تشدید گام 
چهارم بسیج ملی طرح شهید سلیمانی، ضمن تسلیت سالروز شهادت امام 
موسی کاظم)ع( اظهار کرد: در عرصه مبارزه با کرونا و در طرح شهید سلیمانی 
موفقیت های بزرگی به دست آمد و بنا است در دو بازه 15 روزه موفقیت بزرگتری 
اینکه قدرشناس همه  بیان  با  بسیج مستضعفین  رییس سازمان  خلق شود. 
مجاهدین این عرصه هستیم، گفت : دقت در پیاده سازی این طرح باید مورد 
توجه قرار گیرد، خاضعانه تقاضا داریم در پیاده سازی طرح جدید شهید سلیمانی 
وقت گذاشته شود، تعطیلات فرصت مناسبی برای ماست که بیماری را کنترل 
کنیم، رهبر انقلاب فرمود که به مسافرت نمی رود و از مردم خواست که بر اساس 
تصمیمات ستاد کرونا عمل کنند. برای مدیریت بیماری باید گروه های مختلف 
بسیج شوند و اقشار بسیج به صورت صنفی و قشری در تشدید اقدامات پیشگیرانه 
نقش آفرینی کنند. سلیمانی تاکید کرد: پیاده سازی این طرح با توجه به زیست 
بوم ها انجام می شود و از همه امکانات سپاه برای طرح شهید سلیمانی استفاده 
می شود و هیچ محدودیتی قائل نیستیم رهبر انقلاب 1۰ روز پیش فرمودند بسیج 
پاره تن مردم است و نباید مصلحت مردم را فراموش کند. این وظیفه بر دوش ما 

باقی است که از مصلحت مردم هوشمندانه دفاع کنیم.
وی خاطرنشان کرد: در برنامه سال 14۰۰ مسئله اصلی ما سلامت مردم و 
مواجهه با ویروس کرونا است، که وزارت بهداشت در دستورالعمل بر آن تاکید کرده 
است. این دستورالعمل هوشمندانه است و برای پیاده سازی آن باید دقت لازم 

صورت گیرد. در مرحله قبل همکاری مردم شوق برانگیز بود.

چرایی عقب گرد اروپا در شورای حکام

 آخرین اقدام ایران در زمینه کاهش تعهدات، اجرایی کردن مصوبه مجلس در 
خصوص توقف اجرای داوطلبانه پروتکل الحاقی بود. در واکنش به این اقدام، ژان 
ایو لودریان وزیر امور خارجه فرانسه اعلام کرد که انگلیس، فرانسه و آلمان در انتقاد 
از کاهش همکاری های ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی، قطعنامه ای را در 
شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی به رأی می گذارند. از نظر آنها، تعلیق 
پروتکل الحاقی دسترسی آژانس بین المللی انرژی اتمی به تاسیسات هسته ای 
ایران را به میزان چشمگیری محدود می کند و می تواند توانایی راستی آزمایی برنامه 
هسته ای ایران را از آژانس بگیرد. البته تروئیکای اروپایی از حاصل شدن تفاهم نامه 
فنی موقت میان ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی استقبال کرد، ولی این 
توافق را برای برطرف شدن نیاز اساسی به فراهم کردن دوباره همه دسترسی ها 
کافی ندانست. آنها بدون توجه به اینکه وضعیت کنونی بخاطر بی عملی آنها 
ایران  از  است،  آمده  بوجود  ایران،  مردم  قبال  در  تعهداتشان  فراموش شدن  و 
خواستند که به طور کامل با آژانس همکاری کند تا آژانس بتواند به انجام وظایف 
خود در گزارش دهی ادامه دهد. در قطعنامه پیشنهادی تروئیکای اروپایی از سال 

2۰12 برای اولین بار از ایران به سبب عدم همکاری با آژانس انتقاد می شد. 
این اقدام اروپایی ها هر چند در همان بدو امر خاتمه یافت و در مواجهه با منطق 
قوی جمهوری اسلامی ایران به شکست انجامید اما حاکی از دوگانگی و عدم 
انسجام تصمیم گیری اروپا در قبال مسئله ی هسته ای ایران است، اروپا به خوبی 
میداند که تعهدات هسته ای ایران وفق پادمان همچنان ادامه دارد و با تفاهم نامه 
ی فنی بین اژانس و سازمان انرژی اتمی ایران هنوز پنجره ی دیپلماسی به کلی 
بسته نشده است، با این وجود سیاست های تبعی اروپا که متاثر از ایالات متحده 
ی امریکاست، امکان فهم دقیق از شرایط پیش رو را از انها سلب میکند. چنانکه 
اولیانف دیپلمات ارشد روس و نماینده ی این کشور نزد آژانس انرژی اتمی اظهار 
داشت این رویکرد اروپا نشان دهنده ی عمق حماقت راهبردی آنها و به شکست 

کشاندن فرصت احیای برجام و انحراف آشکار از مسیر دیپلماسی است.
تصویب  راه  در  قدم  امریکا  اشارت  به  اروپا  تروئیکای  اشاره شد  که  همانطور 
قطعنامه گذاشته بود، تدوین پیش نویس قطعنامه شورای حکام علیه ایران عملی 
بر خلاف سخنان اخیر آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه آمریکا است که گفته بود، 
راه دیپلماسی با ایران در ارتباط با توافق هسته ای 2۰15 درحال حاضر باز است. 
این اقدام گویای انحراف دولت بایدن از مسیر دیپلماتیک با ایران است. اقدامات 
آمریکا همانند نامه  به شورای امنیت سازمان ملل و لغو درخواست دولت ترامپ 
برای بازگشت تحریم های سازمان ملل علیه ایران و هم چنین برداشتن محدودیت 
کنترل مسافرتی نمایندگان ایران در آمریکا، را از لحاظ دیپلماتیک نمی توان 
اقدامی قابل اعتنا تلقی کرد، چرا که در مورد اول اقدام دولت ترامپ در بازگرداندن 
قطعنامه های شورای امنیت سازمان ملل با شکست مواجه شده بود و محدودیت 
سفر نمایندگان ایران در آمریکا از سوی ترامپ هم اقدامی غیرقابل قبول بود. بایدن 
تا کنون تنها قدم های کوچکی در راستای دیپلماسی با ایران برداشته و نشان داده 
که هنوز عزم و اراده قطعی برای در پیش گرفتن دیپلماسی فعال با ایران ندارد. اما 
تلاش برای صدور قطعنامه علیه ایران قطعا انحرافی بزرگ از مسیر دیپلماسی بود.

با این وجود به نظر میرسد عقب گرد اروپا از تصویب قطعنامه در شورای حکام 
نتیجه ی یکصدایی و انسجام داخلی باشد، در روزهای گذشته مقام معظم رهبری 
در اعلام مواضعشان به صراحت اشاره کرده بودند که ایران توانایی غنی سازی 
شصت درصد را دارد و برای پیشرفت برنامه هسته ای کشور به این میزان غنی 
نیاز داریم. رئیس جمهوری و وزیر امور خارجه کشورمان طی سخنان  سازی 
دادند.  اقدامی  چنین  عواقب  مورد  در  آشکاری  هشدارهای  خود  توئیتهای  و 
اروپایی ها پس از دریافت پیام ایران، از تصویب قطعنامه محکومیت اقدامات ایران 
در شورای حکام عقب نشینی کردند که این امر نشان می دهد که حرکت منسجم 
بر پایه مواضع اصولی، منطقی و عقلانی همیشه نتیجه بخش است. در این بین 
اما تلاش های فشرده دیپلماتیک و رایزنی های گسترده در جهت اقناع کشورهای 
همسو نیز بسیار راهگشا بود و توانست اروپا را به این نتیجه ی محتوم برساند که 
هر گونه تلاش برای فشار بر ایران با شکست همراه شده و اجماع بین المللی را به 

همراه نخواهد داشت.
 کارشناس روابط بین الملل

دبیر کمیسیون فرهنگی هیات دولت: 

اعتماد در جامعه ایران سیر نزولی دارد
دبیر کمیسیون فرهنگی هیات دولت گفت: اکنون مشکل بی اعتمادی در 
جامعه وجود دارد و مشاهدات از دهه 5۰ تاکنون نشان می دهد که روند اعتماد 
در ایران نزولی است و وقتی این روند بی اعتمادی را شاهد هستیم باید روش های 

تغییر و اصلاح آن را پیدا کنیم. 
دکتر ابوتراب طالبی روز سه شنبه در آیین افتتاحیه سومین کنگره بین المللی 
و سی و پنجمین همایش ملی مددکاری اجتماعی ایران با بیان اینکه از سال 8۰ 
تا ۹4 امانتداری و گذشت در بین مردم کم اهمیت شده است، اظهار داشت: 
اهمیت خیرخواهی در بین مردم نیز کاهش یافته و مردم احساس می کنند که 
دیگران دورو و متظاهر هستند و به تملق بیشتر گرایش دارند و این موضوع برای 

دسترسی به ارزش های مادی است.
وی با بیان اینکه تملق و چاپلوسی در بین افراد بیشتر شده، تصریح کرد: 
اگر این مشکلات وجود داشته باشد، سیاستگذاری برای همبستگی با چالش 
مواجه می شود و در ایران نیز تحت تاثیر شرایط محیطی این را برای ما تحمیل 

کرده است.
استاد دانشگاه علامه طباطبایی خاطرنشان کرد: در این شرایط چه می توان 
انجام داد، می گوییم همبستگی اجتماعی مستلزم عدالت و مساوات و احساس 
اشتراک در نزدیکی به همدیگر است و اگر اینها اختلال ایجاد کند با مشکل 

همبستگی در جامعه مواجه خواهیم شد.
وی ریل گذاری در برخی زمینه ها را تاثیرگذار دانست و گفت: باید سیاستگذاری 
در حوزه ها را انجام داد و توجه به نهادهای اجتماعی بجای دیکته بر نهادهای 

اصلی به عنوان یک اصل تلقی شود.
طالبی اظهار داشت: اینکه همبستگی اجتماعی مهم است همه می دانیم یکی 
از دغدغه های کارشناسان حوزه اجتماعی، مساله همبستگی است. مسایلی که 
در جامعه داریم ناشی از مسایل عمومی است که در روند توسعه و مدرنیزاسیون 
اتفاق می افتد و بخشی بخاطر تضعیف حیات اخلاقی است و فردیت تقویت می 
شود و به گوشه های زندگی شخصی رانده می شویم. حتی مفهوم خوشبختی 
روایت فردگرایانه دارد پس بخشی از مشکلات در ایران ناشی از روند و تحولات در 

دنیا است که ما با آن مواجه هستیم.
طالبی افزود: در جامعه ایران در شرایط کنونی با مساله مضاعف دیگری هم 
مواجه هستیم در کنار مواجه با سستن شدن روابط اجتماعی با مشکلات دیگری 
هم مواجه ایم، مردم با مسایل اقتصادی روبه رو هستند و مردم بخاطر تحریم و 
فشارهای بین المللی بواسطه آمریکا که تنگنا ایجاد کرده، با تشدید شکاف های 

موجود در جامعه را مواجه اند.
دبیر کمیسیون فرهنگی هیات دولت گفت: در جامعه با شکاف اقتصادی، 

صحبت کردن در باره مسایل همبستگی اجتماعی سخت می شود.
رییس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: مددکاران اجتماعی 
در همه شرایط به ویژه در زمان شیوع ویروس کرونا در حل مشکلات و آسیب های 
اجتماعی بسیار می توانند تاثیرگذار باشند و در واقع بهترین رصد کننده و دیده بان 

این آسیب های اجتماعی هستند.
مهدی عیسی زاده افزود:  هیچ تصمیمی نباید در راستای کاهش همبستگی 
اجتماعی باشد چون ما به همدیگر نیاز داریم و در زندگی اجتماعی باید به فکر 
دیگران باشیم. کار مددکاران اجتماعی در واقع همین است که افراد یاد بگیرند 
و توانمند شوند تا در زندگی اجتماعی خود موثر واقع شوند.  درب کمیسیون 
اجتماعی به روی همه مددکاران اجتماعی باز است تا بتوانیم با مشاوره به همدیگر 
کار اصلی که همان تامین سلامت اجتماعی و کمک برای بهبود زندگی و کاهش 

آسیب های اجتماعی را به سرمنزل اصلی برسانیم.

اخبار

*رضا رسالت

 
 رییس جمهوری گفت: اگر برخی گرانی های کالاها زندگی و معیشت مردم را 

تحت فشار گذاشته از عوارض تحریم گسترده کشور است. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در آخرین جلسه این شورا در سال 
13۹۹ با تسلیت شهادت حضرت امام موسی کاظم )ع( به ملت ایران و همه 
علاقمندان و پیروان اهل بیت عصمت و طهارت گفت: اگر چه ائمه معصومین 
)ع( همه نور واحد و همانند صفحات قرآن کریم بودند، اما در دوران 25۰ ساله 
پس از رحلت پیامبر گرامی اسلام با ویژگی ها و شرایط متفاوت عصر خود ولی 

با هدفی یکسان عمل کردند.
رییس شورایعالی انقلاب فرهنگی تصور امام صبر برای امام حسن مجتبی 
)ع( و امام جنگ برای امام حسین )ع( را نادرست خواند و تاکید کرد: زندگی 
ائمه هدی )ع( با رویکردهای متفاوت اما با هدف مشترک معرفی اسلام و تشیع 
به عنوان یک مکتب نجات بخش در چارچوب احکام خدا، علوم دینی و علوم 

طبیعی استمرار یافته است.
رییس جمهوری گفت: از دوران پس از رحلت حضرت رسول اکرم )ص( در 
یک نگاه کلی دوران زندگی ائمه اطهار را می توان اینگونه تقسیم بندی کرد 
که در هر دوره ای که هر یک از ائمه اطهار فرصت ترویج و تبلیغ معارف دینی 
را پیدا کردند، در دوره پس از ایشان فشار مضاعفی توسط حکام جائر بر امام 

بعدی وارد آمده است.
روحانی با تشریح دوران امامت امیرالمومنین )ع( و فرصت هایی که برای 
شکوفایی دین به وجود آمد، افزود: پس از این دوران فشارهای طاقت سوز بر 
امام حسن مجتبی، امام حسین و امام سجاد )ع( تشدید شد اما هر یک از 
این امامان با شیوه خود و به تناسب اقتضائات آن دوره به تبلیغ و حفظ دین 

پرداختند.
رییس جمهوری با اشاره به فرصت های به وجود آمده در عصر امام محمدباقر 
و امام جعفر صادق )ع( برای آموزش علوم و معارف دینی و حتی علوم طبیعی 
و پرورش شاگردان بسیار در این دوران تصریح کرد: پس از این دوره مجددا 
شاهد تشدید فشار طاقت فرسایی بر امام موسی کاظم )ع( و زندانی کردن 

طولانی ایشان هستیم.
روحانی با تشریح شرایط عصر امام هشتم )ع( و اوج گیری فعالیت های 
تبلیغی و ترویج احکام اسلام توسط ایشان گفت: می توان دوره ایشان را دوره 
رسمیت یافتن تشیع و عمومیت یافتن مناظره های علمی و جلسات تشریح 
دیدگاه های شیعه نامید و به همین دلیل آن بزرگوار به عالم آل محمد ملقب 

شده است.
رییس جمهوری اضافه کرد: به همین دلیل پس از امام رضا )ع( شاهد تشدید 
روزافزون فشارها و سخت گیری های حکام ظالم و فاسد بر امام جواد )ع( و 

امامان بعد از ایشان تا امام یازدهم هستیم.
 روحانی خاطرنشان کرد: حضور و مضجع شریف و مقدس فرزندان حضرت 
موسی بن جعفر در ایران به ویژه مرقد حضرت امام رضا )ع(، حضرت معصومه 
و حضرت احمد ابن موسی )ع( در طول قرون گذشته و آینده همواره پناهگاه 
روحی و معنوی همه شیعیان به ویژه ملت ایران بوده و از این منظر شهادت امام 

هفتم )ع( مورد توجه خاص ایرانیان است.
رییس شورایعالی انقلاب فرهنگی در بخش دیگری از سخنانش گفت: سال 
۹۹ سال سختی بود و در ماه های ابتدایی این سال حتی جلسات شورایعالی 
انقلاب فرهنگی را نتوانستیم برگزار کنیم. اگر چه در ادامه، جلسات شورا برگزار 

شد و مصوبات خوبی هم داشتیم.
رییس جمهوری اضافه کرد: برای اینکه روحیه مردم تضعیف نشود و دشمن 
سوء استفاده نکند خیلی درباره سختی هایی که بر ما گذشت چیزی نگفتیم 

اما واقعا کشور در زمینه های مختلف از حمل و نقل تا صادرات و مبادلات بانکی 
محروم و محصور بود.

روحانی تصریح کرد: دشمنان و تحریم کنندگان یقین داشتند که کشور بر اثر 
این فشارها دچار فروپاشی خواهد شد اما با مقاومت مردم و با هدایت های مقام 

معظم رهبری این روزهای سخت را پشت سر گذاشتیم.
رییس جمهوری با اشاره به اینکه امروز خود تحریم کنندگان به صراحت 
اعتراف می کنند که فشار حداکثری و تهدید جواب نداده و کار غلطی بوده 
است، خاطرنشان کرد: تحریم کنندگان و محصورکنندگان ایران امروز علاوه 
بر اذعان به شکست راه برون رفت را بازگشت به مسیر پیش از آغاز جنگ 

اقتصادی معرفی می کنند.
روحانی ادامه داد: خیلی از حقایق و وقایعی که در این سه سال بر ما گذشت، 
هیچ کجا بیان نشده، اما در آینده حقایق روشن خواهد شد و تاریخ گواهی 
خواهد داد که ملت ایران نه تنها در برابر فشار حداکثری تسلیم نشد، بلکه به 

خوبی از عهده اداره امور برآمد.
رییس جمهوری گفت: در شرایط فشار حداکثری و تحریم و حصر که دشمن 
به دنبال ایجاد قحطی است، بسیاری در سال ۹7 به ما پیشنهاد می دادند 
تنها راه کوپنی کردن توزیع کالاهای اساسی است اما خدا توفیق داد و نه تنها 
سیستم توزیع کوپنی برقرار نشد، بلکه وفور کالا نیز وجود داشت و اگر برخی 
گرانی های کالاها زندگی و معیشت مردم را تحت فشار گذاشته از عوارض 

تحریم گسترده کشور است.
روحانی اضافه کرد: در سال گذشته با همه گیری کرونا حتی کشورهای 
توسعه یافته که هیچ تحریمی هم نداشتند در تامین و توزیع کالا دچار مشکل 
شدند، اما جمهوری اسلامی با گام های استوار هم شیوع کرونا و هم فشار 
و تحریم همه جانبه را مدیریت کرد و بر خلاف انتظار دشمن نه تنها در برابر 

سختی ها زانو نزد بلکه مسیر توسعه کشور را نیز به پیش برد.
رییس جمهوری با اشاره به فعالیت ها و اقداماتی که در گذر از مشکلات 
ناشی از پاندمی کووید 1۹ انجام گرفته است، گفت: رییس جمهوری سابق 
آمریکا در آغاز شیوع کرونا پیام داده بود که می خواهد 4 دستگاه ونتیلاتور به 
ایران بفرستد تا به خیال خودش به ایران در مقابله با این بیماری کمک کند، اما 

به آنها پاسخ دادیم که ایران در حال صادرات ونتیلاتور است.
روحانی افزود: امروز به مدد استعداد و تلاش جوانان کشور در تولید انواع 
تجهیزات و نیازهای پزشکی و درمانی به خودکفایی رسیدیم و در حال رسیدن 

به مرحله تولید انبوه واکسن ایرانی کرونا هستیم.
رییس جمهوری گفت: امیدواریم در مسیر پیش رو و در آستانه قرن جدید 

بتوانیم ایرانی قدرتمند و رو به رفاه فراگیر و گسترده را شاهد باشیم.

که  شده است  اعلام  گفت:  قضاییه  قوه  رئیس   
بیشترین تخلف در حوزه روستاها، شهرها و در رابطه با 
حوزه اراضی و حریم راه ها صورت می گیرد که باید در 

رابطه با این موضوع حساسیت بیشتری داشت. 
آیت الله سیدابراهیم رئیسی در شورای عالی حفظ 
برگزار  دماوند  در  روز سه شنبه  که  بیت المال  حقوق 
شد، با اشاره به تمهیدات اندیشیده شده برای مقابله 
با تعدی به اراضی ملی و منابع طبیعی، گفت: 3۰۰ 
شعبه در دادسراها و 7۰۰ شعبه در دادگاه ها به امر 
رسیدگی به پرونده های مرتبط با زمین خواری و تجاوز 

به اراضی ملی و منابع طبیعی اختصاص یافته است.
اسناد  ثبت  سازمان  همکاری  قضاییه  قوه  رئیس 
حوزه  در  کشاورزی  جهاد  وزارت  و  کشور  املاک  و 
حدنگاری )کاداستر( را قابل قبول ارزیابی کرد و گفت: 
پیگیری های صورت گرفته برای پیشبرد طرح کاداستر 

حکایت از موفقیت هایی در این عرصه دارد.
حجت الاسلام رئیسی گفت: در گزارش دادستانی 
کل کشور به برخی از علل وقوع تخلفات در حوزه آب 
و خاک و اراضی اشاره شده بود و راهکارهایی نیز در آن 
برای پیشگیری و مقابله با پدیده زمین خواری و تعدی به 

اراضی ملی و منابع طبیعی مندرج بود.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به وجود برخی اشکالات 
ساختاری و اشکالات رفتاری به ویژه ترک فعل ها در 
حوزه مدیریت اراضی و آب و خاک، گفت: آب و خاک 
و  حفظ  در  باید  که  است  کشور  ارزشمند  سرمایه   2
حراست از آن تلاش داشته باشیم؛ گفته شد که هزاران 

هکتار خاک در کشور در حال فرسایش است؛ می توان 
با اتخاذ تدابیر و اقداماتی جلوی بخشی از این فرسایش 

خاک را گرفت.
وی با تاکید بر اینکه حتما محدوده شهرها در اختیار 
سازمان ثبت قرار گیرد، گفت: وزیر راه و شهرسازی 
دستور دهند تا به منظور تسریع در کاداستر، محدوده 
شهرها در اختیار سازمان ثبت اسناد قرار گیرد و این 
تاثیرگذار  کاداستر  تسریع  جهت  در  می تواند  اقدام 
باشد. رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه کاداستر، یک 
از  خیلی  می تواند  که  است  زیربنایی  کاملا  موضوع 
مسائل را حل کند، بیان داشت: نسبت به حریم شهر 
باید یک کار مرکزی انجام گیرد. کاری که مربوط به همه 
استان ها می شود در همه مراکز استان ها مورد بحث 
است و طبیعتا مربوط به وزارت کشور است. در استان 

تهران هم شهردار و استاندار می توانند انجام دهند.
زمان سه  اینکه  به  اشاره  با  رئیسی  حجت الاسلام 
ماهه ای برای تعیین تکلیف این موضوع از سوی وزارت 
نبودن  مشخص  گفت:  شود،  گرفته  نظر  در  کشور 
منفعت  و  سودجو  افراد  سوءاستفاده  باعث  موضوع 
طلب می شود و در استان تهران به صورت خاص لازم 
است شهرداری و استانداری تهران یک کار مشترک 

انجام دهند و این مساله را مشخص کنند.
رئیس قوه قضاییه با اشاره بر لزوم تشکیل یک کمیته 
کاری در وزارت کشور در رابطه با حریم شهرها، بیان 
کرد: باید منافذی که موجب شده وضع و حریم شهر 
تهران مورد هجوم قرار گیرد و مشکلات جدی ایجاد 

کند، بسته شود.
مسئولان  اگر  داد:  ادامه  رئیسی  الاسلام  حجت 
را  خود  افراد  کنند  مشخص  را  چارچوب ها  مربوطه 
موظف می دانند که مطابق با همین چارچوب ها عمل 

کنند و متخلف را باید سر جای خود نشاند.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه تعاونی ها باید کنترل 
شوند، گفت: در دادگستری ها صدها پرونده در مورد 

تخلفات تعاونی ها وجود دارد.
جانب  از  قانون  رعایت  اینکه  بر  تاکید  با  رئیسی 
تعاونی ها مساله مهمی است، از وزارت تعاون خواست 

موضوع نظارت را مورد توجه قرار دهد.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه مطابق قانون برای 
تعاونی بخش نظارت تعریف شده است، تاکید کرد: 
همانطور که نظارت هایی بر اقتصاد خصوصی و دولتی 
هم تعریف شده، نظارت بر تعاونی در حوزه گسترش و 

ساخت و ساز مسکن باید صورت گیرد.
حجت الاسلام رئیسی با تاکید بر اینکه تعاونی ها باید 
مورد نظارت قرار گیرد، گفت: اگر نظارت نشود ما شاهد 
تخلفاتی که قبلا اشخاصی حقیقی انجام دادند، تحت 
پوشش تعاونی ها خواهیم بود. ده ها پرونده تخلف در 
مسکن  تعاونی های  مورد  در  ویژه  به  دادگستری ها 

تشکیل شده است.
رفتار  مورد  در  باید  کرد:  تاکید  قضاییه  قوه  رئیس 
تعاونی ها تجدیدنظر شود و خود را موظف  بدانند که 
با همکاری یکدیگر تلاش کنند کاری که باید انجام 

دهند، انجام شود.

رئیس قوه قضاییه در شورای عالی حفظ حقوق بیت المال:

 حساسیت  نسبت به تخلفات در حوزه اراضی و حریم راه ها بیشتر شود

روحانی در جلسه شورایعالی انقلاب فرهنگی؛

گرانی برخی کالاها از عوارض تحریم گسترده کشور است

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: به هیچوجه موافق سفر در تعطیلات 
نوروز نیستیم، التماس می کنیم، مردم حتی اگر راهها باز باشد هم به مسافرت نروند، 
اگر خوزستان جدیدی شکل بگیرد، نمی توانم تاب آوری نظام سلامت را تضمین 

کنم. 
آغاز گام چهارم طرح بسیج ملی شهید  سعید نمکی روز سه شنبه در مراسم 
سلیمانی در وزارت بهداشت افزود: هر آمد و شدی باعث بیماری کووید1۹ و مرگ 
می شود، مردم حتما رعایت می کنند، ویروس را در گوشه ای از کشور به گوشه دیگر 

نبرند. باید جایگزینی ویر,س جهش یافته را با ویروس قبلی طولانی تر کنیم.
وی گفت: در بررسی که در خوزستان انجام شد، 57 درصد بیماران جدید به ویروس 
جهش یافته انگلیسی مبتلا بودند، این خطر بزرگی برای نظام سلامت است زیرا با 

ویروسی با قدرت سرایت بالاتر و مرگ آفرینی بسیار خطرناک تر مواجه هستیم
وزیر بهداشت افزود: هر چه چرخه انتقال را به نفع کاهش سرعت انتقال این ویروس 
انجام دهیم بازی را برده ایم. نباید فردی این ویروس را به شهر و روستای دیگری ببرد. 

این ویروس سوغات مرگ آوری است.
نمکی ادامه داد:  التماس کردیم، تماس نباشد. وزیر بهداشت همیشه باید خواهش 
و تمنا کند؛ دست ببوسد، پا ببوسد، تا کار انجام شود؛ در جاهای دیگر دنیا وقتی وزیر 

بهداشت موضوعی را نوشت، انجام می شود.
وی گفت: در جمعیت ساکن غیر شناور مدیریت ساده تر می شود وقتی جمعیت 
مواج باشد مدیریت سخت می شود، از مردم می خواهیم مسافرت نروید، بمانید. 
حضرت عباسی نروید اگر بروید ضرر می کنید، خدا نکند چند خوزستان خلق کنیم. 
اگر خدای نکرده چند خوزستان دیگر شکل گرفت نمی توانم روی تاب آوری نظام 
سلامت قسم بخورم. برخی می گویند تاب آوری مردم کم شده است، تاب آوری 
همکاران نظام سلامت به شدت کم شده است. در خوزستان 78 همکار من به ویروس 

حهش یافته آلوده شده اند. 
نمکی افزود: نمی توانم پرستاری را از یک منطقه دیگر به خوزستان ببریم، وقتی 
در طول یک هفته پرستار و کادر بهداشت و درمان نیم ساعت پلک نزده است و بی 

خوابی ایمنی بدن او پایین می آید و بیمار می شود، کار سخت می شود.
وی گفت: یک ماه قبل به روسای دانشگاههای علوم پزشکی گفتم خود را برای 
یکی از سخت ترین ایام مدیریت کرونا که آن هم  مدیریت ویروس جهش یافته است، 
آماده کنیم. نه غیب گو و نه فراتر از پاکیزگان هستیم اما پیش بینی من مبتنی بر علم 

و دانش و تجربه، درست از آب درآمد.
نمکی افزود: راه سختی برای مدیریت کرونا در پیش داریم آنچه به علم و دانایی و 
تجربه بر می گردد این است که وقتی نظام بهداشت و درمان محکم انگلیسی به زانو 

در می آید یعنی ویروس چموش تر از آن چیزی است که تصور می کنیم.
نگذارید خوزستان های دیگر ایجاد شود 

وزیر بهداشت ادامه داد: این ویروس 72 ساعت بیشتر وقت نمی دهد و با ویروس 
قبلی تفاوت دارد. روزانه با افراد موثر در استانها در تماس هستم. اکنون در خوزستان 
با طوفان سهمگینی مواجه هستیم  و اگر همکاری ها و مدیریت نبود، وضعیت 
بسیار سختی داشتیم. وی گفت: حداقل احتمال این است که 25 درصد افراد 
ناقل شناسایی نشوند. »پی سی آر« کشورهای دیگر هم همیشه قلابی نبوده که 
موارد قلابی هم بوده است اما ممکن است افرادی و مسافرانی را با تست منفی سوار 
اتوبوس، قطار یا هواپیما کنیم در حالی که ناقل است. همه را در اتوبوس مبتلا می 

کند سفر یک از مهمترین عوامل گسترش ویروس است.
نمکی ادامه داد: هر شب آخرین یافته های دنیا در مورد کرونا را مطالعه می کنم 
خطرناک ترین عامل مسافرت است حتی اگر بلیت مجانی بود، ویزای بیماری و مرگ 

می فرستند.

درخواست وزیر بهداشت ازمردم: 

حتی اگر همه راه ها باز شد، سفر نروید 
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همه گیری بیماری کووید 1۹ در دنیا عادت های جدیدی را وارد سبک زندگی کرد 
که استفاده از ماسک یکی از آنهاست و مردم برای مصون ماندن از ویروس کرونا 
ناچار به خرید آن هستند اما آنچه در این میان اهمیت دارد کیفیت و اثربخشی 

ماسک است.
به گزارش ایرنا، پس از همه گیری بیماری کووید 1۹ شیوه نامه هایی از سوی 
مجامع پزشکی و بهداشتی از جمله سازمان بهداشت جهانی مبنی بر استفاده همه 
مردم از ماسک در مکان های عمومی بویژه شلوغ و پر ازدحام بمنظور پیشگیری از 

انتقال ویروس کرونا و مبتلا شدن مردم، ارایه و بر رعایت آنها تاکید شد.
بر اساس تحقیقات انجام شده، قطره های تنفسی که از دهان خارج می شود 
مهمترین عامل انتقال ویروس به دیگران است و این موضوع زمانی اتفاق می افتد 
که فرد آلوده و ناقل ویروس، صحبت، سرفه یا عطسه کند و  کسی که در تماس یا 
نزدیک فرد آلوده باشد در معرض قطره های تنفسی عفونی قرار می گیرد، بهمین 

دلیل استفاده از ماسک در دوران همه گیری کووید 1۹ ضروری است.
یک سال از شیوع کرونا در کشورمان می گذرد اما همچنان مردم و کادر درمان و 
بهداشت درگیر بیماری کووید 1۹  و انواع جهش یافته ویروس کرونا هستند بنابراین 
پزشکان و کارشناسان تاکید دارند که استفاده از ماسک، بهترین راه پیشگیری از 
ابتلا به ویروس کرونا است و آنچه در این میان اهمیت دارد، کیفیت و استاندارد 

ماسک می باشد.
 )N۹5( ۹5 این روزها مردم از ماسک های مختلف مانند جراحی سه لایه، اِن
و پارچه ای برای پیشگیری از ابتلا به کرونا استفاده می کنند اما تا کنون مباحث 

مختلفی درباره شاخص های کیفی و اثربخشی آنها مطرح شده است.
به گفته بسیاری از کارشناسان، بهترین نوع ماسک در زمان حاضر برای استفاده 
عموم مردم، ماسک های سه لایه یا همان جراحی است و این نوع ماسک بین 8۰ تا 
۹۰ درصد از سرایت احتمالی بیماری به فرد جلوگیری می کند، این ماسک باید سه 
لایه داشته باشد، لایه وسطی آن " مِلت بلون " و لایه های 2 طرف از جنس " اسپان 
باند" است، همچنین کش نگهدارنده آن به گونه ای متصل باشد که تا جای ممکن 

ماسک را محکم و چسبیده به صورت نگه دارد.
لایه مِلت بلون یکی از قسمت های مهم در ماسک های جراحی و پزشکی است که 
نقش فیلتراسیون را دارد و از نفوذناپذیری بالایی در برابر میکروب ها و ذرات نانومتری 

و ریز در هوا برخوردارست.
مسعود مردانی عضو کمیته کشوری مبارزه با بیماریهای عفونی نیز تاکید دارد که 
برای محاوره های کوتاه مدت مردم عادی استفاده از ماسک های جراحی ساده و 
ارزان قیمت مناسب است و استفاده از ماسک N۹5  برای مردم عادی توصیه نمی 
شود زیرا فقط برای افرادی همچون مبتلایان و پرستارانی که با فرد مبتلا ارتباط 

مستقیم دارند، ضروری است.
اهمیت استفاده از ماسک در پیشگیری از ابتلا به بیماری کووید 1۹ تا حدی 
است که مرکز کنترل بیماری های آمریکا اعلام کرد استفاده از 2 ماسک در شرایط پر 

خطر می تواند ایمنی بیشتری ایجاد کند و اگر در مکان های پر جمعیت هستید با 2 
ماسک یا قراردادن یک ماسک پارچه ای روی ماسک یک بار مصرف پزشکی، عبور 

ویروس از لایه های ماسک را دشوارتر  کنید.
با توجه به اینکه نقش اصلی ماسک، جلوگیری از انتقال ویروس به سیستم تنفسی 
بدن انسان است، کیفیت و استاندارد بودن آن اهمیت زیادی دارد زیرا اگر ماسک 
دارای حداقل کیفیت نباشد هیچ اثری در پیشگیری از ابتلا به بیماری کووید 1۹ 
نخواهد داشت بهمین دلیل مردم هنگام خرید و استفاده ماسک باید دقت و توجه 

کنند که آیا دارای کیفیت و اثربخشی لازم است.
و فیلم های کوتاه متعددی در شبکه های اجتماعی درباره  تا کنون مطالب 
تشخیص ماسک با کیفیت از نوع بی کیفیت و تقلبی آن منتشر شده است از جمله 
اینکه لایه میانی ماسک نباید آتش بگیرد یا اینکه اگر ماسک روی صورت است و 

شمع روشنی را فوت کنیم، شمع نباید خاموش شود.
در این پیوند، خبرنگار ایرنا در گفت و گو با مدیر واحد تحقیق و توسعه یکی از 
شرکت های دانش بنیان اصفهان که موفق به ساخت و راه اندازی خط تولید منسوج 
"مِلت بلون" جهت لایه فیلتراسیون ماسک شده است به بررسی عوامل تاثیرگذار در 

کیفیت ماسک و روش های تشخیص آن پرداخت.
امید نورانی زاده با بیان اینکه تعیین دقیق میزان اثربخشی و فیلتراسیون ماسک 
های جراحی و پزشکی نیاز به تجهیزات آزمایشگاهی دارد زیرا ما با ذرات بسیار ریز به 
قطر ۰.3 تا 2.5 میکرون سر و کار داریم، اظهار داشت: با توجه به اینکه شهروندان 
عادی به این تجهیزات دسترسی ندارند، چند روش ساده را برای تشخیص اینکه آیا 

ماسک دارای حداقل کیفیت های لازم است، می توان پیشنهاد کرد.
یک  معادل  میکرون،  هزار  عبارتی  به  است  میلی متر  هزارم  یک  میکرون،  هر 

میلی متر می باشد.
لایه میانی ماسک نباید آتش بگیرد

این کارشناس با اشاره به اینکه ماسک دارای یک بدنه شامل کش و لایه های 
بیرونی و داخلی است، گفت: وظیفه کل بدنه ماسک، نگه داشتن لایه میانی به 
نام منسوج ملت بلون است که مانند نَمَد و بدون بافت می باشد زیرا از تکه های ریز 
پلیمری که بصورت نامنظم روی هم پاشیده شده، تشکیل شده و تخلخل بسیار 

ریز داخل آن است.
ملت بلون )Melt blown(، منسوج بی بافت است که نقش فیلتر را در ماسک 
دارد و تولید آن از جدیدترین پیشرفت های فرآیندهای منسوجات بدون بافت بشمار 
می آید؛ در این فناوری با استفاده از هوا و با شتاب بالا از پلیمرها یا رزین ها برای تولید 

شبکه های الیاف دار استفاده می شود.
نورانی زاده با بیان اینکه آنچه برای ما اهمیت دارد لایه میانی ماسک یا همان ملت 
بلون است که مشخصه های ظاهری آن را می توان با روش های ساده شناسایی 
کرد، افزود: مردم برای تشخیص ماسک با کیفیت باید یکی از ماسک های خریداری 
شده را با قیچی پاره کنند، لایه میانی را خارج کنند و آن را نزدیک شعله آتش نگه 

دارند، اگر این لایه، ملت بلون واقعی باشد نباید آتش بگیرد بلکه باید ذوب شود.
لایه میانی ماسک باید نَرم و آب گُریز باشد

وی، یکی دیگر از روش ها را ریختن آب بر روی لایه میانی ماسک عنوان و اضافه 
کرد: با توجه به اینکه ملت بلون از پلی پروپیلن تهیه شده و خاصیت آب گریزی دارد 
و ذرات آب بزرگتر از تخلخل های لایه ملت بلون هستند، بنابراین آب نباید از این لایه 

عبور کند بلکه مانند جیوه روی آن باقی می ماند.
این کارشناس با اشاره به اینکه اگر آب جذب لایه میانی شد، ماسک بی کیفیت 
بوده و از مواد استاندارد در آن استفاده نشده است، خاطرنشان کرد: جنس منسوج 
ملت بلون نرم است و وقتی با انگشتان دست آن را لمس می کنیم نباید حالت 

خشک داشته است و اگر آن را مچاله کردیم نباید حالت شکنندگی پیدا کند.
وی به روش دیگری برای تشخیص لایه ملت بلون اشاره و بیان کرد: اگر ملت بلون 
را در دست گرفتیم و آن را کشیدیم نباید به سادگی پاره شود و کمی نیاز به نیرو دارد، 
در واقع استحکام لایه میانی به اندازه ای باشد که اگر داخل ماسک عطسه یا سرفه 
کردیم نباید لایه میانی پاره شود، هنگامی نیز که پاره شد باید مانند مانند کاغذ باشد 

و الیاف دراز از بخش های بریده شده، خارج نشود.
نورانی زاده با بیان اینکه منسوج ملت بلون نباید زیاد شفاف باشد، تصریح کرد: اگر 
این لایه را روی دست گذاشتیم نباید پوست دستمان از زیر آن پیدا باشد زیرا هرچه 
این لایه متراکم تر باشد، فیلتراسیون بهتری دارد و نور نباید به راحتی از آن عبور کند.
وی درباره روش فوت کردن در ماسک برای تشخیص کیفیت آن، گفت: این 
روش بعنوان یک آزمایش کاملا اولیه می تواند قابل قبول باشد اما درباره میزان 

فیلتراسیون ماسک چیزی را مشخص نمی کند.
این کارشناس با بیان اینکه لایه های داخلی و بیرونی ماسک باید از جنس " اسپان 
باند" باشد، خاطرنشان کرد: این لایه هنگام پاره شدن بر خلاف لایه مِلت بلون، 

کِش می آید.
ضرورت استفاده از ۲ ماسک در مکان های شلوغ

این کارشناس با تاکید بر اینکه استفاده از 2 ماسک جراحی در مکان های شلوغ 
مانند مترو و اتوبوس ضرورت دارد، گفت: در این مکان ها، انسان فعالیت و تحرک 
چندانی ندارد بنابراین استفاده از 2 ماسک مشکلی برای تنفس او ایجاد نمی کند 
اما هنگامی که فرد قصد پیاده روی یا بالا رفتن از پله ها را دارد استفاده از 2 ماسک، 

تنفس را مشکل تر خواهد کرد.
وی خاطرنشان کرد: ماسک هایی در بازار با عنوان سه بعدی عرضه شده که 
تماس کمتری با پوست صورت دارد که این قبیل ماسک ها برای افرادی که دچار 
حساسیت پوستی بویژه در تابستان هستند، مناسب است هرچند باید توجه کرد که 

این ماسک ها نیز یک بار مصرف می باشد.
وی با بیان اینکه تعدادی از مردم ماسک های جراحی را شست و شو و استفاده 
مجدد می کنند، تاکید کرد: شاید ظاهر این ماسک ها تغییر چندانی نکند اما مردم 
باید بدانند که لایه میانی ماسک و فیلتراسیون آن عمر مشخصی دارد و پس از یک 

بار استفاده، دیگر کارایی و اثربخشی نخواهد داشت.
نورانی زاده درباره ماسک های N۹5 نیز توضیح داد: در این ماسک ها که بیشتر 
برای کادر درمان و پرستاران استفاده می شود، سه لایه ملت بلون در وسط ماسک 
قرار داده شده زیرا هرچه این فیلترها بیشتر باشد، فیلتراسیون و جلوگیری از ورود 
ویروس بهتر و بیشتر انجام می شود، البته استفاده از لایه های بیشتر، نفس کشیدن 

را نیز مشکل تر می کند.
ماسک  پارچه ای اثربخشی برای کووید ۱۹ ندارد

مدیر واحد تحقیق و توسعه شرکت سازنده خط تولید ملت بلون در گفت و گو با 
ایرنا با تاکید بر اینکه ماسک های پارچه ای، اثربخشی برای پیشگیری از کووید 1۹ 
ندارند، اظهار داشت: این ماسک ها بیشتر برای جلوگیری از ذرات گرد و غبار کاربرد 
دارند اما بدلیل اینکه از شبکه منظم تار و پود تشکیل شدند و هرچه هم ریز بافت 

باشند باز هم ذرات ویروس از آنها عبور می کند.
نورانی زاده با اشاره به اینکه ماسک های پارچه ای چیزی جز تاثیر ظاهری ندارند، 
افزود: استفاده از این ماسک ها مانند این است که ماسک جراحی بدون لایه ملت 

بلون به صورت خود زده باشیم.
به گفته وی استفاده از ماسک پارچه ای تنها در حالتی اثر گذار است که یک لایه 
ملت بلون داخل آن قرار گیرد به این صورت که لایه های ملت بلون جداگانه فروخته 
شود و افراد در هر بار استفاده یک لایه آن را داخل ماسک پارچه ای که برای این 
کار طراحی شده قرار دهند و استفاده کنند و پس از هر بار استفاده، لایه ملت بلون 

دور انداخته شود و ماسک پارچه ای را نیز می توان شست و مجدد استفاده کرد.
این کارشناس درباره میزان ساعت استفاده از ماسک، تصریح کرد: این موضوع 
کاملا به محل استفاده بستگی دارد، معمولا کادر درمان شاغل در بیمارستان ها 
پس از هر 2۰ دقیقه، ماسک خود را عوض می کنند اما اگر افراد عادی هستند 
می توانند ماسک جراحی سه لایه را برای یک روز کاری استفاده کنند اما اگر در 
مکان های شلوغ قرار می گیرند بهتر است پس از خروج از آن مکان، ماسک را دور 

بیندازند و ماسک جدید استفاده کنند.
مسوولان نیز تاکید دارند که مردم برای اطمینان از کیفیت ماسک بهتر است آن را 
از واحدهای معتبر بویژه داروخانه تهیه کنند و اگر ماسک را بصورت جعبه ای تهیه 

می کنند باید کد رهگیری و شماره پروانه معتبر از سازمان غذا و دارو داشته باشد.

ضرورت استفاده از ۲ ماسک در مکان های شلوغ؛

آشنایی با اسپری ویتامین D ؛روش های تشخیص ماسک با کیفیت چیست؟

آیا اسپری ویتامین D مؤثرتر
 از قرص است؟

بدن پس از قرار گرفتن در معرض نور خورشید، به طور طبیعی ویتامین D تولید 
می کند و همچنین این ماده مغذی در برخی از خوراکی ها یافت می شود؛ اما اگر 
شما به اندازه کافی از این منابع ویتامین D دریافت نمی کنید، انواع بسیار زیادی از 
مکمل های بدون نسخه وجود دارند که می توانند به شما کمک کنند؛ اما با وجود 
گزینه های بسیار متنوع، از کپسول گرفته تا اسپری های جدید، چگونه می توان گفت 
که کدام نوع ویتامین D مؤثرتر خواهد بود؟ با توجه به اینکه این روزها ماندن در خانه 
به یک مشغولیت همگانی تبدیل شده است، جای تعجب نیست که از هر دو نفر یک 
نفر ویتامین D کافی دریافت نکند، ویتامینی که به عنوان ویتامین آفتاب هم شناخته 
می شود. خوشبختانه کمبود ویتامین D به راحتی قابل جبران است. بدن پس از قرار 
گرفتن در معرض نور خورشید، به طور طبیعی ویتامین D تولید می کند و همچنین 
این ماده مغذی در برخی از خوراکی ها یافت می شود؛ اما اگر شما به اندازه کافی از 
این منابع ویتامین D  دریافت نمی کنید، انواع بسیار زیادی از مکمل های بدون نسخه 
وجود دارند که می توانند به شما کمک کنند؛ اما با وجود گزینه های بسیار متنوع، 
از کپسول گرفته تا اسپری های جدید، چگونه می توان گفت که کدام نوع ویتامین 
D مؤثرتر خواهد بود؟ یکی از متخصصین به نام دکتر تاد کوپرمن درباره این مسئله 

توضیحاتی ارائه داده است:
آیا این درست است که اسپری های ویتامین D بهتر از قرص ها هستند؟

اگرچه ممکن است به مصرف ویتامین D به شکل کپسول عادت کرده باشید، اما 
پزشکان اسپری های ویتامین D را که در زیر زبان استفاده می شوند، بسیار توصیه 
می کنند. به گفته این متخصص: اول از همه اینکه استفاده از آن ها راحت است. اگر 
آن را با خانواده خود به صورت مشترک استفاده می کنید، می توانید دوز را تنظیم 
کنید. دوم، و حتی مهم تر از آن اینکه، فرم مایع ویتامین D حاوی  تری گلیسیرید یا 
لیپید است و ویتامین D وقتی با چربی و روغن مصرف شود بهتر جذب خواهد شد.

این پزشک توضیح داد: این لیپیدها که از گلیسرول و اسیدهای چرب مشتق 
می شوند، اساساً ترشح صفرا را در روده کوچک شما تحریک می کنند. این صفرا 
باعث تجزیه چربی ها شده و به شما کمک می کند تا ویتامین های محلول در چربی 
را بسیار بهتر جذب کنید. وی افزود که: اگرچه عمل جذب برای همه مکمل های 
انواعی که دارای مواد فعال هستند، مانند  اما به ویژه برای  غذایی مهم است، 
ویتامین D، حائز اهمیت است. جذب به محض مصرف ویتامین شروع می شود و 
در پایین ترین قسمت روده به پایان می رسد. این فرآیند با مصرف فرم مایع ویتامین 
تسهیل می گردد، زیرا حفره دهان، به ویژه غشای بوکال و زیر زبانی در دهان، برای 
مواد فعال، بسیار پذیرنده، است. از سوی دیگر، جذب در روده به میزان اسید 
معده ای که تولید می کنید بستگی دارد که بسته به رژیم غذایی، سن و سلامتی شما 
متفاوت است. به عنوان مثال افراد مبتلا به بیماری هایی مانند سلیاک، بیماری کرون 
و کولیت از قبل با جذب مشکل دارند. بعضی از افرادی که از داروهای کاهش دهنده 
اسید معده استفاده می کنند نیز ممکن است در جذب این ویتامین مشکل داشته 
باشند. بنابراین، او توصیه می کند اگر این مورد برای شما مناسب است، قرص های 

ویتامین D را به نفع انواع مایع یا اسپری فراموش کنید.
آیا دلیلی برای اجتناب از مصرف اسپری ویتامین D وجود دارد؟

 از آنجا که استعمال اسپری های ویتامین D بسیار راحت است، استفاده بیش از حد 
از آن ها نیز آسان است و متأسفانه، این مسئله به اندازه کمبود ویتامین D خطرناک 
است. در واقع فقط به این دلیل که ویتامین D به عنوان یک ماده مهم است، 
نمی توانید از آن به طور نامنظم و به هر مقدار، مصرف کنید. بهترین میزان برای شما 
حدود 25 تا 35 نانوگرم یا IU 6۰۰ در روز است. این همان سطحی است که باید در 
آزمایش خون مشاهده کنید.  ممکن است تهیه اسپری با بالاترین IU وسوسه انگیز 
باشد، اما به گفته این پزشک، ویتامین D به این ترتیب کار نمی کند. شرکت ها هر 
.IU 1۰۰۰۰ میزانی را که بخواهید به شما می فروشند 1۰۰۰، 2۰۰۰، 5۰۰۰، حتی
وی ادامه داد: من از مصرف مقادیر بسیار بالای ویتامین D خودداری می کنم. 
بالاترین میزان دریافت قابل قبول این ویتامین IU 4۰۰۰ است، اما در واقع اگر 
بیش از IU 1۰۰۰ در روز مصرف کنید، این بیش از حد کافی است. با این وجود، 
در صورت نیاز به مکمل، باید با پزشک خود مشورت کنید، او می تواند سطح ویتامین 
D شما را اندازه گیری کند و اگر نیازمند دریافت مکمل این ویتامین باشید، دوز 
مناسبتان را معین کند. در نهایت، اگر نگران استفاده بیش از حد ویتامین D از طریق 
اسپری هستید، می توانید آن را به فرم قرص دریافت کنید. فقط حتماً آن را همراه با 
غذا میل کنید. شما با مصرف آن به همراه یک وعده غذایی حاوی چربی و روغن، 
ویتامین D بیشتری جذب می کنید. ویتامین D به فرم اسپری، جذب راحتی دارد؛ 

اما این بدان معنی نیست که کپسول ها بی اثر هستند.

چند تدبیر طب سنتی برای
 درمان "نزله و زکام"

"زکام" به عارضه ای گفته می شود که از حرکت مواد که از سمت مغز به سمت 
بینی می روند، به وجود می آید اما همین مواد اگر به سمت حلق سرازیر شوند، به 
آن اصطلاحاً نزله گفته می شود؛ در این مطلب به چند راهکار برای درمان نزله 
اشاره شده است. بیماریهایی مثل سرماخوردگی های مکرر، سینوزیت، ترشحات 
پشت حلق، آبریزش بینی و آلرژی ها در دسته بندی "نزله و زکام" قرار می گیرند. از 
علائم این بیماری ها می توانیم به سوزش گلو، ریزش اشک، سرخ شدن چشم، 
خارش گلو و همین طور گرفتگی بینی اشاره کنیم اما دقت داشته باشید که اگر 
برای پیشگیری یا درمان نزله و زکام اقدام نکنید، بیماری مزمن خواهد شد و ممکن 
است عوارضی شدیدتر و حتی خطرناک را از خودش جای بگذارد. انواع بیماری های 
زنان، کبد و کلیه، ضعف مغز و حتی اختلال در رشد کودکان و نوجوانان از عوارض 
درمان  دیر هنگام نزله و زکام هستند. به محض ابتلا به نزله و زکام، به پشت نخوابیم 
و صورت را روی بالش قرار دهیم؛ قسمت سر و پاها را هم حتماً با یک کلاه و جوراب 
ضخیم بپوشانیم و گرم نگه داریم. رعایت اصول سته ضروریه هم برای درمان این نوع 
بیماری ها باید بسیار مورد توجه قرار گیرند. دقت داشته باشید که به هیچ وجه از مواد 
عطسه آور و محرک در اوایل دوره بیماری استفاده نکنید؛ مصرف لبنیات و بعضی 
میوه ها و سبزیجات می تواند باعث تشدید بیماری شما شود؛ پس تا حد امکان از 
استفاده از این موارد پرهیز کنید. در اوایل بیماری سعی کنید تا جای ممکن حمام 
نکنید اما اواخر بیماری حمام آب گرم خیلی کمک کننده و همچنین لذت بخش 

است. از روغن مالی قفسه سینه با روغن سیاه دانه نیز غافل نشوید.

از »هله هوله« ها می توانند میل  و بسیاری  فست فودها 
و اشتها به خوردن را چند برابر کنند و به اصطلاح اعتیادآور 

باشند.
پنج سال پیش، گروهی از دانشمندان تغذیه با مطالعه آنچه 
توجه رسیدند:  قابل  نتیجه  به یک  آمریکایی ها می خورند 
غذاهای  از  آمریکایی ها  مصرفی  کالری  از  نیمی  از  بیش 
بسیار فرآوری شده حاصل می شود. این غذاها با فرمول های 
صنعتی تهیه می شوند و حاوی مقادیر زیادی قند، نمک، 

روغن چربی و سایر افزودنی ها هستند.
چاقی،  با  ارتباط  علیرغم  شده،  فرآوری  بسیار  غذاهای 
بیماری های قلبی، دیابت نوع 2 و سایر مشکلات سلامتی، 
همچنان بخش بزرگی از رژیم غذایی ما را تشکیل می دهند. 
این غذاها ارزان، راحت و غالباً هم خوشمزه هستند. آنها به 
صورت گسترده ای به بازار عرضه می شوند و مشتریان زیادی 
از دانشمندان می گویند دلیل  تعداد زیادی  اما  هم دارند. 
دیگری که این غذاها به شدت مصرف می شوند این است 
که برای بسیاری از افراد این غذاها نه تنها وسوسه برانگیز 
بلکه اعتیاد آورند و همین یافته ها موجب بحث های زیادی 
بین محققان شده است. اخیراً، مجله تغذیه بالینی آمریکا، به 
مسئلۀ اعتیاد به مواد غذایی پرداخت و اثر آن را بر پرخوری 
و چاقی بررسی کرد. ان تحقیق درباره اعتیاد به مواد غذایی 
پرخوری  در  شده  فرآوری  العاده  فوق  غذاهای  آیا  اینکه  و 
و چاقی تأثیر دارد بود. در یک مطالعه با بیش از 5۰۰ نفر 
شرکت کننده، مشخص شد که بعضی از غذاها موجب بروز 
رفتارهایی شبیه به اعتیاد می شوند. رفتارهایی مانند اشتهای 
زیاد، از دست دادن کنترل و ناتوانی در قطع مصرف آن غذا 
با وجود اطلاع از مضر بودن آن. لیستی از این غذاها تهیه 
شد که به ترتیب عبارتند از: پیتزا، شکلات، چیپس سیب  
زمینی، کلوچه، بستنی، سیب زمینی سرخ کرده و چیز برگر. 
این پژوهش نشان داد که این غذاهای بسیار فرآوری شده 
اشتراکات زیادی با مواد اعتیادآور مانند سیگار و کوکائین 
دارد. مواد تشکیل دهنده این غذاها از گیاهان و غذاهای 
طبیعی گرفته می شود. سپس لذت بخش ترین مواد تشکیل 
دهنده آن ها تصفیه شده و به فرآورده هایی تبدیل می شوند 
که به سرعت در جریان خون جذب می شوند و این توانایی 

را دارند که بخش هایی از مغز که مربوط به تظیم واکنش در 
تحریک  را  هستند  انگیزه ها  و  احساسات  پاداش ها،  قبال 
کنند.   نمک، غلیظ کننده ها، طعم دهنده های مصنوعی 
و سایر مواد افزودنی موجود در غذاهای کاملًا فرآوری شده 
مصرف کنندگان  برای  جدید  مزه هایی  به  شدن  تبدیل  با 
جذاب تر می شوند. به عنوان مثال، منتول به پوشاندن عطر و 
طعم تلخ نیکوتین کمک می کند، در حالی که ماده دیگری که 
در برخی از سیگارها استفاده می شود، یعنی کاکائو، مجاری 
تنفسی را گشاد می کند و قدرت جذب نیکوتین را افزایش 
می دهد. شباهت دیگر غذاهای بسیار فرآوری شده این است 
تصفیه  کربوهیدرات های  و  چربی  زیادی  مقدار  حاوی  که 
شده هستند، ترکیبی قوی که به ندرت در غذاهای طبیعی 
از قبیل میوه ها، سبزیجات، گوشت و مغزها یافت می شوند. 
البته بسیاری از غذاهای موجود در طبیعت غنی از چربی یا 
کربوهیدرات هستند، اما به طور معمول این دو ماده به مقدار 
بالایی )آنچنانکه در غذاهای فراوری شده وجود دارد( در آن ها 

یافت نمی شود.
عادت های غذایی و رفتارهای اعتیادگونه

افراد مصرف  در مطالعه ای دیگر مشخص شد که وقتی 

کاهش می دهند، علائمی  را  فرآوری شده  کاملًا  غذاهای 
را تجربه می کنند که قابل مقایسه با علائم ترک مواد مخدر 
است؛ علائمی از قبیل تحریک پذیری، خستگی، احساس 
غم و گرسنگی. محققان دیگر در مطالعات تصویربرداری 
از غذاهای  به طور مداوم  که  افرادی  که  دریافته اند  مغز  از 
اعتیادآور استفاده می کنند در طول زمان برای لذت بردن از 
آن غذاها به مقدار بیشتری از آن غذا نیاز دارند درست مثل 
مصرف مواد مخدر یا سیگار. محققان با بیمارانی مواجه شدند 
که علی رغم داشتن مشکلاتی از قبیل دیابت، افزایش وزن و 
سایر معضلات مربوط به سلامتی باز هم نتوانستند مصرف 
برخی غذاها را متوقف کنند. نکته قابل توجه این است که 
مشتریان این غذاها تقریباً همیشه از عواقب منفی مصرف 
و  آگاه هستند  کاملًا  فرآوری شده  بسیار  مواد غذایی  این 
امتحان  غذاها  این  مصرف  ترک  برای  را  متفاوتی  راه های 
کرده اند اما باز هم موفق به کنترل مصرف خود نشده اند. 
شاید برای مدت کوتاهی بتوانند از خوردن آن غذا پرهیز کنند 

اما دوباره مصرف آن ها شروع می شود.
 برخی دیگر از محققان معتقدند که این مسئله را نمی توان 
مانند اعتیاد به موادی همچون سیگار، کافئین و... توضیح 

مواد  حاوی  شده  فراوری  غذاهای  از  بسیاری  چراکه  داد 
اعتیادآور نیستند و مستقیماً ماده ای در مغز را فعال نمی کنند 
این محققان  نظر  از  بیاورد.  بار  به  که اختلالات شیمیایی 
شواهد نشان می دهد که افراد چاق که بیش از حد پرخوری 
می کنند، طیف وسیعی از غذاها با بافت ها، طعم ها و ترکیبات 
ناشی  تا حدی  پرخوری  این  را مصرف می کنند.  مختلف 
از صنایع غذایی است که سالانه بیش از 2۰ هزار محصول 
جدید را وارد بازار می کند و به مردم این امکان را می دهد که 
به انواع مختلفی از غذاها و نوشیدنی ها دسترسی داشته 
باشند. خود این تنوع غذایی است که جذاب است و لزوماً 
با تعبیر اعتیاد به معنای رایج که ترکیبات شیمیایی مغز را به 
هم می ریزد قابل توضیح نیست، بلکه یک رفتار کنترل شده 
در مصرف غذاها است. بیشتر افراد روزانه و بدون نشان دادن 
علائم اعتیاد، غذاهای کاملًا فرآوری شده مصرف می کنند. 
اما محققانی که از فرضیه اعتیاد دفاع می کنند می گویند که 
مواد اعتیادآور لزوماً همه را معتاد نمی کنند. برای مثال دو سوم 
افرادی که سیگار می کشند به سیگار اعتیاد پیدا می کنند در 
حالی یک سوم لزوماً به سیگار اعتیاد پیدا نمی کنند. مطالعات 
نشان می دهد که عوامل مختلفی تعیین کننده اعتیاد افراد 
هستند، از جمله ژنتیک، تاریخچه خانواده، قرار گرفتن در 
اقتصادی  و  اقتصادی  زمینه های  و  معرض ضربات روحی 
اجتماعی. بنابراین اگر این غذاها اعتیاد آور هستند، انتظار 

نداریم که 1۰۰ درصد جامعه به آنها اعتیاد پیدا کند.
عادت های غذایی خود را بشناسید

توصیه هایی که در مورد پرهیز از اعتیاد غذایی وجود دارد. 
مثلًا سعی کنید فهرستی از غذاهایی که در خوردن آن ها 
و  دوری  بیشتر  غذاها  این  از  کنید.  تهیه  را  ندارید  کنترل 
یخچالتان را با مواد غذایی جایگزین پر کنید تا در دسترستان 
اضطراب  و  استرس  ترس،  قبیل  از  محرک هایی  نباشد. 
می توانند شما را به سمت خوردن غذایی که به آن اعتیاد 
از گرسنگی  بشناسید.  را  این محرک ها  دارید سوق دهد. 
دادن به خودتان پرهیز کنید. در عین حفظ رژیم غذایی سعی 
نکنید به خودتان گرسنگی بدهید چون گرسنگی دادن میل 
شما به مصرف غذایی که به آن اعتیاد پیدا کرده اید را بیشتر 

می کند.

چه غذاهایی می توانند اعتیادآور باشند؟

آگهی مفقودی 
کارت سبز موتورسیکلت مدل کسری ونوس ۱۲۵ سی 

سی به رنگ مشکی مدل ۱۳۸۲ به شماره موتور ۰۳۰۰۸۰۳  
بشماره شاسی ۸۲۱۱۵۰ به شماره انتظامی ایران ۶۱۳-

۴۹۶۸۴ متعلق به علیرضا رحمت یان مفقود گردیده و از 
درجه اعتبار ساقط است.
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اجتماعی

جانشین فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب )ع( گفت :راهیان نور در حقیقت 
نمونه بی بدیل از گردشگری تعالی بخش است که می تواند علاوه بر حفظ هویت 
انقلاب اسلامی و دفاع مقدس از تحریف و فراموشی 8 سال مجاهدت مردم ایران نیز 

جلوگیری کند.
سرهنگ محمدرضا در جمع خبرنگاران، ضمن تبریک به مناسبت ایام مبعث رسول 
گرامی اسلام و همچنین  فرارسیدن 2۰ اسفند ماه روز ملی راهیان نور با اشاره به فرازی 
از سخنان مقام معظم رهبری که فرمودند: دفاع مقدس یک گنج عظیمی است که 
سال های سال باید استخراج و از آن بهره برداری شود، گفت:راهیان نور یک ابتکار 
بزرگ و مهم و فناوری نوین برای استفاده از  ثروت و معدن طلای دفاع مقدس است 
و در واقع با توجه به آیات قرآن کریم ؛ استقامت رمز پیروزی ما در دفاع مقدس بود و 
راهیان نور این اعتقاد به ایستادگی در مقابل زورگویی و اعتقاد به اینکه اگر کسی در راه 
خدا ایستادگی کند بدون تردید بر دشمن غلبه پیدا خواهد کرد را زنده می کند و می 

تواند منشا اتفاقات بزرگی در انقلاب اسلامی باشد.
رئیس ستاد راهیان نور سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( استان قم  افزود : راهیان 
نور در حقیقت نمونه بی بدیل از گردشگری تعالی بخش است که می تواند علاوه بر 
حفظ هویت انقلاب اسلامی و دفاع مقدس از تحریف و فراموشی 8 سال مجاهدت 

مردم ایران نیز جلوگیری کند.
موحد با توجه به دلایل شروع جنگ تحمیلی علیه ایران ادامه داد:در آن زمان 
دشمنان در ما احساس ضعف می دیدند و اگر حقیقتاً از تصرف چند روزه تهران 
مطمئن نبودند، قطعا جنگ را آغاز نمی کردند؛ و این قاعده کلی است که امروزه 
هم برای ما صدق میکند  که اگر احساس ضعف در خود نشان دهیم موجب می شود 
دشمن تشویق شود که کارهایی را بر علیه ما انجام دهد و ما همیشه باید از نشان دادن 
احساس ضعف در مقابل دشمن پرهیز کنیم و نقاط قوت فراوانی را که امروز داریم به 

رخ دشمن بکشانیم و برای هموطنان عزیزمان مایه امید و اقتدار شویم.
جانشین فرمانده سپاه استان قم تصریح کرد: امسال و سال گذشته با توجه به شیوع 
ویروس کرونا توفیق زیارت حضوری سرزمین های نور را نداشته و با توجه به اهمیت آن 
،امسال محصولات تصویری ساخته شده  در روز 13 و 14 اسفند ماه در پیام رسان شاد  
برای دانش آموزان پخش شد و خانواده ها و مربی های آمادگی دفاعی نیز مخاطب 
این برنامه قرار گرفتند و استقبال خوبی صورت گرفت که در همین راستا حدود 15۰ 
هزار نفر برخط و یک میلیون و 4۰۰ هزار نفر آفلاین در استان قم این برنامه را مشاهده 

کردند.
وی در خصوص اعلام برنامه های روز راهیان نور تا 22 اسفندماه که مزین به نام 
شهید می باشد گفت:اجرای ویژه برنامه راهیان نور درون استانی در مکان های مرتبط 
با دفاع مقدس و روایتگری به همراه اجرای سرود و مداحی،اجرای برنامه های فرهنگی 
و غرفه های نمایشگاهی با موضوع راهیان نور و گرامیداشت یاد و خاطره شهدا در 

امامزاده شاه جمال توسط ناحیه شهرستان قم و بازسازی عملیات کربلای 5 در جوار 
مزار مطهر شهید گمنام در مصلی پردیسان و بخشهای خلجستان،سلفچگان و کهک 

توسط ناحیه امام حسن مجتبی)ع( از جمله این اقدامات است.
رئیس ستاد راهیان نور سپاه استان قم  افزود:عطرافشانی و غبارروبی قبور مطهر 
شهدا و روایتگری، اجرای سرود بر سر مزار شهدا ،سرکشی از خانواده های شهدا 
توسط عوامل راهیان نور،تجلیل از چهره های شاخص عوامل راهیان نور،حرکت 
کاروان های نمادین راهیان نور همراه با اجرای برنامه های متنوع در سطح معابر و 

خیابان های شهر نیز از دیگر برنامه های این ایام است.
جانشین سپاه قم همچنین ادامه داد:فضاسازی محیطی در سطح شهر، پخش 
فیلم های مستند راهیان نور برای سال های گذشته از طریق فضای مجازی و رسانه های 
استانی و فعال سازی پویش های اجتماعی در بستر فضای مجازی با موضوع راهیان 

نور و شهدا نیز از برنامه های روز راهیان نور تا روز شهید در استان خواهد بود.
وی در پایان از بنیاد شهید ،شهرداری، اداره کل ارشاد اسلامی، اداره کل حفظ آثار 
و نشر ارزش های دفاع مقدس وسازمان هایی که در برنامه ریزی و اجرای این برنامه ها 

کمک کردند، تقدیر و تشکر کرد.
گفتنی است این برنامه ها با توجه به ابلاغیات و شیوه نامه های بهداشتی برگزار 

خواهد شد.

جانشین فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب )ع( :

راهیان نور نمونه بی بدیل از گردشگری تعالی بخش است 

مدیرکل بنیاد شهید استان قم خبر داد

برگزاری کنگره »فرشتگان تاریخ ساز« 
همزمان با روز شهید

مدیر کل بنیاد شهید و امور ایثارگران با بیان اینکه برگزاری 22 برنامه به مناسبت 
روز شهید در قم پیش بینی شده است، گفت: کنگره »فرشتگان تاریخ ساز« در 
روز شهید در قم برگزار خواهد شد. حجت الاسلام حسن هنرمند با بیان اینکه به 
مناسبت 22 اسفندماه که به نام روز شهید مزین شده است در سراسر کشور 22 
هزار برنامه پیش بینی شده و در استان قم 22 برنامه در نظر گرفته شده است که 
از روز شنبه این برنامه ها در حال اجرا است، گفت: تجلیل از بانوان ایثارگر و زنان 
شهیده که در مسجد جمکران و در سطح ملی با عنوان کنگره فرشتگان تاریخ ساز 
در روز شهید، کاشت 5۰۰ نهال به نام شهدا با حضور خانواده شهدا در مجموعه 
هتل شاهد همزمان با سراسر کشور با عنوان طرح نهال ایثار، حضور نماینده ولی 
فقیه در استان و دیدار و تکریم شش خانواده شهید و جانباز استان و اعطای حوزه 
نمایندگی ولی فقیه به مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم، اجرای طرح 
اهدای خون توسط کارکنان بنیاد شهید و امور ایثارگران و تجدید میثاق با شهدا و 
دیدار با خانواده معظم شهدا از دیگر برنامه های این ایام است.  وی با تاکید بر اینکه 
در طول یکسال اخیر در حوزه اشتغال و مسکن اقدامات ارزنده ای صورت گرفته 
که عمده آن تفاهم نامه مسکن و اشتغال بین ریاست عالی بنیاد و استاندار قم بود 
که در این راستا 3 هزار و 55۰ واحد مسکونی و تأمین 67۰ شغل برای ایثارگران 
استان مرتفع می شود، ادامه داد: این در حالی است که از سال 1384، یک هزار 
و 132 مورد واگذاری در حوزه مسکن به ایثارگران صورت گرفته و در واقع از سال 
1386 به بعد هیچ گونه اقدامی برای واگذاری انجام نشده است و با برنامه ریزی 
و هماهنگی های صورت گرفته با مراجع ذی ربط، تا پایان سال 14۰۰ نسبت به 
تأمین زمین 8۰۰ تا 1۰۰۰ ایثارگر واجد شرایط از محل پروژه شهرک قدس اقدام 
خواهد شد. حجت الاسلام هنرمند با بیان اینکه از دیگر اقدامات در حوزه مسکن 
تخصیص سهمیه وام مسکن به استان ۹65 مورد در سال جاری بوده است، گفت: 
در حوزه اشتغال تسهیلات پرداخت شده از منابع مختلف برای 153 نفر رقم 
36 میلیارد و 8۰۰ میلیون ریال جهت اشتغال زایی بوده است که استخدام در 
دستگاه های دولتی بر اساس آزمون در 14 دستگاه برای 318 نفر و در حوزه اتفاق 
افتاده است.   مدیر کل بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره به اینکه در این مدت 
ملاقات با جامعه هدف در دفتر و مناطق یک هزار و 511 مورد به ثبت رسیده و 
در دیدارهای غیر حضوری که به صورت تماس تلفنی با جامعه هدف بوده است، 

افزود: یازده هزار و 655 تماس تلفنی نیز با جامعه ایثارگران صورت گرفته است. 
وی با تاکید بر اینکه در زمینه آموزش خانواده شاهد و ایثارگر به دو صورت 
حضوری و غیر حضوری 4 هزار و ۹۰۰ مورد بوده است، ادامه داد: ارائه خدمات 
مشاوره به بیش از یک هزار نفر نیز از دیگر خدمات بنیاد شهید به این قشر بوده 
است.  هنرمند با بیان اینکه در حوزه بهداشت و درمان اقدامات صورت گرفته در 
ایام شیوع ویروس کرونا با تشکیل ستاد پیشگیری و مقابله با بحران، توزیع 15 هزار 
بسته بهداشتی بین جامعه ایثارگر بوده است، گفت: تأمین مایحتاج تعدادی از 
خانواده ها، ارسال پیامک، انجام تماس تلفنی و پیگیری وضعیت سلامت ایشان 
و… عدم توقف خدمات و تبدیل بخشی از آن به خدمات غیر حضوری دیگر 

خدمات به جامعه ایثارگر بوده است. 

مدیرکل امور شهری و شوراهای استانداری قم  خبرداد:

بهره برداری از هزار میلیارد ریال طرح 
عمرانی درسال ۹۹ 

قم،  گفت: 487 طرح عمرانی  استانداری  و شوراهای  امور شهری  مدیرکل 
با اعتبار 1۰ هزار میلیارد ریال، درسالجاری از محل منابع دولتی در این استان 
به بهره برداری رسید.  ابراهیم ملکی  اظهارداشت: طرح های بهره برداری شده 
قم در هشت حوزه زیربنایی، اقتصادی، کشاورزی، زیست محیطی، ورزشی، 
با وجود  اینکه  بر  تاکید  با  بوده است. وی،  و گردشگری  آموزش عالی، درمانی 
همه محدودیت ها،  روند توسعه استان در سال جاری هرگز متوقف نشده است، 
ادامه داد: از 487 طرح افتتاح شده سال جاری، طرح های زیربنایی، کشاورزی 
و اقتصادی بیشترین سهم را داشته اند. وی افزود: یکی از وظایف دفتر امور شهری 
و شوراهای استانداری، احصای طرح های عمرانی درحال اجرا در سطح شهرهای 
استان است که آمار طرح های تکمیل شده در قم جمع آوری و در طول سال 
به ویژه به مناسبت های مختلف از جمله هفته دولت و دهه فجر این طرح ها به 
بهره برداری رسیده است. ملکی با بیان اینکه این آمار، شامل طرح های متعددی 
که کلنگ احداث آنها در سال جاری در این استان به زمین زده شده نمی شود، 
ادامه داد: این آمار شامل تمام طرح هایی است که دولت در تامین اعتبار آن نقش 
داشته است ضمن اینکه شامل طرح های شهرداری قم که از طریق منابع داخلی 
تامین شده نمی باشد. وی ادامه داد: بسیاری از دستاوردهای استان در اجرای  
طرح های مختلف عمرانی به دلیل همگرایی و تعامل میان دستگاه های استان 
در بالاترین سطح ممکن است که این تعامل موجب شد تا روند اجرا طرح های 
عمرانی در این استان،  هیچگاه تعطیل نشود. مدیرکل امور شهری و شوراهای 
استانداری قم، افزود: حجم زیاد طرح های عمرانی اجرا شده و در دست اجرا 
در قم بسیار چشمگیر است، به گونه ای که می توان ادعا کرد که در هیچ جاری 
کشور به این میزان ار عمرانی انجام نشده است. مدیرکل امور شهری و شوراهای 
استانداری قم، در ادامه مهاجرت معکس از شهرها به روستا را یکی از اولویتهای 
استان دانست و گفت: خوشبختانه قم با پدیده مهاجرت از روستاها به شهرها به 
شدتی که سایر استان ها دست به گریبان آن هستند، مواجه نیست. وی ادامه داد: 
بیشتر مهاجرت ها در سطح استان، به درون بخشی محدود می شود به گونه ای که 
اگر چه ممکن است روستایی به دلیل مهاجرت در قم تخلیه شود ولی اهالی آن 
روستاها به جای مهاجرت به شهر، با تجمع در یک روستا،  روستایی پرجمعیت تر 
را تشکیل می دهند. ملکی، افزود: با توسعه زیرساخت ها و توجه ویژه صورت گرفته 
در حوزه اشتغال روستایی و پرداخت تسهیلات ویژه برای اشتغال زایی در روستاها،  
بستر مناسب برای تثیبت جمعیت در روستاها و مهاجرت معکوس در استان ایجاد 
شده است. وی در ادامه با بیان اینکه امور شهری و شوراهای استانداری وظیفه 
نظارتی و اجرایی قانون شوراها را دارد، گفت: هم اکنون استان قم با دارا بودن 6 
شهر، 5۰ عضو در شوراهای اسلامی شهر و استان دارد. ملکی افزود: جمعیت 
غالب استان قم در شهر قم متمرکز است به گونه ای که ۹6 درصد جمعیت استان 
در این شهر سکونت دارند به همین دلیل به جز شورای اسلامی شهر قم که 12 
عضو دارد،  باقی اعضای شوراهای اسلامی شهرهای تابعه استان دارای پنج عضو 
هستند. مدیرکل امور شهری و شوراهای استانداری قم، با اشاره به بخش دیگری از 
سخنان خود، تامین تجهیزات مورد نیازشهرداری شهرهای تابعه را از دیگر وظایف 
این دفتر اعلام کرد و گفت: ماشین آلات مختلف از جمله یک دستگاه کمپرسی 
سنگین و یک دستگاه کمپرسی سبک با اعتبار  14 میلیارد ریال از منابع دولتی 
تامین و در اختیار شهرداری های شهرهای قم داده شد. وی ادامه داد: تامین 
برخی از تجهیزات مورد نیاز آتش نشانی و همچنین تحویل چهار دستگاه اکسیژن 

ساز به شهرداری شهرهای تابعه در سال جاری انجام شده است.
 

به مناسبت شهادت امام موسی بن جعفر) ع( صورت گرفت؛

آزادی ۹ زندانی با کمک ۶۰۰ میلیون 
تومانی خیران قمی

به مناسبت  اداره کل زندان های قم گفت:  معاون سلامت، اصلاح و تربیت 
شهادت امام موسی بن جعفر علیه السلام ۹ زندانی جرائم غیر عمد با بدهی 
6۰۰ میلیون تومان آزاد شدند. معاون سلامت، حجت الاسلام بنیادی گفت: این 
زندانیان به همت خیران و ستاد دیه اداره کل زندان های استان، در روز شهادت 
امام موسی بن جعفر )ع( به آغوش خانواده های خود بازگشتند. وی با اشاره به 
ازادی 165 زندانی از ابتدای سال تا کنون افزود: میزان بدهی این افراد 4 میلیارد 
تومان بود که توسط خیران پرداخت شد.  وی از خیران استان خواست کمک های 
خود را برای آزادی زندانیان غیر عمد به حساب ۰21۰1231618۰۰۹ بانک ملی 

ستاد دیه استان واریز کنند.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و امور سرمایه گذاری شورای شهر قم:

انتخابات 1۴۰۰ نباید وقفه ای در توسعه قم 
ایجاد کند

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و امور سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم 
با تأکید بر اینکه انتخابات 14۰۰ نباید وقفه ای در پیشرفت و توسعه قم ایجاد کند 
ابراز امیدواری کرد با ایجاد توازن اقتصادی در کشور، مشکل هزینه های سرسام 

آور پروژه های عمرانی نیز حل شود.
مجید اخوان که دوشنبه شب در نشست رسمی علنی شورای اسلامی شهر 
درباره بررسی و تصویب بودجه سال 14۰۰ شهرداری کلانشهر قم سخن می 
گفت با اشاره به وصول لایحه پیشنهادی بودجه سال آینده از سوی شهرداری 
به شورای شهر در یک ماه گذشته بیان کرد: اگرچه تأخیری در ارسال این لایحه 
وجود داشت، اما توانستیم عملکرد 11 ماهه مدیریت شهری را در سال ۹۹، 

ملاک بررسی بودجه 14۰۰ قرار دهیم.
وی با تاکید بر این که در لوایح بودجه باید از درآمدهای واقعی به هزینه ها برسیم 
افزود: لایحه بودجه 14۰۰ کلانشهر قم در بیش از 3۰ جلسه شورا و بویژه در 

کمیسیون تلفیق با حضور همه مسؤولان مورد بررسی و دقت نظر قرار گرفت.
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و امور سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم 
همچنین به مبلغ 231 میلیارد تومانی بودجه سال بعد شهرداری کلانشهر قم 
برای تأمین هزینه های حقوق و دستمزد اشاره کرد و یادآور شد: منابع داخلی 
شهرداری در این بودجه، یک هزار و 2۰۰ میلیارد تومان است و 8۰۰ میلیارد 
بنابراین  آید،  تومان نیز از طریق فروش اموال و سرمایه گذاری به دست می 
تردیدی نیست که تنها دغدغه تحقق درآمدها در بحث کمک ملی و استانی 
دولت و همچنین موضوع اوراق مشارکت و اوراق خزانه است که نیاز به همیاری 

و همکاری همه مسؤولان دارد.
اخوان در عین حال از تفویض برخی اختیارات به شهردار قم در سال 14۰۰ از 
سوی شورای اسلامی شهر برای تسریع در اجرای پروژه ها خبر داد و گفت: این 
اختیارات سبب می شود تا سقفی از هزینه ها، نیازی به کسب مجوز از شورای 

شهر نباشد.
وی همچنین تشکیل صندوق بیمه عمر و درمانی را از برنامه های شورای 
شهر برای دست اندرکاران مدیریت شهری دانست و گفت: بودجه سال 14۰۰ 
کلانشهر قم تصریح دارد که درآمد ناشی از حذف پارکینگ باید در یک حساب 
خاص تجمیع و صرفا صرف تملک و احداث پارکینگ شود تا مشکل پارکینگ 

عمومی در سطح شهر مشاهده نشود.
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و امور سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم 
در ادامه به موضوع انتخابات سال آینده اشاره کرد و یادآور شد: مدیریت شهری 
مانند همه انتخابات های گذشته، کمک تدارکاتی و مالی را در بودجه سال 14۰۰ 

در نظر گرفته است.
وی با اشاره به این که بودجه سال آینده کلانشهر قم به مبلغ 3 هزار و 62 میلیارد 
تومان خواهد بود گفت: پیش بینی افزایش هزینه های جاری در این بودجه 
نسبت به بودجه سال جاری 25 درصد است، ضمن آن که متأسفانه هزینه های 
عُمرانی افزایشی سرسام آور را تجربه می کند و گاهی تا 2۰۰ درصد و بیشتر هم 
خواهد رسید. وی با ابراز امیدواری به اینکه توازن اقتصادی کشور در سال های 
آینده از معضل جدی افزایش سرسام آور هزینه های عمرانی در پروژه های شهری 
بکاهد گفت: همیشه شاهد این بوده ایم که برگزاری هر انتخابات معمولا وقفه ای 
در اجرای پروژه ها ایجاد می کند، اما امیدواریم که انتخابات سال 14۰۰ این وقفه 

را در قم ایجاد نکند.
 

فرماندار قم تاکید کرد:

ضرورت توجه بیشتر مدیریت شهری به 
معضلات اجتماعی

فرماندار قم با تقدیر از تلاش شورای اسلامی شهر قم برای اداره شهر مطابق با 
قانون تصریح کرد: روند مصوّبات شورای اسلامی شهر قم در دوره فعلی نشان از 

قانونمندی این شورا دارد.
مرتضی حیدری دوشنبه شب در نشست رسمی و علنی شورای اسلامی شهر 
قم با اشاره به مصوّبات دوره پنجم این شورا و ضرورت بررسی این مصوبات در 
کمیته تطبیق فرمانداری اظهار کرد: اعضای شورای اسلامی شهر قم در این 
دوره، تاکنون 24۹ مصوبه را به کمیته تطبیق ارسال کرده اند که 21۹ مورد از این 
مصوبات بدون اعتراض در آن کمیته تأیید شده و تنها در 3۰ مورد اشکالاتی وارد 

دانسته شده است.
وی با تأکید بر اینکه عملکرد دوره پنجم شورای اسلامی شهر قم نمره و معدل 
قابل قبولی دارد اضافه کرد: روند مصوّبات این شورا، حکایت از قانونمندی آن 
دارد، به بیان دیگر باید گفت تلاش این شورا آن بوده که شهر با مطابق با قانون 
اداره کند.  فرماندار قم با اعتراف به همدلی و هماهنگی بین اعضای شورای 
اسلامی شهر قم و اعضای کمیته تطبیق فرمانداری تصریح کرد: بدون تردید 
برخی از موفقیت های مدیریت شهری در دوره اخیر مرهون همین همدلی و 
همیاری است. حیدری در ادامه، شهر قم را مأمن و پناهگاهی برای گرفتاران 
توصیف کرد و افزود: این توصیف، وظیفه همه مسؤولان شهر و استان قم را در 
برابر مردم سنگین تر می کند. وی همچنین از اعضای شورای اسلامی شهر قم 
خواست تا در فعالیت های سال جدید و بودجه 14۰۰ به معضلات اجتماعی، 
نگاهی ویژه تر داشته باشند. فرماندار قم در عین حال گفت: تردیدی نیست که 
معضلات اجتماعی باید مورد توجه مدیریت شهری بویژه در شهری مانند قم و 
بالاخص در موضوعاتی مانند ساماندهی متکدیان و یا کمک و توانبخشی به اقشار 
آسیب پذیر قرار گیرد. حیدری افزود: بنده بر این باورم که پروژه های رفع معضلات 
اجتماعی حتی می تواند اهمیت بیشتری از پروژه های عُمرانی داشته باشد، لذا 
شایسته است تا مدیریت شهری در این موضوع به شکل جدی و عملیاتی وارد 

شود و ساماندهی را در دستور کار خود قرار دهد.

مدیر ستاد کانون های  مساجد استان قم عنوان کرد:

نقش کانون های مساجد در تحقق
 بیانیه گام دوم

حجت الاسلام والمسلمین روحانی  با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب در بیانیه 
گام دوم تکلیف را روشن کرده اند با تاکید بر نگاه تکلیف مدارانه در فعالیت های 

فرهنگی گفت: کانون های مساجد در تحقق بیانیه گام دوم نقش بسزایی دارند.
حجت الاسلام والمسلمین » سعید روحانی« با بیان اینکه ما باید براین زیست 
بوم فرهنگی تکیه زده و حسن استفاده را از آن ببریم گفت: در طرح ملی فهما که 

امسال با عنوان ایران قوی برگزار شد برنامه های بسیار قوی و خوبی انجام شد.
حجت الاسلام والمسلمین روحانی خطاب به مسئولان کانون های مساجد 
استان قم ادامه داد: همه ی این موفقیت ها با همت و تلاش صادقانه شما مدیران 
کانون ها بدست آمده است و ما نیز تلاش میکنیم با خدمت صادقانه زحمات شما 
را اجر نهیم. مدیر ستاد کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم افزود: کانون 
های فرهنگی هنری مساجد ثابت کرده اند که نه تنها در برنامه های فرهنگی بلکه 

در برنامه های اجتماعی نیز باقوت وارد عرصه شده اند.
جمله  از  کرونا  دوران  در  مساجد  های  کانون  پررنگ  حضور  داد:  ادامه  وی 
ضدعفونی معابر و منازل، کمک به کادر درمان، دستگیری از نیازمندان و آسیب 
دیدگان کرونا و غیره ثابت کرد که کانون ها در عرصه های اجتماعی نیز همچون 

عرصه های فرهنگی موثر و پویا هستند.
حجت الاسلام والمسلمین روحانی همچنین با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب 
در بیانیه گام دوم تکلیف را روشن کرده اند گفت: کانون های مساجد در تحقق 
بیانیه گام دوم نقش بسزایی بر عهده دارند و با کمک شما مسئولین کانون ها می 

توانیم به مطالبات رهبر معظم انقلاب لبیک بگوییم.
وی در ادامه با بیان اینکه همه ما باید با نگاه تکلیف مدارانه فعالیت کنیم تصریح 
کرد: برخی با نگاه امکانات و بودجه به فعالیت ها نگاه کرده و برنامه ریزی می کنند 

اما در استان قم این نگاه تکلیف مدارانه کاملا مشهود است.

 
بعثت پیامبر اکرم)ص( فصل پایه گذاری حکومت 
صالحان در پهنه گیتی و بزرگترین جشن مسلمان 
النبیین)ص(، اهداف والای  به شمار می رود. خاتم 
انبیای پیشین را در اشاعه دستورات الهی احیا کردند و 
مردم را از جهالت و گمراهی که در آن به سر می بردند، 
رهانیدند و به توحید و سرچشمه ایمان، دانش و تقوا 

رهنمون ساختند.
»رسولی از خود شما به سویتان آمد که رنج های شما 
بر او سخت است و اصرار به هدایت شما دارد و نسبت 
به مؤمنان رئوف و مهربان است« ) سوره توبه آیه 128( 
این مژده قرآن کریم به انسان هایی است که در تاریکی 
های زمین در جستجوی روشنی هدایت و سعادت، 

منتظر میلاد آخرین فرستاده خدای متعال بودند.
پیامبراکرم)ص(  بعثت  واقعه  از  سده   14 از  بیش 
می گذرد و هر چه اندیشه بشر تواناتر می شود، اهمیت 
این واقعه بزرگ بیش از بیش رخ می نماید. در واقع 
بعثت انبیا یک قاعده عقلی است که با هدف آفرینش 
انسان ارتباط مستقیم دارد، به گونه ای که هیچ فردی 
نمی تواند ایمان به خدا داشته باشد اما حکمت او در 
آفرینش جهان هستی و به ویژه خلقت انسان را انکار 
کند. بنابراین آفرینش انسان باید هدف داشته باشد 
و این هدف چیزی جز پرورش یک مخلوق کامل که 
پرتویی از صفات حق در او باشد و لایق قرب او شود، 
نخواهد بود. هدف بعثت این بوده که باید شریعت، 
معیشت، سیاست و معرفت آمیخته با اخلاق باشد 
و برای این مهم، پیامبر)ص( مبعوث شد. بی شک 
منظور از بعثت پیامبران، هدایت و تربیت نوع بشر 
در سایه برخی تعلیمات و دستورهای آسمانی است، 
بنابراین از یک طرف منظور از بعثت رسول اکرم)ص( 
هدایت و ارشاد مردم که همواره توأم با معنویات است 
و از جهت دیگر نیز لازمه تحقق هدایت در میان مردم، 
رسول  دعوت  که  آنچه  است.  پیامبر)ص(  عصمت 
اکرم)ص( را جهانی کرده، ندای یکتاپرستی و توحید 
است و در حقیقت بعثت پیامبر)ص( نمونه بارزی از 
رحمت واسعه حق محسوب می شود زیرا بسیاری از 
مردم جهان در پرتو تعلیماتش راه حق را پیدا کردند و به 
آن پیوستند. تعلیمات پیامبر اکرم)ص( برای هر فردی 
که طالب آرامش است، امکان پذیر و قابل انجام است و 
از این روست که او را رحمه للعالمین می نامند.   بخش 
مهمی  از تعلیمات اسلام، اخلاق است. حال منظور 
آن حضرت)ص( از فضایل و مکارم اخلاقی، صفاتی 
مانند؛ امانت داری، درستکاری، شجاعت، راستگویی، 
وفاداری و رعایت عدالت است. مبعث تحولی شگرف 
در زندگی جامعه بشری و رستاخیزی بزرگ در روح 
انسان ها به وجود آورد و جا دارد که روز بعثت رسول 
های  ارزش  »احیای  و  »توحید«  روز  را  خدا)ص( 
انسانی« نامید. بعثت پیامبر اکرم )ص( بی گمان نقطه 
عطفی برای مسلمانان که در تاریخ بشریت محسوب 
می شود چرا که خط سیر کمال و تعالی انسان را روشن 
کرد. آغاز رسالت پیامبر خاتم)ص( و نزول قرآن کریم 
به معنای تبیین تمام اهداف پیامبران و کتاب های 
آسمانی و اجرای آن اهداف به طور کامل بود که این امر 
بر دوش کامل ترین انسان ها یعنی پیامبر اسلام)ص( 
نهاده شده بود. بنابراین بعثت تنها طلیعه اسلام نبود، 
بلکه سرآغاز تبلور شخصیت بزرگ پیامبر)ص( نیز بود. 
بعثت به معنای تثبیت توحید ناب در تمام ابعادش، 
با  پیکار  و  اجتماعی  و  فردی  عدالت  برقراری  یعنی 
هرگونه ظلم، تبعیض و بهره کشی های ظالمانه است. 
بعثت یعنی همان عروة الوثقی نجات و پیروزی که به 
تعبیر قرآن در 2مقوله با نام های تکفیر طاغوت و ایمان 
به خدای بزرگ خلاصه می شود. این رخداد، جایگاه 
برجسته ای در بیانات ائمه معصوم)ع( داشته و آنان 
ضمن تبیین این رویداد مهم توجه به غایت و اهداف 

آن را برای همگان بسیار مهم می دانستند.
ماهیت بعثت

یکی از نکات برجسته در رویداد بعثت شخصیت بی 
نظیر رسول اکرم)ص( است، شخصیتی که یک تنه 

با قیام در مقابل بت پرستان و مستکبران ایستادند و 
پرچم توحید را به نفع مستضعفین به اهتزاز درآوردند 
و از قِلت عُدّه و عدد نهراسیدند و با عِده قلیل بدون 
ساز و برگ جنگی کافی و با نیروی ایمان بر سرکشان و 
ستمکاران تاختند و ندای توحید را در کمتر از نیم سده 
به گوش جهانیان رساندند. امام خمینی)ره( بعثت را 
فراتر از یک اتفاق صرف تاریخی دانسته و بیان می 
دارند: »مساله مبعث و ماهیت آن و برکات آن چیزی 
آن ذکری  از  ما  الکن  زبان های  با  بتوان  نیست که 
کرد و به قدری ابعاد آن زیاد است و جهات معنوی و 
مادی او زیاد است که گمان ندارم، بتوان حول و بر او 
هم صحبت کرد.« رسول خدا)ص( در 27 ماه رجب 
در مکه دعوت به دین اسلام را آغاز کردند و سال ها 
دادند.  تشکیل  را  اسلامی  حکومت  مدینه  در  بعد 
حضرت محمد)ص( دین مبین اسلام را به مردمی 
عرضه کردند که جملگی در آتش جهل می سوختند 
و دعوت او چنان دلنشین بود که به سرعت دیوارهای 
جهل و خرافات را فرو ریخت و مردم موج موج به اسلام 
گرویدند. رسول اکرم)ص( سال ها به صورت پنهانی 
مردم مکه را به  خدا پرستی دعوت کردند و آن زمان ندا 
آمد که دعوت آشکار کن، دشمنان چنان عرصه را بر او 
تنگ کردند که به دستور خدا هجرت آغاز کردند و پس 
از 13 سال توقف در مکه در اثر فشار، اذیت و آزار قریش 
از طرف خداوند مأمور شدند به مدینه هجرت کنند، 
هجرت پیامبر)ص( و مسلمانان به مدینه، فصل تازه ای 
در زندگی پیامبر اکرم)ص( و اسلام گشود. زمانی که 
پیامبر اسلام)ص( به مدینه وارد شدند و قصد ایجاد 
حکومتی اسلامی داشتند، جامعه مدینه ترکیبی از 
مسلمانان و یهودیان و نیز قبایل مختلفی بود که برخی 
مانند اوس و خزرج بیش از صد سال سابقه کینه و 
عداوت داشتند. مهاجرانی که همراه پیامبر)ص( از 
مکه به مدینه آمده بودند نیز گروه دیگری بودند که 
با دستان خالی و فرهنگی متفاوت، از قوم و قبیله 
خود جدا شده و برای حفظ دین، به مدینه مهاجرت 
کرده بودند. حضرت محمد )ص( برای یکپارچه کردن 
جامعه در نخستین قدم، قوانین عمومی برای اهالی 
مدینه تدوین و قراردادهایی میان  قبایل مختلف برقرار 
کرد. یهودیان مدینه با پیامبر)ص(، پیمان مصالحه 
بستند و عهد کردند که در صورت حمله دشمنان به 
مدینه در کنار مسلمانان به دفاع بپردازند و از تأمین 
مالی و جانی کفار قریش و برقراری روابط تجاری با آنان 
خودداری کنند. با اندیشه در این پیمان تاریخی به 
روشنی می توان دریافت که چگونه در فرهنگِ بعثت، 

انسان ها مورد احترام هستند. 
پیمان اخوت سیره حضرت محمد)ص(

عقد اخوت تدبیر دیگری از جانب حضرت محمد 
)ص( بود که انسجام جامعه اسلامی را بسیار استوار 
ساخت. پیامبر )ص( به مسلمین دستور دادند با هم 
پیمان برادری ببندند و بدین ترتیب مرزهای جاهلی 
که جامعه مسلمین را چندپاره کرده بود، فروریخت و 
پایه های امت واحده اسلامی مستحکم شد. برخی 
برادری  پیمان  این  معتقدند  تاریخ،  گران  تحلیل  از 

جامعه  در  الفت  ابزار  ترین  کارآمد  دینی  مساوات  و 
و  نشانه ای بارز از کوشش پیامبر اعظم)ص( برای 
به خداست. سیره  ایمان  محورِ  بر  پیدایش وحدت 
پیامبر اکرم )ص( در ایجاد وحدت میان امت نوپای 
اسلامی، الگوی کارآمدی برای اتحاد اسلامی در همه 
زمان ها به شمار می رود. در میان حقایق و معارف 
اسلامی، چیزی که به اندازه وجود پیامبر)ص( مورد 
توافق آراء و عقاید و نیز عواطف همه مسلمین باشد، 
وجود ندارد. چون درباره پیامبر)ص( نه تنها عقاید 
مشترک وجود دارد، بلکه عواطف و دل های مسلمانان 
هم در این زمینه با هم متحد است. بنابراین، وجود این 
بزرگوار می  تواند محوری برای وحدت باشد. به همین 
دلیل است که دشمنان اسلام در کنار همه تلاش 
هایشان علیه اتحاد مسلمین، همواره وجود مقدس 
پیامبر اکرم)ص( را هدف گرفته اند تا سدی در برابر 
شناخت صحیح آن حضرت)ص( ایجاد کنند. آیت 
الله خامنه  ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در این 
باره می فرمایند: »قرآن و کعبه و فرایض و عقاید، همه 
مشترکند؛ اما هر کدام از اینها، یک بُعد از شخصیت 
انسان - مثل اعتقاد، محبت، گرایش روحی، حالت 
تقلید و تشبّه و تخلق عملی - را به خود متوجه می 
 کند. وانگهی در میان مسلمان ها، غالب این چیزهایی 
که گفته شد، با تفسیرها و دیدگاه های مختلف مورد 
توجه است؛ اما آنچه که همه  مسلمان ها از لحاظ 
فکر و اعتقاد و - مهمتر از عاطفه و احساس - وحدت 
و تفاهم، روی او اشتراک دارند، وجود مقدس پیامبر 
)ص(  ه  عبداللَّ محمّدبن  حضرت  اکرم  نبیّ   و  خاتم 
است. این نقطه را باید بزرگ شمرد. این محبت را باید 
روزبه  روز بیشتر کرد و این گرایش معنوی و روحی به آن 
وجود مقدس را باید در ذهن مسلمین و در دل آحاد 

مردم تشدید کرد.«
بعثت پیامبر اسلام و جهانی سازی

جهانی  اما  است  یکی  ادیان  همه  اساس  و  پایه 
ساختن و برتری بخشیدن به دین خدا، تنها به دست 
پیامبر اسلام)ص( انجام گرفته است. رسول اکرم)ص( 
مبعوث شدند تا کار ناتمام پیامبران پیشین را به کمال 
نمی  دیگر  ادیان  که  است  این  مهم  نکته  برسانند. 
توانستند مانند اسلام، برنامه های کامل و جاودانی 
ارایه کنند؛ چون ادیان گذشته برای مخاطب و زمان 
خاصی فرستاده شده بودند و قابلیت جاودانگی و 
در نتیجه، جهانی شدن را نداشتند. پس با گذشت 
زمان دچار تحریف شدند. بنابراین، پیامبر اسلام)ص( 
مبعوث شدند تا برنامه کاملی برای انسان به ارمغان 

آورند. 
پی نوشت ها:

1. عبدالرحیم گواهی، کوثر: برداشت هایی از قرآن 
کریم، تهران، آفتاب توسعه، 1381، ج 2، ص 66۹. 

2. بحارالانوار، ج 16، ص 21۰.
3. صحیفه نور 

4. نهج البلاغه، خطبه 1.
5. بحارالانوار، ج 53، ص 1۹4.

6. نهج البلاغه، خطبه 8۹.

به مناسبت بعثت پیامبر اکرم)ص( ؛

مبعث، فصل پایه گذاری حکومت صالحان در پهنه گیتی
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عضو هیئت مدیره اتحادیه بارفروشان:

موز از شنبه ارزان می شود
عضو هیئت مدیره اتحادیه بارفروشان گفت: در حال حاضر قیمت موز اکوادوری داخل میدان 
از 55 هزار تومان به 42 هزار تومان کاهش یافته و از شنبه هفته آینده هم به زیر 3۰ هزار تومان 

خواهد رسید.
اکبر یاوری درباره چگونگی اصلاح نظام توزیع کشاورزی و حذف واسطه های غیرضرور با 
اشاره به پروسه تولید تا توزیع میوه در میدان گفت: کشاورزان اوایل مهر ماه پرتقال را در شمال 
کشور کیلویی 5۰۰۰ تومان خریداری می کردند اما در آبان ماه قیمت به 6۰۰۰ تومان و آذرماه 

هم به 7۰۰۰ تومان رسید.
یاوری افزود: وزارت صمت برای ذخیره سازی شب عید اقدام قیمتی را مصوب کرد و قیمت 
پرتقال کیلویی  7۰۰۰ تومانی را 1۰هزار و 5۰۰ تومان اعلام کرد و همین باعث التهاب در بازار 

شد.
عضو هیئت مدیره اتحادیه بارفروشان با اشاره به فعالیت 136۰ حجره در کنار هم گفت: 
سازمان تعزیرات و بازرسان اتاق اصناف و صنعت و معدن در داخل میدان مستقر هستند و 

نظارت می کنند و امکان تخلف مگر به ندرت وجود ندارد.
یاوری با بیان اینکه متولیان این حوزه در سطح شهر ارگان های دیگری هستند و اتحادیه 
بارفروشان نقشی در آن ندارد، گفت: اتحادیه خرده فروشان 5۰۰۰ عضو دارد که 16۰۰ نفر آن 

ها جوازدار هستند و خیلی از آن ها هم جواز ندارند اما ما کاملًا تحت کنترل و نظارت هستیم.
وی از فعالیت استارت آپها در داخل میادین سخن گفت و افزود: این استارت آپها محصولات 
کشاورزی را به صورت بسته بندی به سوپرمارکت ها ارسال می کنند و همین کار، نحوه توزیع 

را آسان تر کرده است.
عضو هیئت مدیره اتحادیه بارفروشان ضمن منتفی دانستن بحث احتکار در حوزه میوه 
یادآورشد: ما در حال حاضر 5۰۰ هزار تن پرتقال و 6۰۰ هزار تن سیب درختی در سردخانه 
های استانهای شمالی دپو داریم که نهایتاً تا 15 فروردین دوام دارند و نمی توان آن ها را احتکار 

کرد.
یاوری نبود الگوی کشت را در مشکلات تأمین محصولات کشاورزی دخیل دانست و گفت: 

وزارت جهاد باید نسخه این موضوع را ارائه دهد.
وی در گفت و گو با یک برنامه رادیویی با  اشاره به اینکه در حال حاضر سیب درختی در 
میدان تهران از 7۰۰۰ تومان تا 14 هزار تومان و پرتقال شمال هم از ۹۰۰۰ تومان تا 13 هزار 
تومان فروخته می شود، گفت: بازرسان اتاق و وزارت صمت نظارت 24 ساعته دارند و جای 

هیچ نگرانی نیست.
عضو هیئت مدیره اتحادیه بارفروشان با بیان اینکه قیمت برخی میوه ها متأثر از قیمت موز 
است افزود: اگر موز زودتر وارد بازار شود قیمت هم پایین می آید که البته قیمت موز در حال 

کاهش است و الان هم دو سه کشتی موز در حال ورود به کشور هستند.
یاوری گفت: در حال حاضر قیمت موز اکوادوری داخل میدان از 55 هزار تومان به 42 هزار 

تومان کاهش یافته و از شنبه هفته آینده هم به زیر 3۰ هزار تومان خواهد رسید.

وزیر اسبق وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی :

عدم رضایت شغلی مانع پیشرفت و 
سازندگی است

وزیر اسبق وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه کار مقدس است، گفت: اکثر مردم 
از کار خود ناراضی هستند و این عدم رضایت شغلی مانع پیشرفت و سازندگی است.

»حسین کمالی« در پنجمین همایش ملی فرهنگ کار که در مجموعه تلاش برگزار شد، 
گفت: سال ها است که در مورد بازده پایین کاری زنان )2۰ دقیقه( و مردان )یک ساعت( در 

جامعه صحبت می شود و اما این موضوع عارضه یابی نمی شود.
وی با اشاره به اهمیت آموزش در اشتغال، افزود: در کشور حداقل آموزش به کارگران ارائه 
می شود و در حالیکه یک چهارم اقتصاد کشور کشاورزی است، یک بیستم آموزش به کشاورزان 

اختصاص دارد.
کمالی اظهارداشت: وقتی اختلاس ها در جامعه صورت گرفت، فاجعه غارت پول ملی نبود 

بلکه فرهنگ کار آسیب دید.
وی با تاکید بر اینکه باید کار را مقدس بدانیم گفت: برخی با اشاعه آخرت گرایی، کار را مذموم 

می کنند و تنها اصراف را منع کرده و تولید ثروت را امری پسندیده می داند.
وزیر اسبق وزارت تعاون گفت: تا زمانی که به سود و ارزش افزوده فکر نمی کنیم نمی توانیم 

به فرهنگ کار توجه کنیم.
در ادامه این مراسم »غلامرضا غفاری« معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم گفت: تاریخ 
جوامع و بشر براساس کار تعریف می شود و کار یک رابطه است که انسان در ابتدا با طبیعت و 

سپس با جهان فرهنگی و اجتماعی خود برقرار کرده و خود را با آن معرفی می کند.
وی ادامه داد: درهمه جوامع و کشورها برخی افراد، اهل کار، آموزش و مهارت نیستند و 
اگرچه در جامعه حضور دارند اما موثر نیستند به همین دلیل تمام کشورها سعی می کنند تعداد 

این افراد در جامعه خود را کاهش دهند تا شاخص توسعه آنها افزایش یابد.
معاون وزیر علوم تصریح کرد: در دانشگاه یک برنامه درسی  داریم که شامل واحدهایی است 
که دانشجو باید آنها را بگذراند اما تمام دانشگاه این نیست، بخشی دیگر فعالیت هایی است 
که فراتر از حوزه دانشجویی تعریف می شود که در گذشته به آن فوق برنامه می گفتند که اصلا 

درست نیست چون فوق برنامه در اذهان به معنای کار اضافی است.
وی گفت: هم اکنون 6 هزار و 7۰۰ کانون فرهنگی دانشجویی در کشور وجود دارد که در 
چهار سال اخیر رشد خوبی داشتند. درکانون های فرهنگی با کنشگری داوطلبانه دانشجویان 
رو به رو هستیم و دانشجویان در آن یک کار جمعی و تیمی را تجربه می کنند و انجام این کارها 

دانشجو را  برای کار کردن و قبول مسئولیت آماده می کند.
غفاری گفت: در چند سال اخیر در وزارت علوم مهارت افزایی و توانمندسازی دانشجویان را 
در اولویت قرار داده تا دانشجویان با جامعه و صنعت ارتباط برقرار کرده و کار جمعی در کشور 

صورت بگیرد.
در ادامه این همایش »ابراهیم صادقی فر« معاون فرهنگی وزارت تعاون گفت: فرهنگ کار 
همواره مورد توجه اقشار مختلف جامعه بوده و هر گروهی آن را از منظر خود نقد و بررسی 

می کند.
وی تاکید کرد: کارکردن یک مفهوم ارزشی است و بدون تردید کارکردن  زیربنای توسعه پایدار 

و رشد اقتصادی است. 
صادقی فر با اشاره به نامگذاری امسال به عنوان جهش تولید گفت: بررسی شعارهای سال 
در 1۰ سال گذشته نشان می دهد که در همه این نامگذاری ها واژگان اقتصادی وجود داشته 
است و نگاه به حوزه اقتصادی و رسیدن به هدف برنامه های اقتصادی از منظر اجتماعی حادث 
خواهد و سیاستگذارانی که گذرگاه های فرهنگی و تاریخی را نادیده گرفتند یقینه به اهداف 

نرسیدند.

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو :

ایران خودرو سال آینده تعهد معوق 
نخواهد داشت

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، از تخصیص بودجه دولت برای توسعه موتور سه استوانه 
طبق مصوبه قانون بودجه سال آینده در مجلس خبر داد.

فرشاد مقیمی در آیین تقدیر از اعضای ستاد مقابله با کرونا و رونمایی از کتاب سمفونی اتحاد، 
از تحقق کامل اهداف تولید در سال جهش تولید خبر داد و با اعلام تولید 4۹۰ هزار دستگاه 
تا روز هفدهم اسفندماه، افزود: اوایل هفته آینده از مرز تولید نیم میلیون دستگاه خودرو عبور 

خواهیم کرد. 
 مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، از تخصیص بودجه دولت برای توسعه موتور سه استوانه 
طبق مصوبه قانون بودجه سال آینده در مجلس خبر داد و گفت: سهم حوزه تحقیق و توسعه از 
فروش ایران خودرو نیز از ۰.6 درصد در سال ۹7 به 3.4 درصد در سال جاری افزایش یافته و این 

امر می تواند مسیر توسعه را هموارتر کند. 
وی با اشاره به این که تعداد تولید خودرو های مونتاژی در سبد تولیدی امسال کم تر از شش 
هزار دستگاه بوده، اضافه کرد: در برنامه های امسال بر تولید داخلی تمرکز کرده و توانسته ایم با 

همت قطعه سازان کشور، اهداف را محقق کنیم. 
با عمل به تعهدات به  ایران خودرو  با بیان این که  ایران خودرو   مدیرعامل گروه صنعتی 
مشتریان، نقش موثری در ایجاد آرامش و تعادل در بازار داشته، گفت: در فروش های فوق 
العاده، تعهد معوقی نداریم و میانگین تحویل خودرو در این فروش ها را به جای ۹۰ روزه قرارداد 

به 4۰ روز رسانده ایم.  
مقیمی تصریح کرد: در سال آینده برنامه تولید و فروش را به گونه ای پیش خواهیم برد که هیچ 

تعهد معوقی ایجاد نشده و خودرو ها به موقع تحویل مشتریان شود.  
وی خودروی تارا را یکی از دستاورد های مهم و بزرگ ایران خودرو در سال جهش تولید و در 
شرایط تحریم خواند و گفت: تعهدات ایجاد شده این خودرو به موقع و بدون تاخیر اجرا خواهد 
شد.   مقیمی تاکید کرد: طبق برنامه ریزی های صورت گرفته، تا انتهای سال 14۰۰، تارا به پنج 
ستاره کیفی دست خواهد یافت تا این محصول بعد از دنا پلاس اتوماتیک، دومین خودروی 

ایرانی پنج ستاره شود. 
 وی با بیان این که برای نخستین بار در کشور گیربکسی تولید شده که همه مراحل طراحی و 
 AMT مهندسی آن توسط مهندسان داخلی کشور شکل گرفته، گفت: به زودی نیز گیربکس
نیمه اتوماتیک، که در حال حاضر بر روی خودروی سمند جانمایی شده و مراحل تست آن 

سپری می شود، به سبد خدمات و محصولات گروه صنعتی ایران خودرو افزوده خواهد شد.
 مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با بیان این که طراحی و نمونه سازی موتور سه استوانه 
نیز یکی از دستاورد های بسیار بزرگ گروه صنعتی ایران خودرو به شمار می رود، گفت: به دست 

توانمند جوانان خلاق کشور آینده روشنی برای صنعت خودرو رقم خواهیم زد. 

هرچند اقتصاد ایران تحت شدیدترین تحریم ها بوده و به شدت از شیوع کرونا 
آسیب دیده، آخرین آمارها بیانگر رشد اقتصادی مثبت در سال 13۹۹ است. 
با توجه به رفع تحریم ها و کنترل بیماری کرونا در سال جدید آرامش به اقتصاد 
سال 13۹5  ایده آل  نقطه  به  اقتصادی  رشد  می رود  انتظار  و  بازگشته  کشور 

بازگردد.
رشد اقتصادی، در سطح کلان می تواند نماد حال خوب یا بد یک اقتصاد 
باشد، زیرا میزان تولید یک کشور را نشان می دهد و تولید نیز بیانگر وضعیت 

اشتغال و اشتغال نیز نشان دهنده حال عمومی اقتصاد کشور است.
بعد از برجام و گشایش های اقتصادی ناشی از آن رشد اقتصادی قابل توجهی 
در کشور تجربه شد. همانطور که قبل از برجام رشد اقتصادی ایران از وضعیت 

مناسبی برخوردار نبود.
قبل از دولت تدبیر و امید و در اواخر دولت دهم، یعنی در سال 13۹۰ رشد 
اقتصادی 3 درصد بود که در سال ۹1 به منفی 7.7 درصد رسید و در سال 
13۹2، یعنی با شروع به کار دولت یازدهم، از منفی 7 درصد به مثبت ۰.3 
درصد افزایش یافت. در طول دو سال بعد هرچند در 13۹3 رشد اقتصادی به 
3.2 درصد رسید اما در 13۹4 باز وارد مدار منفی شد و به منهای 1.6 تنزل کرد.

اما بعد از برجام رشد اقتصادی رقم 12.5 درصد رسید که در اقتصاد ایران 
بسیار قابل توجه و کم نظیر است. این رشد نشان دهنده اثرات مثبت برجام بوده 
و غیر قابل انکار است. بعد از آن با شروع روند به خطر افتادن این توافق مهم 
بین المللی رشد اقتصادی ایران نیز سیر نزولی به خود گرفت. در سال 13۹6 
با شروع به کار دونالد ترامپ و زمزمه های خروج آمریکا از برجام رشد اقتصادی 
به 3.7 درصد کاهش یافت و در سال های ۹7 و ۹8، به ترتیب ارقام منفی 4.8 

درصد و منفی 7 درصد ثبت شد.
بازگشت تحریم ها، سیاست فشار حداکثری دولت ترامپ در قبال ایران و شروع 
و شیوع بیماری کرونا در کشور اقتصاد ایران را بیش از هر موقع دیگری ضعیف 
و نحیف کرد. با این حال، آخرین آمار رشد اقتصادی بیانگر وضعیت رو به بهبود 

اقتصاد کشور است.
طبق گزارش مرکز آمار ایران در پاییز سال جاری رشد اقتصادی مثبت بوده 
است. آمار جدید نشان می دهد که رشد اقتصادی کشور، به مثبت ۰.8 درصد و 

رشد اقتصادی بدون نفت به مثبت 0.2 درصد رسیده است.
همچنین، رشد گروه کشاورزی به مثبت 5.5 درصد، گروه صنایع و معادن به 

مثبت 3.7 رسیده و تنها رشد گروه خدمات منفی 1.8 بوده است.

تولید ناخالص داخلی بر اساس قیمت ثابت سال 1390 در ۹ ماهه نخست 
سال 1399 برابر با 523 هزار میلیارد تومان  با نفت و 454 هزار میلیارد تومان 

بدون احتساب نفت بوده است.
چشم انداز رشد اقتصادی در ۱۴۰۰

با  همواره  گذشته  سالیان  طول  در  کشور  در  تولید  که  است  این  واقعیت 
چالش ها و موانع زیادی روبه رو بوده است. هرچند فراز و فرودهایی داشته، اما 
موانع دست و پاگیر همیشه تولید را از رسیدن به حد مطلوب خود باز داشته اند. 
در هر کشوری، برنامه ریزی اقتصادی و مشخص کردن خط مشی های اصلی 
در این حوزه یکی از وظایف دولت و حاکمیت آن به شمار می رود. در ایران نیز 
سیاستگذاری و توجه به تولید، به ویژه در بخش های صنعت و کشاورزی از 

اهمیت زیادی برخوردار بوده و پیشینه ای طولانی دارد.
اهمیت بخش کشاورزی برای خودکفایی کشور در زمینه کالاهای استراتژیکی 
مانند گندم و غیره و همچنین، اهمین بخش صنعت و خدمات در ایجاد اشتغال 
بر کسی پوشیده نیست. این موارد جزو دغدغه های اصلی دولت های مختلف 

بعد از انقلاب بوده است.
به طور کل بعد از انقلاب در برنامه های اول، تا ششم توسعه و همچنین در سند 
چشم انداز 14۰4 برای ارتقاء تولید، صادرات، ارز آوری، اشتغال زایی، آموزش 
و... در بخش صنعتی بندها و تبصره هایی در قالب برنامه ها تدوین و ابلاغ شده 

و به کمک آن ها روند صنعتی شدن کشور دچار تغییراتی شده است.
بازار  پول،  )بازار  آن  ابزارهای  و  مالی  تامین  و  نیز گسترش  برنامه ششم  در 
سرمایه و بیمه ها( با مشارکت اشخاص حقیقی و حقوقی داخلی و خارجی و 
افزایش سهم موثر بازار در جهت توسعه سرمایه گذاری و ثبات و پایداری و کاهش 
خطرپذیری فعالیت های تولیدی اقتصادی کشور با تاکید بر ارتقاء شفافیت و 
سلامت نظام مالی در کنار تامین مالی فعالیت های خرد و متوسط به وسیله 

نظام بانکی مد نظر بوده است.
دولت تدبیر و امید نیز در طول سال های گذشته بودجه سالانه را بر مبنای 
برنامه ششم توسعه، به عنوان یک سند بالادستی تنظیم کرده و در راستای 
رشد  شرایط  بدترین  در  که  اکنون  است.  برداشته  گام  تولید  بخش  تقویت 
اقتصادی کشور مثبت شده است امید آن می رود که سال 14۰۰ سالی پر رونق 

برای تولید کشور باشد و شاهد تکرار رشد اقتصادی سال  13۹5 باشیم.
بازگشت آمریکا به برجام، احیای این توافق نامه مهم بین المللی، رفع تحریم ها 
رشد  برای  را  زمینه  جدید  شرایط  با  متناسب  ارزی  سیاست های  اجرای  و 

اقتصادی فراهم خواهد کرد.
به ویژه اینکه، تجربه اداره کشور بدون نفت و یا دست کم با حداقل درآمدهای 
نفتی در سال 13۹۹ این اعتماد به نفس را ایجاد کرده است که به سوی یک 
اقتصاد غیر نفتی گام برداشته شود. بنابراین، اگر تحریم ها برداشته و دلارهای 
را  ارز  بازار  از یک طرف  با مدیریت صحیح،  اقتصاد شود می توان  وارد  نفتی 
مدیریت کرد و موجبات تقویت ارزش پول ملی را فراهم نمود و از طرف دیگر 
با کاهش ارزش دلار بخش تولید نیز تقویت شود. زیرا  به دلیل وارداتی بودن 
بخش قابل توجهی از کالاهای مورد نیاز در تولید، کاهش قیمت دلار هزینه های 
تولید را کاهش می دهد و در نتیجه جایگاه تولید، به ویژه با رویکرد صادراتی 

تقویت می شود.

آخرین آمارها  نشان می دهد ؟

چشم انداز مثبت رشد اقتصادی در سال 1۴۰۰

 رییس اتاق بازرگانی استان تهران از افزایش 66 درصدی قیمت کالای اساسی 
طی 11 ماه سال جاری خبر داد و گفت: این افزایش قیمت به رغم تخصیص ارز 

ترجیحی 42۰۰ به واردات کالای اساسی رخ داده است.
مسعود خوانساری در آخرین نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران در 
سال جاری با بیان اینکه امسال با سه چالش جدید در حوزه اقتصادی مواجه 
و همه گیری  افزایش شدت تحریم ها، کاهش درآمدزایی  اظهار کرد:  بودیم 
بیماری کووید 1۹ سه چالشی هستند که در سال جاری به سایر چالش های 

اقتصادی کشور اضافه شدند.
وی ادامه داد: چالش های مذکور عرضه و تقاضا را به شدت تحت تاثیر قرار 

داده و بر تولید ناخالص کشور تاثیرگذار بودند.
رییس اتاق بازرگانی تهران با تاکید بر اینکه در حال حاضر تولید ناخالص کشور 
منفی است، افزود: در ماه های ابتدایی سال شاهد مثبت شدن هشت درصدی 

تولید ناخالص کشور بوده ایم اما اکنون 1.۹ درصد منفی شده است.
وی تصریح کرد: با توجه به منفی بودن تولید ناخالص کشور در دو سال 
گذشته جبران عقب ماندگی در این حوزه و رسیدن به میزان تولید ناخالص در 

سال ۹6 بسیار سخت و زمان بر خواهد بود.
خوانساری با اشاره به رکود شدید در تقاضا گفت: هر چند آمار نشان می دهد 
ما در بخش تقاضا رشد داشته ایم اما واقعیت این است که این رشد تقاضا مربوط 
به بخش دولتی بوده و در بخش خصوصی تقاضا نه تنها رشد نداشته بلکه منفی 

است.
وی دلیل منفی بودن تقاضا در بخش خصوصی را کاهش درآمد سرانه عنوان 

کرد.
خوانساری درباره وضعیت صادرات و واردات کشور در سال ۹۹ نیز گفت: 
صادرات بدون نفت کشور در سال جاری 34 میلیارد دلار و واردات 38 میلیارد 

دلار است که به ترتیب 15 درصد و 18 درصد کاهش داشته است.
رییس اتاق بازرگانی تهران تصریح کرد: افزایش نرخ ارز این امید را ایجاد کرد 
که عاملی برای رشد صادرات باشد اما مدیریت اشتباه و تصمیم گیری های 
نادرست موجب افزایش قیمت مواد اولیه تولید شد که نتیجه صدور بخشنامه ها 

و قوانین متعدد و غیرکارشناسی بود.
خوانساری از افزایش 66 درصدی در قیمت کالاهای اساسی در سال جاری 
خبر داد و گفت: طی 11 ماه سال ۹۹،  11 میلیارد دلار برای کالای اساسی 
تخصیص داده شد که عمده آن به شکل ارز ترجیحی بود اما شاهد افزایش 66 

درصدی در قیمت کالای اساسی بودیم.
وی اظهار کرد:  ما بارها اعلام کرده ایم که به جای تخصیص ارز ترجیحی به 
واردات، یارانه آن را در اختیار مصرف کننده قرار دهند تا از این طریق نتایج مثبت 

آن نصیب مصرف کننده شود.
خوانساری با انتقاد از تصویب دوباره ارز دو رقمی در مجلس شورای اسلامی 
افزود: مجلس انقلابی با اطلاع از مشکلاتی که از ارزهای چند رقمی برای 
اقتصاد ایجاد کرده ، در کمال تعجب بر اجرای ارز دو رقمی رای مثبت داد  که 

نتیجه آن ادامه مشکلات گذشته است.
رییس اتاق بازرگانی تهران از دیگر مشکلات اقتصادی سال ۹۹ را وضعیت بازار 
سهام عنوان کرد و افزود: یکی از بازارهایی که می توانست به کمبود مالی در 

بخشی اقتصادی کمک کند بازار سهام بود که به دلیل نبود نظارت تبدیل به 
مشکل اقتصادی و سلب اعتماد مردم شد.

خوانساری ادامه داد: شاید یکی از بزرگترین آسیب هایی که به اقتصاد و کشور 
در سال جاری وارد شد از دست رفتن اعتماد عمومی بود که جبران آن بسیار 

سخت است.
نااطمینانی از وضعیت اقتصادی در سال آینده وجود دارد 

وی با پیش بینی اینکه که تا پایان سال تورم به 36 درصد برسد گفت: بانک 
مرکزی تورم تا پایان سال جاری را 22 درصد تعیین کرده بود اما آمار نشان 

می دهد تا پایان سال جاری تورم به 36 درصد برسد.
به گفته خوانساری تنها ۹ کشور نوظهور تورم دو رقمی دارند که کشور ما جزو 

آنها است.
رییس اتاق بازرگانی تهران با تاکید بر اینکه نااطمینانی از وضعیت اقتصادی 
در سال آینده وجود دارد افزود: برخی مولفه های اقتصادی مانند نرخ ارز، بهای 
انرژی و تورم برای سال آینده وضعیت نامشخصی دارند که موجب نااطمینانی از 

وضعیت اقتصادی در سال پیش رو شده است.
خوانساری بار دیگر افت شدید میزان اعتماد جامعه به سیاستمداران را یکی از 
مشکلات مهم کشور برشمرد و افزود: بخش زیادی از افت شدید میزان اعتماد 
جامعه به سیاستمداران به ضعف مدیریتی در بخش دولتی برمی گردد که باید 

دولتمردان هشیار و حساس باشند.
خوانساری در پایان سخنان خود خواستار رفع برخی موانع کسب و کار و تورم 

تک رقمی برای کاهش فشار اقتصادی بر مردم و بخش تولید شد.

رییس اتاق بازرگانی تهران مطرح کرد:

افزایش ۶۶ درصدی قیمت کالای اساسی طی 11 ماه سال جاری

توسعه  سازمان  تجاری  اطلاعات  خدمات  دفتر  کل  مدیر 
تجارت ایران از افزایش ارزش صادرات در بهمن ۹۹ نسبت به 
ماه گذشته خبر داد و گفت: صادرات غیر نفتی کشور در مدت 
مذکور نسبت به ماه قبل )دی ماه( 6.2 درصد افزایش داشته 

است.
به گزارش سازمان توسعه تجارت ایران، عباس خالقی تبار 
اظهار داشت: برخلاف تحریم های ظالمانه و محدودیت های 
ناشی از شیوع کرونا، صادرات کالا طی یازده ماهه سال جاری 

به 1۰3 میلیون و ۹۰ هزار تن به ارزش 31 میلیارد و 1۹8 
میلیون دلار رسیده و در ادامۀ افزایش هر ماهه رقم صادرات 
در سال ۹۹، این مقدار در بهمن ماه سه میلیارد و 135 میلیون 
دلار برآورد شد که به لحاظ ارزشی نسبت به دی  ماه ۹۹ افزایش 
6.2 درصدی داشته است. وی در تشریح سهم ارزشی صادرات 
به کشورهای هدف افزود: کشور چین 26 درصد، عراق 22 
درصد، امارات متحده عربی 13.4 درصد، ترکیه هفت درصد 
و افغانستان 6.7 درصد از ارزش صادرات غیر نفتی کشور سهم 

دارند و در مجموع 23 میلیارد دلار از رقم کل صادرات غیر نفتی 
ایران، برابر 75 درصد را به خود اختصاص داده اند.

در  همچنین  تجاری  اطلاعات  خدمات  دفتر  کل  مدیر 
خصوص سهم هریک از بخش ها در صادرات غیر نفتی سال 
معدن  درصد،  گازی 51  میعانات  و  پتروشیمی  گفت:   ۹۹
و صنایع معدنی 21 درصد، کشاورزی و صنایع غذایی 18 
از کل کالاهای صادراتی  و بخش صنعت 1۰ درصد  درصد 
کشور سهم دارند. خالقی تبار اظهار داشت: بخش صنعت با 

2 هزار و 544 قلم کالا، صنایع مربوط به پتروشیمی و میعانات 
گازی با 127 قلم کالا، معدن و صنایع معدنی با 613 قلم کالا، 
محصولات کشاورزی و صنایع غذایی با 656 قلم کالا و فرش 
و صنایع دستی با 81 قلم کالا سبد صادراتی کشور در سال 
جاری را تشکیل داده اند. به گزارش ایرنا، کارنامه تجارت ایران 
در 11 ماهه سال جاری به 65 میلیارد و 5۰۰ میلیون دلار رسید 
که سهم صادرات 31 میلیارد و 1۹8 میلیون دلار و سهم واردات 

34 میلیارد و 321 میلیون دلار بوده است.

مدیر کل دفتر اطلاعات سازمان توسعه تجارت خبر داد:

افزایش ۶.۲ درصدی صادرات غیر نفتی کشور

مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن گفت: 6۰۰ هزار واحد مسکن ملی در قالب پروژه های واگذاری گروهی زمین، مشارکتی، 
متوسط و بزرگ مقیاس، نوسازی و بهسازی بافت های فرسوده و تفاهم با دستگاه ها در مرحله ساخت قرار دارد.

»پروانه اصلانی« تازه ترین وضعیت طرح مسکن ملی که سیاستگذاری و ریل گذاری آن در معاونت مسکن و ساختمان و دفتر 
اقتصاد مسکن در حال انجام است را توضیح داد.

مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی، با اشاره به اینکه در مجموع تاکنون 6۰۰ هزار واحد طرح اقدام ملی 
مسکن در قالب پروژه های واگذاری گروهی زمین، پروژه های مشارکتی، پروژه های متوسط و بزرگ  مقیاس، نوسازی و بهسازی 
بافت های فرسوده و تفاهم نامه با سایر وزارتخانه ها، وارد فاز عملیاتی و اجرایی شده است، گفت: در اجرای طرح اقدام ملی 

مسکن تاکنون به حدود 135 هزار خانوار واگذاری گروهی زمین انجام شده است.
وی گفت: ساخت حدود 34۰ هزار واحد مسکونی نیز در قالب پروژه های متوسط و بزرگ مقیاس آغاز شده است. همچنین 
برای حدود 4۰ هزار واحد نیز در بافت های فرسوده تسهیلات نوسازی و بهسازی در قالب طرح اقدام ملی مسکن پرداخت شده 
است. اصلانی ادامه داد: تاکنون عملیات اجرائی حدود 25 هزار واحد مسکونی نیز در قالب مشارکت با بخش خصوصی شروع 
شده و برای حدود 6۰ هزار واحد نیز برای تامین مسکن متقاضیان تحت پوشش دستگاه های مختلف اجرائی، زمین تأمین 
و عملیات اجرایی آن ها در حال انجام است. وی در مجموع عملکرد طرح اقدام ملی مسکن را 6۰۰ هزار واحد عنوان کرد و 

گفت: برای 6۰۰ هزار واحد مسکونی که عملیات اجرائی آن ها آغاز شده، زمین نیز تامین شده است.
مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن در خصوص واریز وجه طرح اقدام ملی مسکن برای پروژه های غیر از واگذاری گروهی و مشارکتی 
که نیاز به آورده ندارند، توضیح داد: در پروژه های متوسط و بزرگ مقیاس طرح اقدام ملی مسکن که با آورده متقاضیان و 
تسهیلات آن ها اجرایی می شوند، حدود 15۰ هزار نفر واریز وجه کرده اند که مجموع مبالغ واریزی توسط این متقاضیان، 

معادل 5661 میلیارد تومان است.

 وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: به واسطه تحریم های مالی که از سال ۹1 و ۹2 شروع شد و همچنین اعمال تحریم های 
جدی تر بعد از سال ۹7، بودجه غیرنفتی شکل عملیاتی گرفت به طوریکه در 11 ماه سال جاری درآمد حاصل از فروش نفت 

بسیار کم تر از مقدار مشابه در سال گذشته و حدود 1۰ هزار میلیارد تومان بود.
فرهاد دژپسند درباره تامین مالی 5۰۰ هزار میلیارد تومانی از بازار سرمایه اظهار داشت: اقتصاد ایران سالهاست که وابستگی 
مفرطی به درآمدهای حاصل از فروش نفت دارد به همین دلیل تامین مالی اقتصاد ایران عمدتا با رویکرد اتکا به نفت انجام 

می شد و هم در دولت بودجه وابسته به نفت داشتیم و هم خارج از دولت وابستگی ها به درآمد نفتی قابل توجه بود.
وی ادامه داد: تامین مالی مورد نیاز برای واردات کالاهای واسطه ای و سرمایه ای هم عمدتا متکی برمنابع حاصل از صادرات 

نفت بوده است.
وزیر امور اقتصادی و دارایی با تاکید بر اینکه بخش دیگری از تامین مالی ها هم وابسته به نظام بانکی بوده است، گفت: شکل 
گیری نظام بانکی در ایران به گونه ای بوده که به تامین مالی اقتصاد و توسعه واحدهای صنعتی کمک کند بنابراین تامین مالی 
در اقتصاد ایران یا عمدتا متکی به نفت بوده و یا بعضا از طریق نظام بانکی انجام می شده  اما پس از انقلاب رویکردهایی اتخاذ 

شد تا سهم و نقش نفت در تامین مالی ها کاهش یابد.
 وی تاکید کرد: نظام بانکی هم بنا به مشکلات متعددی که دارد هرچند توانسته در تامین مالی  اقتصاد ایفای نقش مناسبی 
داشته باشد اما قدرت تامین مالی گسترده و متناسب با رشد اقتصادی 8 درصدی را ندارد به همین دلیل از ابتدای فعالیت ام در 

وزارت اقتصاد به دنبال ایجاد کریدور جدید یا تقویت کریدورهای موجود برای تامین مالی در اقتصاد بودم.
دژپسند تاکید کرد: در برنامه ای که برای وزارت ارائه کرده بودم، استفاده از بازار سرمایه به عنوان یک کریدور اساسی در 
تامین مالی اقتصاد عنوان شد که البته اجرای آن نیاز به الزاماتی داشت که اولین شرط لازم آن باور بنگاه ها و دومین شرط باور 

سرمایه گذاران به بازار سرمایه بود که این که بازار سرمایه چه نقش و جایگاهی می تواند در اقتصاد کشور ایفاد کند.

مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن:

۶۰۰ هزار واحد مسکن ملی در مرحله ساخت قرار دارد
وزیر امور اقتصادی و دارایی:

درآمد نفتی 1۰هزار میلیارد تومانی در 11 ماه  امسال
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با گذشت دو هفته از نیم فصل دوم، تیم های سایپا، ذوب آهن، نساجی 
و ماشین سازی همچنان در انتهای جدول رده بندی هستند. با توجه به 
تغییرات کادر فنی سه تیم ذوب آهن، نساجی و ماشین سازی، آنها تلاش خود 

را برای فرار از انتهای جدول به کار بسته اند.
اصغر مازیار کارشناس فوتبال در گفت وگو با ایرناپلاس بر این عقیده است 
فرار این تیم ها از انتهای جدول بستگی به عملکرد آن ها در نقل وانتقالات نیم 

فصل دوم دارد و اینکه چگونه برای ادامه بازی های برنامه ریزی کنند.
وی در رابطه با شرایط و وضعیت تیم های پایین جدول لیگ برتر افزود: 
»وقتی به جدول لیگ برتر در انتهای جدول نگاه می کنیم چهار تیم سایپا، 
ذوب آهن، نساجی و ماشین سازی را می بینیم که سه تیم انتهایی جدول 
یعنی نساجی که از هفته دوازدهم، ذوب آهن و ماشین سازی از شروع نیم 
 فصل دوم سرمربی خود را تغییر داده اند و انتظار دارند با این اقدامات بتوانند 
تغییراتی را در شرایط تیم خود ایجاد کنند و از انتهای جدول جدا شوند. 
البته کار مقداری سخت است، به دلیل اینکه در نیم  فصل دوم تیم ها احتیاط 

بیشتری را در دستور کار خود قرار می دهند.«
جبران نقاط ضعف تیمی

مدرس فدراسیون فوتبال ادامه داد: »اکنون کاری که این تیم ها می توانند 
انجام دهند عملکرد مناسب در نیم فصل دوم است؛ یعنی باید نقاط ضعف 
تیمی بخصوص از نظر بازیکن را جبران کنند. وقتی یک تیم نتوانسته در 
نیم فصل اول نتیجه بگیرد باید ریشه یابی شود تا دلیل این عدم نتیجه گیری 
چیست؟ اگر فرصت های گل داشتند و نتوانستند گل بزنند یعنی اینکه به 
یک مهاجم شش دانگ نیاز دارند و اگر خط دفاع شان آسیب پذیر بود، یعنی 
اینکه به مدافع یا دروازه بان نیاز دارند. در نتیجه خیلی مهم است این تیم هایی 
که در انتهای جدول قرار گرفته اند، بتوانند با توجه به نیازهای خود در نیم 

فصل خریدهای مناسبی را انجام دهند.«
سایپا امتیاز ۲ بازی را در اختیار دارد

وی که سابقه بازی در تیم های عقاب، توحید و گسترش تهران را دارد، 
اظهار کرد: »از طرف دیگر ما تیم سایپا را می بینیم که با یک اختلاف 4 

امتیازی نسبت به ذوب آهن در رده سیزدهم قرار دارد؛ اندازه یک و نیم بازی 
از بقیه تیم ها جلوتر است و باید از همین عامل بتواند استفاده کر ه و اختلاف 

امتیاز را نگهداشته و بلکه بیشتر هم کند.
وقتی به سایر تیم ها در جدول رده بندی نگاه می کنیم، می بینیم از رده 
دهم به پایین امتیازها خیلی به هم نزدیک است. حتی تیم های شهرخودرو، 
پیکان و نفت مسجدسلیمان از لحاظ امتیازی شرایط شان به گونه ای است که 
هر لحظه می توانند جابه جا شوند. این سه تیم باید بتوانند در رابطه با تکمیل 
کادر تیم هم از لحاظ کادر فنی هم بازیکن دقت نظر داشته باشند تا بتوانند 

این اختلاف را با تیم های انتهای جدول حفظ کنند.« 
بحث آسیب دیدگی ها

مازیار افزود: »برنامه ریزی لازم برای نیم فصل دوم هم بسیار مهم است، به 
دلیل اینکه آن ها بازی های جام حذفی را نیز باید در نظر داشته باشند، چون 
برای برخی از این تیم ها جام حذفی بسیار مهم است. در نتیجه باید به لحاظ 
استراحت و توان برای حضور در مسابقات برنامه ریزی دقیقی انجام دهند. 
باید آن تدبیر اندیشیده شود اما آنچه مهم است اینکه در نیم فصل دوم به 
دلیل خستگی بازیکنان و مسابقات بحث آسیب دیدگی ها هم می تواند مزید 
بر علت باشد. هر چه به انتهای لیگ نزدیک تر می شویم آسیب دیدگی ها و 

خستگی بازیکنان نیز بیشتر می شود.
باید تمرینات مناسبی در بدنسازی نیم فصل دوم داشته باشند. درست 
است که تیم های ته جدولی باید حتماً برنامه ای برای صعود به رتبه های بالای 
جدول داشته باشند، اما در طرف مقابل حریفانی هم هستند که آن ها نیز 
می خواهند شرایط شان همانند نیم فصل اول باشد یعنی اینکه حداقل از 
جایگاه قبلی خود پایین تر نیایند. تیم هایی مانند مس رفسنجان، گل گهر، 

پیکان و تا حدی نفت مسجدسلیمان که در میانه جدول قرار دارند.« 
نیم نگاهی برای کسب سهمیه

این کارشناس فوتبال ادامه داد: »بسیاری از این تیم ها شاید نگاه شان 
بیشتر ماندن در جدول لیگ برتر باشد. در بالای جدول علاوه بر تیم های 
پرسپولیس، سپاهان، استقلال و فولاد، تا حدی تیم های تراکتور و صنعت 
نفت هم نیم نگاهی به جایگاه بالاتر و کسب سهمیه لیگ قهرمانان آسیا را 

دارند.
پس بنابراین آن ها نیز به حریفان پایین جدولی باج نخواهند داد. وقتی که 
تیمی پایین جدول قرار دارد و می خواهد خود را بالا بکشد علاوه بر اینکه باید 
درون تیم خود را قوی کند، برنامه ریزی مناسبی هم برای رویارویی با حریفان 
داشته باشد که آن ها هم نمی خواهند جایگاه خود را در جدول رده بندی از 

دست بدهند.«

در گفت و گو با اصغر مازیار کارشناس فوتبال  مطرح شد؛

شرط بقای تیم های انتهای جدولی  لیگ برتر شیمیدربا اقتدار به مرحله یک چهارم صعود کرد؛

ثبت پرگل ترین پیروزی لیگ برتر بسکتبال 
به نام  نماینده قم

تیم بسکتبال شیمیدر قم با اقتدار و کسب دو برد بالای 1۰۰ گل از مرحله نخست 
پلی آف عبور و به جمع تیم های حاضر در مرحله یک چهارم نهایی فصل جاری لیگ 

برتر بسکتبال مردان ایران صعود کرد.
برتر  لیگ   13۹۹  – فصل 14۰۰  پلی آف  نخست  مرحله   ، گزارش  این  برپایه 
به  تا کادر فنی شیمیدر  بسکتبال باشگاه های کشور فرصت بسیار خوبی بود 
بازیکنان جوان و آینده دار این تیم فرصت خودنمایی داده و بازیکنان خارجی جدید 

نیز با سایر شیمیدری ها هماهنگ تر شوند.
بعد از برتری قاطع شیمیدر قم با نتیجه 1۰۹ بر 66 در نخستین بازی مرحله 
پلی آف برابر تیم خانه بسکتبال خوزستان، دومین بازی آنها عصر هجدهمین روز 
اسفند ماه 13۹۹ در سالن بسکتبال آزادی بار دیگر جذاب و تماشایی بود و شیمیدر 
توانست این مسابقه را هم با نتیجه قابل ملاحظه و جالب 117 بر 5۹ به نفع خود 

تمام کند.
نماینده بسکتبال قم در تمام لحظات این بازی از تیم هفتم جدول رده بندی گروه 
نخست مرحله مقدماتی جلو بود و در روزی که جوان ها به خوبی مزد اعتماد کادر 
فنی را دادند، این برد پرگل برای شیمیدر به ثبت رسید و اتفاق ویژه این است که 
شیمیدر پرگل ترین پیروزی در فصل جاری لیگ برتر بسکتبال را به نام خود ثبت 

کرد.
تا این مقطع از فصل جاری رقابت های لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور 
هیچ تیمی به اندازه شیمیدر نتوانسته به حریف مقابل خود گل بزند، بدین ترتیب 
شاگردان مصطفی هاشمی راهی مرحله یک چهارم نهایی شده و در جمع هشت 
تیم برتر این فصل باید روزهای 6 و 8 فروردین ماه سال 14۰۰ در سالن آزادی با برنده 

مسابقه اکسون تهران و شهرداری بندرعباس دیدار کنند.
در این مسابقه تقریبا تمام شیمیدری ها موفق به کسب امتیاز برای تیم شان شدند 
اما وحید حاجیان همانند بازی نخست دو تیم که امتیازآورترین بازیکن میدان بود، 

این عملکرد را تکرار کرد.

ماجدی عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال: 

از استعفای نبی شوکه شدم؛ قنبرزاده
 سریع هماهنگ می شود

عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال، گفت: از استعفای مهدی  محمدنبی شوکه 
شدم؛ وقتی فرد جدید بیاید زمان می برد که سیستم را بشناسد اما منصور قنبرزاده 

سال ها در فوتبال کار کرده و خیلی سریعتر هماهنگ می شود.
میرشاد ماجدی در گفت وگو با برنامه رادیویی تهران ورزشی، درباره اولین جلسه 
هیات رئیسه فدراسیون فوتبال اظهار داشت: در جلسه دیروز)دوشنبه( همه اعضا 
به این موضوع اذعان داشتند که باید بحث چابک سازی انجام شود. این موضوع 
را شهاب الدین عزیزی  خادم قبل از انتخابات در برنامه  خودش اعلام کرده بود. 

چابک سازی به این معنی نیست که کارمندان را کنار بگذاریم.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: متولی لیگ و فوتبال، باشگاه ها هستند. هرچقدر 
آن ها را دخیل کنیم هم باعث فراغت فدراسیون می شود و هم اینکه باشگاه ها 
اتحادیه  به  اتحادیه مدیران  یعنی  بردارند.  را خودشان  می توانند موانع کارشان 
باشگاه ها تبدیل و مسائل مربوط به مسابقات در آن دیده شود. این کار را هم آرام 
آرام باید انجام بدهیم. اینطور نیست که فردا یا سال بعد این اتفاق رخ دهد. به این 
صورت کار فدراسیون هم در بحث توسعه استان ها و تیم های ملی مردان و زنان 
در رده های مختلف راحت تر می شود. بیشتر می توانیم استان ها را پوشش بدهیم و 
آن ها پربارتر و فعالتر می شوند. این زمینه در اساسنامه هم وجود دارد که گسترش 

فوتبال برای همه را داشته باشیم.
ماجدی همچنین تصریح کرد: فدراسیون با فراغ بال به زیرساخت های خودش 
با نظارت  این مساله  اما  باشگاه ها تصمیم گیر می شوند  از طرفی  و  می پردازد 
فدراسیون خواهد بود. یعنی فدراسیون نظارت می کند، برنامه ریزی می کند و 
گزارش می دهد. ولی مشکلات باشگاه ها مانند تعیین وضعیت، قرارداد بازیکنان و 
مربیان، مسائل انضباطی و خیلی دیگر از مسائل حل و فصلشان با اتحادیه خواهد 
بود. وی درباره برگزاری اولین جلسه هیات رییسه بیان داشت: اولین جلسه ای بود 
که اعضای هیات رئیسه در کنار هم بودند. صحبت های خیلی خوبی انجام شد. 
خودم از استعفای مهدی  محمدنبی شوکه شدم. وقتی فرد جدید بیاید زمان می 
برد که سیستم را بشناسد اما منصور قنبرزاده سال ها در فوتبال کار کرده و خیلی 
سریعتر هماهنگ می شود.همه باید دست به دست هم بدهیم و یکدل و یک رای 
باشیم و برابر کسانی که می خواهند به تیم ملی ضربه بزنند بایستیم. مهمترین 
کارمان این است که میزبانی را برای تیم ملی داشته باشیم و به جام جهانی صعود 

کنیم.
 

رییس فدراسیون فوتبال دیدار با ظریف؛

خواهان استفاده از ظرفیت های 
دیپلماسی در فوتبال هستیم

رییس فدراسیون فوتبال ایران در دیدار با وزیر امور خارجه کشورمان، در خصوص 
دیپلماسی فعال در حوزه فوتبال و شرایط سخت دوران تحریم بحث و تبادل نظر 

کرد.
پرثمر  حضور  از  تقدیر  با  فوتبال  فدراسیون  رییس  عزیزی خادم  شهاب الدین 
محمدجواد ظریف در عرصه دیپلماسی و نیاز جامعه به نشاط از طریق فوتبال، 

خواهان استفاده از همه ظرفیت های دیپلماسی کشور برای میزبانی ها شد.
عزیزی خادم در بخشی از این جلسه گفت: »حضور افراد توانمندی مثل شما 
برای فوتبال، اعتماد عمومی را به فوتبال برمی گرداند و کمک می کند فوتبال ملی 
توان بیشتری برای موفقیت های آتی داشته باشد.« وی ادامه داد: »این روزها 
بحث میزبانی ایران در مسابقات مقدماتی جام جهانی بسیار مهم است و با اینکه 
زمان گذشته اما نیاز به کمک وزیر ورزش و وزیر امور خارجه داریم« ظریف هم با 
تبریک انتخاب عزیزی خادم به عنوان رییس جدید فدراسیون فوتبال، اعلام کرد: 
»دولت و وزارت امور خارجه از همه توان برای خوشحالی مردم در این شرایط سخت 
استفاده می کند و دستگاه دیپلماسی کشور رایزنی های لازم را انجام خواهد داد.« 
فدراسیون فوتبال کشورمان به صورت رسمی خواهان میزبانی ادامه مسابقات 
انتخابی مقدماتی جام جهانی شد و کنفدراسیون فوتبال آسیا به زودی در این بار 

تصمیم خواهد گرفت.

با برتری مقابل کامران قاسم پور؛

»حسن یزدانی« مسافر المپیک توکیو شد
حسن یزدانی در رقابت های انتخابی المپیک در وزن 86 کیلوگرم مقابل کامران 

قاسم پور به برتری دست یافت و بدین ترتیب راهی المپیک شد.
طبق تصمیم کادر فنی رقابت های انتخابی درون اردویی در اوزان 57 و 86 
کیلوگرم برای حضور در المپیک 2۰21 توکیو، از ساعت 11:2۰ روز )سه شنبه( در 

خانه کشتی شهید ابراهیم هادی برگزار شد.
بر این اساس در دیدار دوم حسن یزدانی با نتیجه 5 بر 2 مقابل قاسم پور پیروز 

و نفر نخست این وزن شده و بدین ترتیب با یک پیروزی راهی المپیک توکیو شد.

مدیر تیم فوتبال پرسپولیس گفت: برخی با پرسپولیس 
دشمنی دارند اما این دشمنی ها برای قهرمانی به ما انگیزه 

می دهد.
افشین پیروانی با اشاره به اتفاقاتی که در مورد پنجره نقل و 
انتقالاتی پرسپولیس رخ داد اظهار داشت: ابتدا از مسوولان 
استان آبادان تشکر می کنم که همه تلاششان را به کار گرفتند 
تا پروتکل ها به خوبی انجام شود و باید تشکر ویژه کنیم.این 
موافق  ما  بود.  ما  به  احترامی  بی  بلکه  نبود  قانون  اجرای 
اجرای قانون هستیم و باید همه به یک چشم دیده شوند. در 
روز شنبه که روز مسابقه بود من مدام با مسوولان باشگاه در 
تماس بودم تا مشکل ترابی حل شود اما کسی نبود که پاسخ 
آنها را بدهد. تنها یک روز بعد از بازی پنجره نقل و انتقالاتی 
باز شد. اگر می خواستند همان روز شنبه می توانستند پنجره 

را باز کنند. 
پرسپولیس  مقابل  باید  ما  که  گفتند  آقایان  افزود:  وی 
بایستیم. ما آخر فصل قهرمان هستیم اما این بی احترامی که 
پنجره داخلی را بستند بدترین اتفاق برای ما بود. روز شنبه 

هیچ کس جوابگوی مدیران باشگاه ما نبود. آقایان فهرست 
دادند اما اصلا فهرستی در کار نبود. حتی برخی افراد که 
نامشان در فهرست بود مصاحبه کردند و گفتند این فهرست 
کرد:  اضافه  پرسپولیس  فوتبال  تیم  مدیر  نیست.  درست 
چگونه شان یک باشگاه را پایین می آورند؟ ما 2 و نیم میلیون 
دلار از کنفدراسیون فوتبال آسیا طلب داریم اما بخاطر تحریم 
ها به آن دسترسی نداریم. باید منطقی تر به این موضوع نگاه 

می کردند.
وی اضافه کرد: برادر من غلامحسین پیروانی از چند تیم 
طلب دارد. یحیی گل محمدی از چند تیم طلب دارد. چرا از 
18 میلیارد پول داماش طلب بازیکنان این تیم را نمی دهند؟ 
یکسری از بازیکنان ما نزدیک به 1۰۰ هزار دلار از فدراسیون 
طلب دارند.  پیروانی در مورد اینکه چرا زودتر و یک ماه قبل 
برای حل این مشکل اقدام صورت نگرفت، اضافه کرد: یک 
ماه پیش در فدراسیون همه درگیر انتخابات بودند و جواب 
نیست.  صحیح  نورشرق  اطلاعات  دادند.  نمی  هم  سلام 
ابراهیم شکوری خودش به من گفت که طبقات فدراسیون را 

بالا و پایین می کند اما هیچکس پاسخگو نیست.
وی اضافه کرد: طبق قوانین ما به طلبکاران چک نمی 
شان  نباید  هستیم.  دولتی  هنوز  که  چرا  بدهیم  توانیم 
پرسپولیس زیر سوال می رفت. حق پخش تلویزیون که هیچ 

چرا نباید ما از تبلیغات محیطی درآمد داشته باشیم؟!
پیروانی تصریح کرد: ما در این چند سال بیش از صد میلیارد 
درآمد تبلیغاتی داشتیم. 8۰ درصد این پول به ما می رسید. 
چرا باشگاه ما باید لنگ این پول باشد؟ اگر درآمد ما را می 

دادند این اتفاق زشت و زننده برای پرسپولیس رخ نمی داد.
مدیر تیم فوتبال پرسپولیس اضافه کرد: همه در این فوتبال 
زحمت می کشند. خود من اسفند ماه سال گذشته برای 
تیمم کرونا گرفتم اما برای هیچکس مهم نیست. من و دو 
برادرم غلامحسین و امیرحسین پیروانی هنوز از فدراسیون 

طلب داریم.
خود فدراسیون بدهکار است اما پاسخگو نیستند 

وی تاکید کرد: خود فدراسیون بدهکار است اما پاسخگو 
سال  شهرآورد  در  شدیم.  قهرمان  سال  چهار  ما  نیستند. 

گذشته تا روی سکوها تبلیغات زده بودند. شفاف سازی شعار 
فدراسیون فوتبال است اما عملی نمی شود.

پیروانی اضافه کرد: مسوولان باشگاه در تلاش هستند. ما 
در این شرایط پنجره خارجی را باز کردیم اما نمی دانم می 
خواستند چه چیزی را ثابت کنند که پنجره ما را بستند. این 
دشمنی ها علیه پرسپولیس برای کسب قهرمانی انگیزه می 
شود. وقتی درآمدمان را نمی دهند اجازه ندارند پنجره ما را 
ببندند. وی در مورد صادر شدن مجوز بازی شهریار مغانلو 
اضافه کرد: مغانلو امروز تست پزشکی ایفمارک و کرونا را داد 
و مشکلی نداشت. باشگاه درخواست آی تی سی داده و فکر 
نمی کنم مشکلی وجود داشته باشد. به دنبال یکی دو بازیکن 

دیگر بودیم اما نفراتی که داریم جزو بهترین ها هستند.
مدیر تیم فوتبال پرسپولیس اضافه کرد: هم ترابی و  هم 
خوبی  اتفاق  اما  داشتند  بالایی  دلاری  درخواست  مغانلو 
رقم خورد. هر بازیکنی به پرسپولیس می آید از خودش می 
گذرد. بازیکنان ما نسبت به باشگاه های دیگر مبلغ کمتری 

می گیرند.

افشین پیروانی: 

کینه توزی علیه پرسپولیس برای قهرمانی به ما انگیزه می دهد

بازیکن تیم فوتبال استقلال گفت: از زمانی که کودک بودم هدفم پوشیدن پیراهن استقلال بود و خوشحالم به هدفم رسیدم.
بابک مرادی که در گفت وگویی تلویزیونی حاضر شده بود در ابتدای صحبت هایش  اظهار داشت: شهر سی سخت در 25 

کیلومتری زادگاهم یاسوج است. دوست داشتیم باعث دلگرمی مردم منطقه شوم.
وی افزود: خانواده فوتبالی داشتیم و 4 برادر من فوتبالی هستند. برادرم من را تشویق کرد و خدا هم کمک کرد تا به فوتبال 
بیایم. از فجر سپاسی فوتبال را شروع کردم. من ابتدا در تست برق شیراز حاضر شدم اما آنها اجازه ندادند من تست بدهم. 
فردای آن روز در تمرینات فجر حاضر شدم. به مربی فجر گفتم من از یاسوج آمدم و می خواهم تست بدهم و او قبول کرد. او من 

را در پنج پست به بازی گرفت و پذیرفت. من حتی یک سال به تیم شهرم شهرداری یاسوج رفتم اما بدترین انتخاب را کردم.  
هافبک استقلال اضافه کرد: شهر من هزار بازیکن مانند من دارد اما اجازه نمی دادند که بازی کنم. به خاطر اینکه از همان 
فصل هدف داشتم به استقلال بیایم تلاش کردم. من مطمئن بودم روزی پیراهن استقلال را می پوشم. خدا به من کمک کرد 

و پیراهن استقلال را پوشیدم. من فوتبال را بیشتر از درس دوست داشتم.
وی ادامه داد: اولین بازیکنی بودم با استقلال قرارداد بستم و سفید امضا کردم. 2۰ ثانیه هم مذاکره نکردم و فقط گفتم که کجا 

را باید امضا کنم. پیشنهادات مالی بسیار خوبی داشتم اما استقلال را دوست دارم.
مرادی گفت: در قراردادم با ماشین سازی بندی داشتم که در صورت عدم دریافت کمتر از 6۰ درصد می توانم قراردادم را 

فسخ کنم که این کار را انجام دادم. اگر حق با من نبود من فسخ نمی کردم اما مدارکم را به کمیته استیناف ارائه دادم.
وی در رابطه با مدل موهایش اضافه کرد: این سبک موی فر را خیلی دوست دارم. به همین خاطر هواداران خیلی به من لقب 
می دهند. عده ای به من می گویند فیلینی و عده ای می گویند والدراما. من بازی والدراما را خیلی دوست دارم اما من خودم 
هستم. هافبک استقلال اضافه کرد: من در استقلال بیشتر دوست دارم پاس گل بدهم تا اینکه گل بزنم. از کادرفنی استقلال 
تشکر می کنم. کادر فنی استقلالی است و انگیزه به تیم تزریق شده است. فرهاد میجیدی آمده و باید همه کمک کنیم تا در 

پایان فصل جام بیاوریم. 
وی گفت: کادرفنی قبلی باید حرمتش حفظ شود. تمام نفرات فرزندان استقلال هستند. باید از فرهاد مجیدی نیز حمایت 

شود. او فرزند مکتب استقلال است و امیدوارم آخر فصل همه با هم جشن قهرمانی بگیریم و این شدنی است.

بازیکن تیم فوتبال استقلال گفت: ما در لیگ برتر، جام حذفی و لیگ قهرمانان آسیا دنبال جام هستیم و هواداران صبور 
باشند تا بتوانیم آنها را خوشحال کنیم.

سید احمد موسوی که در گفت وگویی تلویزیونی حاضر شده بود در ابتدای صحبت هایش  اظهار داشت: سه سال در تبریز 
بودم. فصل خوبی را در گل گهر داشتم و پس از آن به استقلال آمدم. پیش از آن در پایه های استقلال و داماش بازی کردم.

وی افزود: پست اصلی من دفاع راست است و سالیان سال زمانی که در رده سنی جوانان بازی می کردم در این پست بودم. 
پس از آن هافبک راست بازی می کردم. 

هافبک استقلال ادامه داد: من درسم خوب بود و حتی دو ترم در دانشگاه درس خواندم اما به خاطر راه دور دانشگاهم 
نتوانستم درسم را ادامه دهم.

وی ادامه داد: باید از کادرفنی قبلی تشکر کنیم. محمود فکری با تعصب کار می کرد و هر چه داشت برای استقلال گذاشت. 
البته حواشی در علکرد تیم تاثیرگذار بود. بد امتیاز جمع نکردیم. کادر فنی قبلی با تعصب کار کردند. کار با کادر فنی جدید هم 
از نظر روحی و فنی به تیم کمک کرد. ما می فهمیم که شرایط رو به بهبود است. باید حمایت و صبر هواداران را داشته باشیم. 

هواداران صبور باشند و استقلال به شرایط آرمانی خود می  رسد.
موسوی گفت: من استقلالی به دنیا آمدم اما سایر اعضای خانواده ام به غیر از یک برادرم پرسپولیسی بودند. در خانه ما کُری 
زیاد داشتیم. حتی برادر بزرگم شدید پرسپولیسی بود. او تلاش کرد من را پرسپولیسی کند اما من راهم را انتخاب کرده بودم. 
من با عملکردم ثابت می کنم استقلالی هستم. وی اضافه کرد: انتظارم از خودم بیشتر بود اما برای شروع عملکردم بد نبود. من 
هر جایی مربی صلاح بداند وظیفه دارم بازی کنم. من خودم بازی در دفاع راست را بیشتر دوست دارم اما مربی به من بگوید 
دروازه بان هم بازی کنم می پذیرم. بازیکن استقلال اضافه کرد: در استقلال راهی جز گرفتن جام نداریم. از نظر امتیازی عقب 
هستیم و باید دو برابر تلاش کنیم تا این اختلاف را جبران کنیم. مجیدی شناخت خوبی از تیم دارد. ما برای جام چه در جام 

حذفی چه در لیگ و چه در لیگ قهرمانان آسیا می جنگیم تا هوادارانمان را خوشحال کنیم.
وی ادامه داد: فرهاد مجیدی الان سرمربی تیم است. اگر با ثبات باشیم و هواداران صبر کنند اتفاقات خوبی برای استقلال 

رخ می دهد. امیدوارم این همدلی ادامه دار باشد تا به اهدافمان برسیم.

مرادی:

 از کودکی هدفم پوشیدن پیراهن استقلال بود
احمد موسوی: هواداران صبور باشند

برای استقلال جام می آوریم

به  بازی  تیم  این  گفت:  پرسپولیس  فوتبال  تیم  پیشکسوت 
انتظار  در  خوبی  روزهای  و  می شود  نزدیک  قهرمانی  به  بازی 

سرخپوشان است.
تیم فوتبال پرسپولیس در هفته هفدهم لیگ برتر با تساوی بدون 
گل مقابل نفت آبادان متوقف شد و نوار 6 پیروزی متوالی این تیم 
پاره شد. در همین راستا »فرشاد پیوس« در گفت وگویی در مورد 
عملکرد سرخپوشان مقابل نفت آبادان، جذب دو بازیکن در نقل 
و انتقالا و شانس قهرمانی در لیگ برتر صحبت هایی را انجام داد 

که در زیر می خوانید:
بازی با صنعت نفت چطور بود؟

بازی خوبی را از سوی هر 2 تیم شاهد بودیم. درست است که 
پرسپولیس نتوانست مانند همیشه موقعیت ایجاد کند و گلزنی 
کند اما در حفظ توپ مقابل صنعت نفت آبادان و ارائه بازی مالکانه 
عملکرد خوبی داشت. نباید از قدرت صنعت نفت گذشت. این 

تیم واقعا از نظر فنی جزو تیم های خوب لیگ است.
اما روند پیروزی های متوالی تیم سرانجام پاره شد؟

در فوتبال که نمی شود همیشه پیروز ماند.   در یک بازی خارج از 
خانه مقابل تیم خوب نفت آبادان بازی کردیم و به تساوی رسیدیم. 

آن هم در بازی ای که عملکرد خوبی داشتیم.
پرسپولیس در گلزنی مشکل دارد. قبول دارید؟

دست سرمربی خالی بود اما از این به بعد با اضافه شدن نفرات 
جدید این مشکل نیز حل می شود.

عملکرد باشگاه در نقل و انتقالات را چطور دیدید؟
مهدی ترابی که خودش را ثابت کرده است و اگر مانند قبل بازی 
کند می تواند روزهای خوبش را در پرسپولیس تکرار کند. شهریار 
اروپا  از فوتبال  او  پارسال بود.  از بهترین های لیگ  مغانلو هم 
بازگشته و حتما شرایطش نسبت به قبل بهتر شده است. با اضافه 
شدن عیسی آل کثیر به طور قطع تیمی دیگر نمی تواند جلودار 

خط حمله پرسپولیس باشد.
چقدر شانس برای قهرمانی پرسپولیس قائل هستید؟

این تیم هر بازی که می گذرد به قهرمانی نزدیک تر می شود. واقعا 
بازیکنان یکدل هستند تا قهرمانی پنجم را رقم بزنند و با قدرت 

مضاعفی که از این هفته به تیم تزریق می شود، دوباره می توانیم 
چند هفته مانده به پایان لیگ شاهد قهرمانی پرسپولیس باشیم.

نظر شما در مورد برخی انتقادها از بردهای اقتصادی این 
تیم چیست؟

پیروزی خودش یک هنر است. تیم های دیگر هم می توانند 
ببرند. مهم کسب سه امتیاز است. فرقی ندارد با یک گل یا 6 گل. 
درست است که هواداران پیروزی پر گل را دوست دارند اما اولویت 

با کسب سه امتیاز است.

فرشاد پیوس:

 پرسپولیس بازی به بازی به قهرمانی نزدیک می شود
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استعفا، انتظار و اظهارنظرهای انتخاباتی؛

در اردوگاه انتخاباتی اصولگرایان چه می گذرد؟
استعفای سعید محمد از قرارگاه خاتم الانبیا، مصاحبه محسن رضایی با فایننشال 
تایمز و تشدید گمانه زنی ها درباره آمدن و نیامدن نامزدهای مختلف، روزهای پایانی 

سال را در اردوگاه اصولگرایان به روزهای داغ تبدیل کرده است. 
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، همزمان با فروکش کردن سرمای زمستان، سردی 
انتخاباتی هم کاهش یافته و جریان های سیاسی در پی تاثیرگذاری موثرتر در انتخابات 
ریاست جمهوری 14۰۰ تحرکات خود را آغاز کرده اند. تنوع و شتاب انتخاباتی با توجه 
به رویدادهای اخیر میان اصولگرایان بیشتر به نظر می رسد. استعفای فرمانده قرارگاه 
خاتم الانبیا)ص(، اظهارات و سفرهای استانی محسن رضایی و گمانه زنی ها درباره 
رقابت های احتمالی روسای قوای مقننه و قضائیه از نشانه های سرعت بالای تحولات 

انتخاباتی است.
استعفای انتخاباتی، محمد از خاتم به پاستور می رود؟ 

سردار »سعید محمد« فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا )ص( سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی، دومین سردار نظامی ایران پس از »حسین دهقان« است که احتمال 
نامزدی وی در انتخابات پیش رو بیشتر از همیشه است. احتمالی که متن منتشر شده 
از استعفا و توییت پس از آن،  دلیل تحرکات اخیر وی را روشن کرد و گمانه زنی ها درباره 

احتمال نامزدی وی در انتخابات را به شدت افزایش داد.
محمد در متن استعفای خود تصریح کرده است: »احتمال دارد به دلیل حضور 
اینجانب در فضای انتخاباتی شائبه هایی متوجه نهاد مقدس سپاه شود. در راستای 
استعفاء  از سمت خود  انقلابی- جهادی خاتم الانبیاء،  قرارگاه  و  از سپاه  صیانت 
می دهم.« با وجود انتشار نامه استعفا اما برخی رسانه ها، جداشدن سعید محمد از 
قرارگاه خاتم الانیبا را نه استعفا که عزل وی به دلیل همین فعالیت های انتخاباتی 
اعلام می کنند. از سوی دیگر گروهی هم این اقدام وی را به دلیل آغاز فعالیت های 
انتخاباتی درست  ارزیابی کردند.  سعید محمد، فرمانده سابق قرارگاه خاتم الانبیا بر 
فرض اصرار بر کاندیداتوری در انتخابات آینده مسیر آسانی برای رسیدن از خاتم به 
پاستور در پیش نخواهد داشت. صرف نظر از صف طولانی و البته مدعی نامزدها در 
اردوگاه اصولگرایان، صرف حضور در قرارگاه خاتم تصویر چندان واضحی از محمد 
به عنوان کاندیدا و حتی رجل سیاسی مورد نظر قانون اساسی به دست نمی دهد و 
همین موضوع می تواند پاشنه آشیل سردار جوان برای رسیدن به ریاست جمهوری 
باشد. عدم وجود همین سابقه سیاسی و اجرایی در سطح بالا می تواند شورای نگهبان 
را هم که در دادن عنوان رجل سیاسی به بسیاری از شخصیت های سیاسی، اکراه 
دارد، درباره وی با تردیدهایی مواجه کند. گرچه نمی توان به صورت قطع و یقین 
از پشت پرده تصمیمات و تفکرات طیف های مختلف اصولگرا به تحلیلی رسید اما 
شواهد نشان می دهد اصولگرایان هم دو شورای وحدت و ائتلاف، هم طیف پایداری 
و بهاری و هم سنتی های اصولگرا، هریک برای پاستور نامزدهای متبوع خود را اصلح 
می دانند و میان این همه صالح، کار برای محمد سخت خواهد شد. شانس سعید 
محمد دربرابر نامزدهای احتمالی مانند حجت الاسلام »ابراهیم رییسی«، »محمدباقر 
قالیباف«، »سعید جلیلی« یا حتی دیگر کاندیدای نظامی حسین دهقان، روی کاغذ 
و تا امروز چندان بالا به نظر نمی رسد و اجماع همه اصولگرایان برای حمایت از وی 

چندان محتمل نیست.
چالش دیگر سردار محمد مانند دیگر نامزدهای رسمی و محتمل نظامی در کشور، 
وجود شائبه هایی درباره صحیح بودن حضور آن ها در قامت رییس جمهوری است و 
دلیل این تردیدها بیانات بنیانگذار انقلاب اسلامی؛ امام خمینی )ره( است که بارها 
درباره حضور نظامیان در انتخابات و سیاست هشدار دادند. در برابر این تردیدها اما 
برخی مانند »حسن رفیقدوست« از فرماندهان سپاه و چهره های اصولگرا با تاکید بر 
اینکه سپاهی با فرد نظامی فرق دارد؛ معتقد است: »بنا نیست دولت نظامی تشکیل 
شود. بحث سپاهی، سپاهی است نه نظامی! سپاهی با فرد نظامی فرق دارد.« اینکه 
آیا چنین تردیدهایی هم از سوی شورای نگهبان و در پروسه اخذ صلاحیت و هم از 
سوی مردم در پروسه رای مورد توجه قرار خواهد گرفت یا نه مشخص نیست و باید 
منتظر چرخیدن سیب سیاست در ایران ماند و دید که در خرداد 14۰۰ جایگاه سعید 

محمد و دیگر کاندیداهای نظامی، در سپهر سیاست چه خواهد بود.
تعدد نامزدها و انتظارهای انتخاباتی  

در هفته های اخیر قضاوت شخصی یکی از نمایندگان مجلس یازدهم درباره حضور 
یا عدم حضور قالیباف به عنوان کاندیدای اصولگرایان موجب شد تا موضوع ورود 
انتخاباتی رییس قوه مقننه به انتخابات مورد توجه قرار گیرد. »جلال محمودزاده« 
رییس فراکسیون اهل سنت مجلس درباره احتمال کاندیداتوری قالیباف گفته است: 
»من فکر می کنم که آقای قالیباف منتظر آقای رئیسی است. قضاوت شخصی من این 
است که اگر آقای رئیسی بیاید، قالیباف برنامه ای ندارد.« آمدن حجت الاسلام رییسی 
اما همچنان در هاله ای از ابهام بوده و حتی روز به روز بعیدتر هم به نظر می رسد. آنگونه 
که »محمدرضا باهنر« دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبری احتمال این حضور را رد 
کرده و گفته است: »شخصا با رئیسی صحبت کردم، گفت برای انتخابات نمی آیم.« 
وی همچنین در تحلیل انتخاباتی جریان اصولگرا با اشاره به اینکه رفتارهای قالیباف 
به نامزد ریاست جمهوری بیشتر می آید تا رییس مجلس، توضیح داده است: اگر 
آقای رئیسی بیاید، قاعدتا اجماع خیلی سریع انجام می شود و حتی من پیش بینی ام 
این است که مثلا آقای قالیباف هم ممکن است یکسری مقاومت هایی بکند، ولی 
نهایتا همراه می شود، ولی اگر رئیسی نیاید، آن وقت من اجماع در جامعه اصولگرایی 
را خیلی سخت می بینم و نگرانم که اصلا داستان سال ۹2 تکرار شود.« دو راهی 
قالیباف و رییسی در حالی مورد توجه بخشی از جریان اصولگراست که بخش دیگر 
درپی معرفی و تثبیت نامزدهای خود هستند. »محمدناصر سقای بی ریا« عضو جبهه 
پایداری درباره تصمیمات انتخاباتی این تشکل با اشاره به تعدد انتخاب ها تصریح 

کرده است که »سعید جلیلی« و »صادق محصولی« گزینه های پایداری است.
اظهاراتی با طعم انتخابات  

استانی  سفرهای  مذاکره،  و  برجام  خارجی،  سیاست  درباره  عجیب  اظهارات 
در شرایط کرونایی، انتقادات ناتمام از دولت همه نشانه هایی است که تحلیلگران 
سیاست داخلی را به این نتیجه رسانده است که »محسن رضایی« برای بار چندم 
سودای حضور در انتخابات و کاندیداتوری دارد. دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام 
در تازه ترین موضع گیری خود پیرامون روابط خارجی سخنانی گفت که با واکنش تند 
دولت مواجه شد. انتقادات افزایش یافت و »اسحاق جهانگیری« معاون اول رییس 
جمهوری هم درباره این اظهارات گفت: »حال هر کسی هوس می کند و جمله ای 
می گوید هیچ مسوولیتی هم در این زمینه ندارد حالا به انتخابات فکر می کند یا 
مسائل دیگری وجود دارد من کاری به آن ندارم نمی توانیم جلوی کسی را بگیریم«. 
در حالی که دستگاه دیپلماسی و مدیریت کلان کشور درگیر یکی از پیچیده ترین 
چالش ها برای دفاع از حقوق ملت ایران هستند، سخن از لزوم دریافت سیگنال های 
جدید برای مذاکره آن هم در حالی که پیش از این هرگونه تعامل با جهان غرب را 
سَم مهلک تعبیر کرده و دولت را از آن برحذر می داشتند؛ تنها یک احتمال را تقویت 
می کند و آن انتخاباتی بودن این سخنان و تحرکات است. محسن رضایی دربرابر شائبه 
انتخاباتی بودن اظهارات و اقدامات خود تاکنون پاسخ مشخصی نداده است؛ نه تایید 
و نه تکذیب. اینکه اما چرا بار دیگر برای حضور در پاستور احساس وظیفه می کند و چه 
تغییر خاصی در جامعه ایران روی داده که دبیر مجمع تشخیص آن را تفسیر به تمایل 
برای حضورش در انتخابات کرده همچنان بی پاسخ است. با فرض نامزدی احتمالی 
رضایی اما، اقبال عمومی جامعه یک روی سکه فعالیت های انتخاباتی وی خواهد 
بود؛ روی دیگر نحوه اقبال همفکران و همراهان وی در جریان اصولگراست که همان 
چالش های سعید محمد برای فرمانده اسبق سپاه هم پابرجا و حتی شاید به دلیل 
سابقه شکست های متوالی وی در انتخابات سخت تر هم باشد. اظهارات انتخاباتی 
اما محدود به گفته های رسمی و منتشر شده نیستند و بازار شنیده های تایید نشده 
در کنار حاشیه ها و شایعه ها هم در ماه های منتهی به انتخابات داغ است. بر اساس 
شنیده ای تایید نشده »علی لاریجانی« رییس پیشین مجلس و از گزینه های برخی 
طیف های اصلاح طلب در گعده ای سیاسی گفته است که در صورت کاندیداتوری 
دست  این  نمی شود.  ریاست جمهوری  انتخابات  رقابت  وارد  جهانگیری،  اسحاق 
اظهارنظرهای تایید نشده در حالی منتشر می شود که لاریجانی ساکت ترین گزینه 
انتخاباتی این روزهاست که نه در مقام عمل و یا حتی سخن؛ گفتار و حرکتی که شائبه 
انتخاباتی داشته باشد از وی شنیده و دیده نمی شود؛ به گونه ای که »منصور حقیقت 
پور« از چهره های نزدیک به وی در این زمینه تصریح کرده است: »لاریجانی تاکنون 
هیچ اظهارنظری درباره انتخابات نکرده است و هیچ فردی را نمی توان پیدا کرد که 
لاریجانی به او گفته باشد نامزد انتخابات ریاست جمهوری خواهد شد و در مجموع در 

سکوت کامل بوده و هیچ ورودی هم به انتخابات نداشته است.«

سخنگوی دولت تاکید کرد: برجام یک مصوبه قانونی بین المللی است و 
امریکا چاره ای جز تن دادن به قانون ندارد.

در  خبرنگاران  به  پاسخ  در  و  خبری  در نشست  روز سه شنبه  ربیعی  علی 
معافیت های  شرط  اینکه  بر  مبنی  آمریکا  خارجه  وزیر  اظهارات  به  واکنش 
مواضع  این  اگر  برجامی است، گفت:  تعهدات  به  ایران  بازگشت  تحریمی، 
طرف آمریکایی درباره برجام برای مصرف داخلی آمریکاست نظری ندارم اما 
اگر مواضع سیاست خارجی دولت جدید آمریکا است، از نظر ما اشتباه و ناشی 

از مشورت های گمراه کننده است.
وی ادامه داد: آمریکا در موضعی نیست که برای انجام تعهدات بین المللی 
خود شرط بگذارد. برخلاف آمریکا که از بازگشت برجام طفره می رود ایران 
آماده است هر چه سریعتر با دیگر اعضای برجام به همه تعهدات خود عمل 

کند.
ربیعی گفت: مطابق سیاست قطعی مقام معظم رهبری تنها راه اقدام لغو 
تحریم ها و بازگشت همه طرف ها به تعهدات کامل خودشان است اگر آمریکا به 
راهی غیر از این می اندیشد وقت ارزشمندی را تلف می کند که می تواند منافع 
دو کشور را به جلو ببرد. البته فکر می کنم در آینده ای نزدیک آمریکا توانایی 

تشخیص سیاست درست را به دست خواهد آورد.
سخنگوی دولت در پاسخ به خبرنگاری درباره اظهارات مقامات آمریکایی 
درباره قراردادی فراتر از برجام و موافقت یا عدم موافقت ایران با این موضوع 
و همچنین تبادل زندانیان بین دو کشور گفت: نظر ما درباره احیای برجام 
تغییری نکرده است ما معتقدیم آمریکا از برجام خارج شده و ناقض قطعنامه 
2231 شورای امنیت است که باید برگردد. متقابلًا ما هم به اقدامات جبرانی 
این  می کنیم  فکر  و  گشت  برخواهیم  برجام  نص  مطابق  تعهدات  کاهش 

اقدامات به سرعت برگشت پذیر هستند.
 از هر ابتکار دیپلماتیک استقبال می کنیم

وی افزود: هر زمان آمریکا تصمیم بگیرد با لغو تحریم ها به وظایف قانونی 
خود مطابق اساسنامه و توافق انجام عمل کند، خواهد دید ما هم به سرعت 
به همه تعهدات خود عمل خواهیم کرد این را هم بارها گفته ایم و از هر ابتکار 

دیپلماتیکی که بتواند این روند را تسهیل کند، استقبال می کنیم.
ربیعی خاطرنشان کرد: جامعه بین الملل و ایرانیان منتظرند شعار صداقت 
برجام  به  این کشور  بازگشت  با  را  به جهان  آمریکا  بازگشت  یعنی  آمریکایی 
ارزیابی کنند و برجام چیزی است که دور یک میز خواهیم نشست. سخن 
گفتن بیش از برجام در شرایطی که ناقض تعهدات به تعهدات پیشین خود 
عمل نکرده است، اساس آن حرفی بسیار نادرست می باشد. قطعاً موضع ما 

همان موضعی است که اعلام شده است.
آماده تبادل زندانیان با آمریکا هستیم

 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری درباره درباره تبادل زندانیان با 
آمریکا هم گفت: نکته تازه ای در این زمینه وجود ندارد قبلًا وزیر امور خارجه 
موضع ایران را عنوان کرد و حاضریم همه زندانیان را تبادل کنیم و اگر تاکنون 

این اتفاق نیفتاده به خاطر عدم آمادگی آمریکا بوده است.
ایرانیان  بگیرند.  تصمیم  زمینه  این  در  می توانند  طرف  دو  یادآورشد:  وی 
متعددی در سراسر جهان داریم که به دستور آمریکا زندانی شده اند البته در 
این زمینه تصمیمات و اقداماتی در حال اتخاذ است اما معتقد هستیم همانطور 
که آقای ظریف گفته اند می توانیم درباره همه کسانی که زندانی شده اند گفت و 

گو کرده و مشکل را به یکباره حل کنیم.
هیچ مدعی دور زدن تحریم نتوانست حتی یک بشکه نفت بفروشد

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره ادعای برخی افراد که فردی را 
می شناسند روزانه 2 میلیون بشکه نفت در دوران تحریم می تواند بفروشد، 
گفت: از آغاز تحریم های نفتی آمریکا علیه ایران ادعاهای زیادی علیه دولت 
و وزارت نفت مطرح می شد که وزارت نفت مخصوصا تحریم های نفتی را دور 

نمی زند یا توان این کار را ندارد.
وی ادامه داد: در چند سال اخیر فضای روانی کشور مملو از این اتهامات 
بی اساس و نگرانی آور از سوی کسانی است که هیچ  کس از حرف های آن ها 
حساب کشی نمی کند. این ادعاها که اغلب از جانب مخالفان سیاسی دولت 
مطرح می شد کار را به جایی رساند که عده ای ادعا کنند اگر نفت به آنها داده 

شود توان دور زدن تحریم و فروش نفت را دارند.
ربیعی با بیان اینکه عده ای هم نزد مقام های عالی رتبه کشور این ادعاهای 
این  نفت  وزارت  دلیل  همین  به  کرد:  تصریح  می کردند،  مطرح  را  عجیب 
استراتژی را اتخاذ و اعلام کرد که مدعیان فروش نفت بیایند قرارداد ببندند 
و هر میزان نفت که می خواهند ببرند که پس از این اعلام آمادگی وزارت نفت 

مدعیان یکی پس از دیگری جا زدند.
وی افزود:  معلوم شد که این افراد بدون محاسبه و با دانش کم ادعا داشتند یا 
تحریک شده توسط رابطه هایی که به قصد فریب و شناسایی کانال های فروش 
نفت ایران به میدان آمده بودند. وزیر نفت گفت یک بار میلیون ها بشکه مجوز 
دادم که حتی فروش یک بشکه هم اتفاق نیفتاد و تمام این ها در حالی بود 
که وزارت نفت با حوصله و درایت مشغول ایجاد و شناسایی کانال های جدید 
فروش نفت بود که این تلاش ها به ثمر نشست و دولت موفق شد علاوه بر 

فروش نفت، اجازه ندهد حتی یک دلار از پول نفت ناپدید شود.
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: این اتفاقی که در زمان برخی مدعیان دور 
زدن تحریم ها روی داد و تحریم ها را دور می زدند، چقدر از منابع مالی ما هدر 
رفت و ما با قاطعیت تمام اعلام می کنیم که هیچ یک از مدعیان دور زدن تحریم 
نتوانستند حتی یک بشکه نفت بفروشند و تمام عملیات فروش نفت در شرایط 
تحریمی توسط دولت و وزارت نفت انجام شد و افراد رانت خوار نفتی که اکنون 

جزو مسائل پیچیده قضایی هستند، هم باز تولید نشد.
نگرانی رژیم صهیونیستی، پا گرفتن برجام است

دستیار ارتباطات اجتماعی در واکنش به ادعای وزیر جنگ اسرائیل مبنی بر 
اینکه ارتش این رژیم در حال بازنگری در طرح های خود برای کسب آمادگی 
رژیم  است، گفت:  ایران  تأسیسات هسته ای  به  احتمالی  جهت یک حمله 
صهیونیستی نگران اصلی توافق برجام است و در دور گذشته همه تلاش خود 

را برای محقق نشدن این توافق انجام دادند.
وی اضافه کرد: ناامن بودن منطقه سود بزرگی برای رژیم صهیونیستی دارد و 
حتی براین اساس ممکن است دست به اقدام فریبکارانه بزند تا جلوی صلح که 

به امنیت منطقه کمک می کند را بگیرد. نگرانی آنها از پا گرفتن برجام است.
ربیعی با بیان اینکه این تهدیدهای مضحک را جدی نمی گیریم،  خاطرنشان 
کرد: رهبران رژیم اسرائیل به خوبی می دانند که ارتکاب چنین خطایی چه 
پیامدهای فاجعه باری برای آنها خواهد داشت. پاسخ ما، پاسخی هست که 

پیشتر از طرف وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح ما داده شد.
و  تهدید  هدف  به  لفاظی ها  قبیل  این  کرد:  خاطرنشان  دولت  سخنگوی 
اخاذی از آمریکا، برای منصرف کردن آمریکا از بازگشت به برجام است و این 
مسئله به عهده دولت آمریکاست که می خواهد تسلیم این باج گیری های قرون 
وسطایی شود یا به دفاع از استقلال سیاست ها و منافع واقعی مردم آمریکا 
برخیزد اما واکنش ما همان چیزی است که وزیر دفاع ما اعلام کرده و پاسخ 

قاطع و جدی که در بیانات وی بوده است.
افزایش تعرفه اینترنت بر جیب مردم و سرمایه گذاری اثر می گذارد

اینترنت  نرخ  افزایش  برای  مجلس  مصوبه  درباره  ایرنا  به  پاسخ  در  ربیعی 
و پرداختن سود آن به صدا و سیما، گفت: دولت با این مصوبه مخالف بود. 
اینکه مجلس تشخیص دهد که مصارفی مثل اختصاص بودجه به صدا وسیما 
را تصویب کند حق قانونی مجلس است، اما برای یافتن منابع آن اگر قرار باشد 
فشار اقتصادی بر مردم وارد کند را صحیح نمی دانیم و هفته پیش هم مخالفت 

صریح دولت با این افزایش بیان شد.
وی افزود: یکی از مشکلات چنین تصمیماتی عدم امنیت سرمایه گذاری 
در کشور است. اپراتورهای ارتباطی در یک مدل بلند مدت 15 ساله با دولت 
قرارداد دارند و براساس این قرارداد سالانه 28 درصد درآمد خود را به خزانه واریز 
می کنند و این به عنوان درآمدهای عمومی بودجه به حساب می آید.  افزایش 
1۰ درصدی و تبدیل آن به 38 درصد برای اپراتورها عدم امنیت سرمایه گذاری 

ایجاد می کند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری اضافه کرد: از سوی دیگر گران 
شدن اینترنت فقط شامل مصرف کنندگان اولیه نخواهد شد بلکه مصرف 
کنندگان ثانویه اینترنت را نیز دربرمی گیرد. امروز امرار معاش حدود یک میلیون 
بسترهای  در سایر  و  می شود  دنبال  اینستاگرام  طریق شبکه  از  تنها  ایرانی 

اینترنت نیز افراد زیادی به کسب و کار مشغول هستند که این افزایش تعرفه 
تاثیر مستقیمی بر کار این افراد و حتی مصرف کنندگان می گذارد و منجر به 

گرانی خدمات و محصولات خواهد شد.
قوانین  با  که  است  رویه غلطی  باب شدن  دیگر  مهم  نکته  داد:  ادامه  وی 
البته  می شود.  لغو  کشور  در  درازمدت  قوانین  از  برخی  بودجه،  یک ساله 
قانون گذار شرکت مخابرات ایران و صدا و سیما را دو ذی نفع این افزایش تعرفه 
معرفی کرده است که مساله این است چرا از این محل که اینهمه آثار روی 

سرمایه گذاری و جیب مردم و استفاده کنندگان از اینترنت دارد.
ربیعی تصریح کرد: در سند مصوب طرح کلان و سند معماری شبکه ملی 
اطلاعات آمده است که هزینه ارتباطات در سبد هزینه خانوار نباید بیش از 
2.5 درصد باشد. درحالی که این مصوبه این سند را مخدوش می کند. البته 

دیدگاه هایمان را به شورای نگهبان ارسال کردیم.  
هم  اساسی  قانون   44 اصل  برای  اینکه  بیان  با  دولت  سخنگوی 
سیاستگذاری هایی از سوی رهبر معظم انقلاب اعمال شده است، گفت: در 
دیدگاه ما این منبع درآمدی دارای اشکالات فراوان است و همه دیدگاه ها به 

شورای نگهبان برای بررسی ارسال شده است.
وی با اشاره به بدعتی در مجلس شورای اسلامی در مورد تبصره 6 اضافه 
کرد: به نظر می رسد هیاهوی صورت گرفته در مورد تبصره 6 برای پنهان کردن 
یک واقعیت از افکار عمومی است. مجلس در یک بدعت و در تبصره 6 مدیریت 
صوت و تصویر فراگیر در فضای مجازی را به سازمانی سپرد که اساسنامه ندارد و 
این مهم باید در شورای عالی فضای مجازی بررسی شود. مجلس در یک بدعت 
و در تبصره 6 مدیریت صوت و تصویر فراگیر در فضای مجازی را به سازمانی 
سپرد که اساسنامه ندارد و این مهم باید در شورای عالی فضای مجازی بررسی 

شود.
معیشت مردم را به انتخابات گره نزنید

سخنگوی دولت درباره موضع دولت در برابر دخالت اشخاص حقیقی در کار 
دستگاه دیپلماسی و برجام، گفت: قصد ندارم از این تریبون وارد مناقشات 
سیاسی بشوم. اما از ابتدای برجام عده ای با اصل این توافق مخالف بودند و 
اصرار داشتند برجام شکست خواهد خورد. برخی از این افراد از ابتدا هم از 

هیچ تلاشی برای ناکام گذاشتن مسیر توافق دریغ نکردند.  
وی افزود: زمانی اتفاقاتی رخ می داد و به سفارت خانه هایی حمله می شد؛ 
حتی همین اواخر، عده ای نیز با آغاز انتخابات ایالات متحده آمریکا، نگران 
رای نیاوردن ترامپ بودند. شواهد بسیاری هم برای آن وجود دارد. شاید آنها 

معتقد بودند نتیجه انتخابات آمریکا، بر انتخابات 14۰۰ اثر خواهد گذاشت.  
ربیعی با بیان اینکه هر چیزی به نفع جامعه است، باید در اولویت باشد، ادامه 
داد: به عنوان یک ایرانی درخواست دارم معیشت مردم را با انتخابات گره نزده 
و مواجهه ابزاری با آن نداشته باشیم. در مورد رفع تحریم ها هم تا لحظه آخر 

تلاش می کنیم این وظیفه اخلاقی و تعهد ما به مردم است.
سخنگوی دولت اظهار کرد: برخی چنان موضع می گیرند که گویا مردم از 
وضع فشارهای جنگ اقتصادی و معیشت مطلع نیستند. به خوبی می دانند 
درآمد ما از  7۰ میلیارد دلار در روز  به 3 میلیارد دلار رسید. امروز ما آن شرایط 
سختی را که انتظار فروپاشی ما را می کشیدند سپری کردیم. صادرات غیر نفتی 
را محقق کردیم و نخواستند ببینند تحریم واقعیتی است که دولت با آن مبارزه 

می کند و مردم هم با همه رنج ها مقاومت می کنند.
وی تاکید کرد: نه تنها از یک میلیون دلار بلکه از یک سنت هم نخواهیم 
گذشت و آن را مغتنم می شماریم. این هنر و البته وظیفه ما بود که در این چند 
سال، هم استراتژی توسعه زیرساخت ها را دنبال کردیم و هم رنج تحریم ها را 
کاستیم و در عین حال، با شکیبایی و تحمل تهمت هایی که به دولت زدند، 
هرگز اجازه ندادیم آرامش جامعه را به هم بزنند و مانع تزریق تنش به جامعه 

شدیم.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: همه آگاه هستند که 
را  مردم  زندگی  سختی  سفید،  کاخ  اقتصادی  جنگ  و  ظالمانه  تحریم های 
افزایش داده اما دولت هیچ گاه از رنج مردم پلی برای اهداف سیاسی، جناحی 
و تخریب دیگران نساخته است. در این ماه های باقیمانده براساس تعهدات 
خودمان به مردم تلاش می کنیم تحریم را به شکست ختم کنیم و در این مسیر 

تلاش بسیار خوبی انجام شده است.  
وی افزود: به هر حال ما اصرار داریم که مواضع سیاست خارجی کشور تنها 
باید از کانال وزارت خارجه اعلام شود و سایر نظرات از سوی مسئولان صرفاً 
نظر شخصی آنهاست و ارزش سیاسی ندارد. از همه شخصیت های سیاسی 

نیز درخواست داریم صبر کنند تا این چند ماه باقیمانده هم به پایان برسد.
تامین کسری بودجه دولت با استفاده از بورس شائبه ای بیش نیست

سخنگوی دولت در پاسخ به این پرسش که جهانگیری گفته از بودجه 57۰ 
هزار میلیارد تومانی تاکنون ۹ هزار میلیارد تومان از منابع نفتی بوده که این 
اظهارات شائبه استفاده از سهامداران بورس را در بودجه تقویت می کند، گفت: 
همانگونه که در متن سوال شماست این شائبه ای بیش نیست و با آمار و ارقام 
مشخص است دولت کسری بودجه را از کجا تامین کرده و کسری درآمد خود را 

این چنین تامین نکرده است.
وی با اشاره به اینکه منابع بودجه دولت از سه بخش اصلی درآمدها، واگذاری 
دارایی های سرمایه گذاری و واگذاری دارایی های مالی تشکیل می شود، اظهار 
کرد: بررسی منابع مالی دولت در یازده ماهه سال جاری نشان می دهد بیش 
از 8۹ درصد از منابع قانون بودجه سال 13۹۹ محقق شده است که بخشی از 

این عدم تحقق مربوط به مشکلات ناشی از تحریم نفتی کشور است.  
ربیعی ادامه داد: بررسی منابع دولت نشان می دهد که درآمدهای مالیاتی 
از  بنابراین کمبود منابع ناشی  تاکنون بیش از 1۰۰ درصد تحقق داشتند، 
بخش صادرات نفت بوده که دولت برای حل این مشکل با توجه به تمهیدات 
که  کرده  اوراق  فروش  به  اقدام  دولت  بدهی های  پایداری  خصوص  در  لازم 
تاکنون بیش از 154 هزار میلیارد تومان انواع اوراق مالی اسلامی با کمترین 

نرخ ممکن به فروش رسیده است.  
دستیار ارتباطات اجتماعی افزود: در صورت عدم اجرای این سیاست و پولی 
شدن کسری بودجه، این موضوع می توانست تورم قابل توجهی را به اقتصاد 
و جامعه در شرایط فعلی تحمیل کند و آثار اقتصادی و اجتماعی مخربی را 

به همراه داشته باشد.

سخنگوی دولت:

 امریکا چاره ای جز تن دادن به قانون ندارد 

دبیر حزب موتلفه اسلامی، گفت: رییسی تاکنون برای 
نامزدی انتخابات ریاست جمهوری اعلام آمادگی نکرده 
است و نسبت به او تفاهم داریم ولی نمی توانیم او را وادار به 

نامزدی در انتخابات کنیم. 
اسدالله بادامچیان روز سه شنبه در نشست خبری که 
در محل خبرآنلاین برگزار شد،  گفت: در شورای مرکزی و 
دبیران استان های حزب موتلفه درباره نامزد درون و برون 
حزبی بحث شد و درباره نامزد برون حزبی ابراهیم رییسی 

مورد توجه ما قرار دارد.
دبیر کل حزب موتلفه اسلامی افزود: درباره نامزد درون 
حزبی هم بزودی اسامی را اعلام می کنیم و مصمم هستیم 
انتخابات  با سیاست شورای مرکزی به شکل تیمی در  تا 

ریاست جمهوری شرکت کنیم.
بادامچیان با اشاره به اینکه رییسی تاکنون برای نامزدی 
در انتخابات ریاست جمهوری اعلام آمادگی نکرده است، 
گفت: نسبت به او تفاهم داریم ولی نمی توانیم او را وادار به 

نامزدی در انتخابات کنیم.
عادل،  حداد  درباره  نژاد  احمدی  اظهارات  درباره  وی 

تصریح کرد: احمدی نژاد، حداد را با نیک پی اشتباه گرفته 
و از این موضوع استفاده سیاسی کرده است. او  چگونه می 
خواهد فردا رییس جمهوری شود؟ هر چند حق قانونی وی 
است تا نامزد انتخابات شود اما باید به گونه ای حرف بزند تا 

فضای منفی ایجاد نکند.
با تمام قوا در  بادامچیان افزود: جامعه روحانیت مبارز 
صحنه است و از سراسر استان ها همه نیروهای اصولگرا 
از شورای ائتلاف و جبهه پایداری را دعوت کرد و در 25 
استان نماینده و گروه های شورای وحدت فعال هستند. 
در اصفهان،  قم و اردبیل شورای وحدت وارد نمی شود و در 
باقی جاها مشغول است. سیاست شورای وحدت و موتلفه 
این است تا استان ها جمع شوند و یک فهرست مطرح و 
افراد ارجح و اصلح را به مردم معرفی کنند تا هر استانی یک 
نامزد مستقل داشته باشد. در واقع یک استقلال به استان ها 

دادیم و شورای وحدت در تهران با آنان همراهی دارد.
این است  موتلفه  و  افزود: سیاست شورای وحدت  وی 
با هر فردی که خود را نامزد کند، مخالفت نکند و در این 
باره تخریب را جایز نمی دانیم. شورای نگهبان فرد اصلح را 

انتخاب می کند و از بین آنان فرد ارجح را انتخاب می کنیم. 
وحدت  شورای  در  مختلف  گروه های  سیاست  دو  این  با 
می توانند چندین نامزد مطرح شوند اختلاف و درگیری هم 
نخواهیم داشت.   دبیر کل حزب موتلفه اسلامی یادآور شد: 
بنظرم از 25 سال به بالا می توانند نامزد ریاست جمهوری 
شوند و این قانون نمایندگان هم نه تنها به انتخابات 14۰۰ 
نمی رسد، به مجلس آینده هم نخواهد رسید.  امیدواریم 
جزو نامزدها 40 یا 45 سال داشته باشیم زیرا در انتخابات 

آینده تیم ریاست جمهوری را معرفی می کنیم.  
مشکل اصلاح طلبان وحدت نیست

بادامچیان با اشاره به اینکه نهاد اجماع ساز اصلاح طلبان 
عالی  شورای  قبلا  گفت:  نمی کند،  حل  را  آنان  مشکل 
سیاست گذاری آمشکل آنها  را حل نکرد و این نهاد نیامده 
بین خودشان است. حتی  دچار  درگیری های گوناگون 
رییس آنها فرسوده است و مورد اعتراض خودشان است. 
مساله اصلاح طلبان وحدت نیست بلکه مشکل آنان این 
است که چند دسته اند و برخی می خواهند در نظام کار 
کنند و مشکلی برای آنان نیست، برخی فقط غر می زنند 

و برخی راه افراطی را پیش گرفته اند که در جامعه روز به روز 
زمین می خورند و خودشان نفی کنند و فردی آنان را تایید 

نمی کند و مشکل آنان با جمع شدن حل نمی شود.
این فعال اصولگرا تصریح کرد: نتایجی که اصلاح طلبان 
تاکنون برای ملت داشتند چیزی جز پشیمانی نبوده است.  
ما همواره به شکل جدی حضور داشتیم و الان هم داریم و 
بعد از آن هم در انتخابات به صورت جدی حضور خواهیم 
کردن  یکپارچه  برای  تمام تلاش شورای وحدت  داشت. 
است و در هر انتخاباتی یک اکثریتی در وحدت کار می 
کنند و برخی خود را مستقل مطرح می کنند. اما در کنار 
این وحدت کلام عناصری هستند که احساس تکلیف می 

کنند و نمی توانیم آنان را زیر سوال ببریم.
در  کرد:  خاطرنشان  اسلامی  موتلفه  حزب  دبیرکل 
انتخابات ریاست جمهوری شخص نظامی و غیرنظامی 
مطرح نیست و اگر فردی واجد شرایط باشد. فرد نظامی 
نمی تواند خودش نامزد شود و حتما باید استعفا دهد تا 
شائبه استفاده از نیروهای مسلح را نداشته باشند و بتوانند 

مانند باقی نامزدها کار کنند.  .

دبیر حزب موتلفه اسلامی:
نمی توانیم رییسی را وادار به نامزدی در انتخابات کنیم
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از کبر و خودخواهی بپرهیز، که هر 
کسی در دلش به اندازه دانه ای کبر 

باشد، داخل بهشت نمی شود.

سه شنبه -نوزدهم اسفند 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5233

تحف العقول، ص 417،

طرح: مهدی عزیزی

 سفر نوروزی با کرونای انگلیسی!

آغاز واکسیناسیون عمومی از اواسط اردیبهشت
 رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( گفت: با توجه به نتایج خوبی که در مرحله یک واکسن برکت 
بدست آمده ما ایمن ترین و کم عارضه ترین واکسن را در اواسط اردیبهشت تا اوایل خرداد در اختیار مردم قرار 
می دهیم.دکتر مخبر در پاسخ به سؤالی در حاشیه مراسم رونمایی از بیمارستان سیار احسان افزود: خوشبختانه 
پیشرفت های خوبی در مرحله یک واکسن برکت بدست آمده است و نتایج بدست آمده حاکی از این است که 
ایمن ترین و کم عارضه ترین واکسن را در اختیار مردم قرار می دهیم و پس از بررسی نتایج ها، وزارت بهداشت 
درمان و آموزش پزشکی تأیید کرد که با بالاترین استاندارد ها مرحله یک طی شده است و ظرف هفته آینده 
مرحله 2 و 3 انجام می شود.وی با اشاره به این که ظرف 2 ماه آینده مردم دیگر دغدغه واکسن را نخواهند 

داشت، گفت: اواسط اردیبهشت یا حداکثر هفته اول خرداد واکسیناسیون عمومی کرونا را انجام می دهیم.

دعوت اصولگرایان قم از رئیسی برای شرکت در انتخابات 
شورای هماهنگی اصولگرایان استان قم با ارسال نامه ای از آیت الله ابراهیم رئیسی برای حضور در انتخابات 
ریاست جمهوری 14۰۰ دعوت به عمل آورد. در بخشی این نامه افزوده شده است: به همین منظور شورای 
هماهنگی اصولگرایان استان قم به عنوان نماینده جمعی از احزاب و جریانات سیاسی اصولگرا و انقلابی 
شهرکریمه اهل بیت،حضرت فاطمه معصومه)س( از جنابعالی درخواست می کند با حضور موثر و وحدت آفرین 
خود در کسوت کاندیداتوری انتخابات ریاست جمهوری سال 14۰۰ و همزمان با گام دوم انقلاب ،شرایط را برای 
تشکیل یک دولت جوان و انقلابی جهت تحقق آرمان های بلند بنیانگذار نظام مقدس اسلامی، حضرت امام 
خمینی )ره( و منویات امام خامنه ای)ره( مهیا کنید تا ان شاالله همانطور که در قوه قضائیه منشاء خیر و برکات 

فراوان شدید ،آرزوی دیرینه ملت بزرگ ایران اسلامی محقق شود..

میلاد حاتمی تحویل پلیس ایران شد
بنابر برخی اخبار و گزارشات، پلیس ترکیه ساعتی پیش "میلاد حاتمی" از گردانندگان سایت های قمار 
و  گردانندگان  از  یکی  حاتمی؛  میلاد  داد.  تحویل  ایران  اینترپل  پلیس  به  بازرگان  مرز  در  را  شرط بندی  و 
تبلیغ کنندگان سایت های قمار و شرط بندی به شمار می آید و چندین سال است از این طریق، پول های زیادی 
را کسب کرده و کلاهبرداری زیادی در این رابطه انجام داده است؛ وی همچنین از تمام روش های غیراخلاقی 
برای تبلیغ استفاده می کند. این کلاهبردار که از محل راه اندازی سایتهای قمار، ارتزاق می کند، مدتی پیش 
ویدئویی در اینستاگرام خود منتشر کرد که در آن، داخل خودروی پلیس استانبول در حال بازی با آژیر خودروی 

پلیس دیده می شد و در همان زمان توسط پلیس ترکیه بازداشت شد.

دیدار رئیس دولت اصلاحات و روحانی
مدیر عامل بنیاد باران از دیدار رئیس جمهور و رئیس دولت اصلاحات خبر داد.جواد امام از دیدار حسن 
روحانی ریاست جمهوری با محمد خاتمی رهبر جریان اصلاحات در روز یکشنبه خبر داد و اظهار داشت: از 
جزئیات بیشتر این دیدار خبر ندارد اما این دیدارها در گذشته پیرامون مسائل روز انجام می شده است.وی در 
پاسخ به اینکه آیا پیرامون انتخابات ریاست جمهوری نیز گفت وگویی صورت گرفته است، با تاکید بر بی خبر بودن 

از جزئیات جلسه گفت: آقای خاتمی قصد کاندیداتوری در انتخابات را ندارند.

محکومیت عیسی کلانتری به اتهام توهین به امام خمینی )ره( 
عیسی کلانتری به 4 ماه زندان و 4 میلیون تومان جریمه محکوم شد. عیسی کلانتری معاون رئیس جمهوری 
و رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست به اتهام توهین به امام خمینی )ره(، مجرم شناخته و به زندان و جریمه 
مالی محکوم شد.عیسی کلانتری به صورت بدوی به 4 ماه حبس تعزیری و منع عضویت در احزاب و گروه های 
سیاسی به مدت دو سال محکوم شده است.وی همچنین به اتهام نشر اکاذیب به قصد تشویش اذهان عمومی 

نیز به پرداخت چهل میلیون ریال جزای نقدی در شعبه 1۰58 دادگاه کیفری محکوم شد.
 

مطهری: اصول گرای اصلاح طلب هستم
یک چهره نزدیک به جریان اصلاح طلب گفت: از بنده برای حضور در نهاد اجماع ساز به عنوان عضو حقیقی 
دعوت نکردند. در حقیقت به دلیل اینکه بنده به عنوان اصلاح طلب اصطلاحی به شمار نمی روم و اصلاح طلب 
حزبی تلقی نمی کنند .علی مطهری در پاسخ به با توجه به اعلام کاندیداتوری برای 14۰۰ از طرف شما، 
آیا نهاد اجماع ساز از شما برای گفت وگو در این زمینه دعوتی صورت گرفته است؟ گفت: هنوز از بنده برای 
حضور در نهاد اجماع  ساز دعوت صورت نگرفته، البته آنها تا قبل از اعلام بنده، اطلاع نداشتند که کاندیدای 

ریاست جمهوری می شوم. 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم :

قاچاقچیان لوازم یدکی خودرو نقره داغ شدند
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم از ضبط خودرو و جریمه یک میلیارد و ۹68 میلیون تومانی 

قاچاقچیان لوازم یدکی خودرو در قم خبر داد. 
مهدی ریاضی در گفت و گویی اظهارداشت: مامورین کاشف در حین کنترل خودروهای عبوری در 
محور اتوبان قم به تهران، به یک دستگاه کامیون مظنون شدند و در بازرسی از آن مقادیر قابل توجهی از 

انواع لوازم یدکی خودرو به ارزش 684 میلیون تومان را به ظن قاچاق کشف کردند.
وی افزود: پس از آن مراتب برای سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال 
شد. مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم اظهار کرد: پس از تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به 
تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار و استماع اظهارات و دفاعیات متهمان، 
به دلیل عجز متهمان از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، شعبه اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانست.

وی ادامه داد: شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، متهمان را علاوه 
بر ضبط محموله کشف شده قاچاق به نفع دولت، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو، جمعاً به 

پرداخت مبلغ یک میلیارد و ۹68 میلیون تومان جزای نقدی در حق دولت محکوم کرد.
ریاضی تصریح کرد: بر اساس قانون، کلیه کالاهای کشف شده قاچاق توسط مرجع کاشف، به اداره 

جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان تحویل داده شد.
تشدید برخورد با واحدهای صنفی  متخلف

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم، از تشدید برخورد با هرگونه سوء استفاده از سوی واحدهای 
صنفی متخلف در طرح نظارتی ایام پایانی سال و نوروز 14۰۰ در قم خبر داد. وی عنوان کرد: گشت های 
مشترک تعزیرات قم در طرح نظارتی نوروز امسال از 15 اسفند 13۹۹ با همکاری دستگاههای نظارتی 
آغاز شده و تا 15 فروردین سال 14۰۰ ادامه دارد. وی ادامه داد: در این طرح در ساعات خارج از اوقات 
اداری و روزهای تعطیل به صورت کشیک در قالب گشت های مشترک تخلفاتی مانند گرانفروشی، 
کم فروشی، تقلب، احتکار، عرضه خارج از شبکه، عدم درج قیمت، اخفاء و امتناع از عرضه کالا و ... 
مورد بررسی و در صورت کشف تخلف، پرونده ها خارج از نوبت رسیدگی و با متخلفین برخورد قانونی 
می شود. مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم اظهار کرد: شعب رسیدگی کننده در برخورد با تخلفات، 
مجازاتهایی مانند جزای نقدی، نصب پارچه تخلف، پلمپ، تعطیلی و لغو پروانه کسب تعیین می کند. وی 
در پایان افزود: از همشهریان گرامی می خواهیم مراتب هرگونه تخلف از سوی اصناف را به شماره 124 

بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اطلاع بدهند.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۲8 دستگاه چرخ خیاطی قاچاق 
فرمانده انتظامی استان قم از کشف کالای قاچاق در استان خبر داد. 

سردارسید محمود میرفیضی اظهار داشت:در راستای مبارزه بی امان با قاچاقچیان کالا و مخلان 
امنیت اقتصادی،عوامل گشت یگان امداد این فرماندهی در حین گشت زنی در جاده قدیم قم- تهران 
به یک دستگاه خودرو سواری قاچاق بر مشکوک و آن را متوقف و راننده  را به اتهام حمل کالای قاچاق 
دستگیر کردند. وی افزود:در بازرسی از خودرو موصوف تعداد 28 دستگاه چرخ خیاطی قاچاق کشف 
شد. فرمانده انتظامی استان ادامه داد:خودرو قاچاق بر دیگری نیز در اتوبان قم-تهران شناسایی و 
متوقف شد و در بازرسی از آن نیز 2۹۰ عدد قابلمه چدنی قاچاق کشف شد. وی اذعان کرد:کارشناسان 
پلیس امنیت اقتصادی استان،ارزش کالاهای مکشوفه را یک میلیارد ریال برآورد کردند. سردار میرفیضی 
از شهروندان درخواست کرد اخبار و اطلاعات خود را پیرامون قاچاق کالا ،از طریق سامانه11۰ به پلیس 

اطلاع دهند.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف بیش از ۴۰۰ عدد مواد محترقه کپسولی 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف بیش از 4۰۰ عدد مواد محترقه کپسولی در آستانه 
عمومی  امنیت  داشت:پلیس  اظهار  اسماعیلی  بهادر  سرهنگ  داد.   خبر  سال  آخر  چهارشنبه 
استان،فردی را که در واحد صنفی خود اقدام به توزیع و فروش موادمحترقه می کرد را شناسایی و 
دستگیر کردند. وی افزود:در بازرسی از واحد صنفی موصوف تعداد411 عدد مواد محترقه کپسولی 

کشف و متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای رسیدگی به مرجع قضائی استان معرفی شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان از شهروندان درخواست کرد هرگونه خبر و اطلاعات خود را پیرامون 

تهیه و توزیع و یا خرید و فروش مواد محترقه، از طریق سامانه 11۰به پلیس اطلاع دهند.

با اعتبار ۴۸ میلیارد تومانی  صورت می گیرد ؛

بهره برداری کامل از تقاطع 
سه سطحه ولی عصر)عج( 

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم گفت: تقاطع سه سطحه 
ولی عصر)عج( به طول پل اصلی 52۰ متر و اعتبار 48۰ میلیارد ریالی اجرایی 
شده است. سیدابوالفضل میریک امامی با اشاره به وضعیت پروژه تقاطع سه 
سطحه ولی عصر)عج( اظهار داشت: این پروژه پنجشنبه به صورت کامل و با 
حضور وزیر کشور و شهردار قم افتتاح می شود. وی طول پل اصلی تقاطع 
سه سطحه ولی عصر )عج( را 52۰ متر اعلام کرد و افزود: طول پل رمپی این 
پروژه 66۰ متر بوده و اعتبار اختصاص داده شده به آن عددی بالغ بر 48۰ 
میلیارد ریال است. مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با بیان 
اینکه این تقاطع بلوار شهید کبیری را به اتوبان امام علی)ع( متصل می کند، 
تصریح کرد: با اجرای این پروژه علاوه بر کاهش بار ترافیکی شاهد کاهش 
چشمگیر تصادفات و سوانح رانندگی در میدان ولی عصر)عج( خواهیم بود. 
وی نحوه هدایت مسیر در این تقاطع را تشریح و بیان کرد: این تقاطع در سه 
سطح اجراشده که در سطح صفر میدان قرار داشته و پل اصلی، بلوار کبیری 
را به اتوبان امام علی)ع( و برعکس متصل کرده و پل رمپی اتوبان امام علی)ع( 

را به بلوار خلیج فارس متصل می کند.

مدیرعامل سازمان میادین و مشاغل شهری شهرداری قم ؛

استقرار ۲۲ غرفه عرضه میوه تنظیم بازار 
شب عید 

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم گفت: برنامه ریزي برای توزیع 3۰۰ تُن پرتغال و 15۰ تُن سیب در قالب 22 
غرفه در سطح مناطق 8 گانه برای تنظیم بازار شب عید صورت گرفته است. 
علیرضا مظفری با اشاره به تدابیر اندیشیده شده در این سازمان در راستای 
خدمت رسانی به زائرین و همشهریان در آستانه نوروز، اظهار داشت: برنامه ریزی 
برای توزیع 3۰۰ تُن پرتغال و 15۰ تُن سیب در قالب 22 غرفه میوه تنظیم بازار 
نوروزی، در سطح مناطق هشتگانه با همکاری سازمان صمت در حال انجام 
است. وی با تاکید بر نقش سازمان میادین در تعیین و استقرار محل عرضه میوه 
تنظیم بازار و همچنین در رابطه با نحوه رسیدگی و نظارت بر این غرفه ها بیان 
داشت: تمام موارد نظارتی و بازرسی از جمله کیفیت میوه ها، قیمت ها، نحوه 
توزیع و … بر عهده سازمان صمت بوده و خارج از وظایف این سازمان است. 
مظفری تصریح کرد: تصمیم گیری در رابطه با برپایی یا جمع آوری غرفه های 
عرضه میوه نوروزی برعهده سازمان میادین شهرداری نیست؛ و سازمان میادین 
در راستای مصوبه ستاد تنظیم بازار استان، بر اساس وظیفه ذاتی خود صرفا 

تامین مکان، نصب و استقرار چادرهای عرضه محصولات را عهده دار است.
 

رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم هشدارداد:

وضعیت خطرناک ایمنی تونل غدیر
اشاره  با  قم  شهر  اسلامی  شورای  شهری  خدمات  کمیسیون  رییس 
به مشکلات و نقاط ضعف تونل غدیر در صورت بروز حوادث احتمالی، 
اظهار داشت: خروجی های اضطراری در این تونل هنوز احداث نشده و 

کپسول های آتش نشانی نیز مورد سرقت قرار گرفته و تمام آنها خالی است.
سید مجتبی سبحانی ثابت افزود: عدم وجود تجهیزات نظارتی و دوربین 
و برق اضطراری و عدم مهارت کافی نیروهای امدادرسانی سبب شده در در 
صورت بروز حادثه امر نجات و مهار بحران بسیار دشوار باشد. وی با اشاره به 
مانور اخیر امداد و نجات در تونل غدیر قم که طی روزهای گذشته برگزار شد، 
گفت: وقتی در این تونل برق قطع می شود و آتش سوزی به وقوع می پیوندد 
عملا امکان امدادرسانی به معنای واقعی کلمه قفل می شود. عضو شورای 
اسلامی شهر قم یادآور شد: ورودی و خروجی ای این تونل به شکلی است که 
در صورت بروز هر نوع حادثه ای به ویژه در ساعات پرتردد وضع امدادرسانی 
غیرممکن و بسیار سخت خواهد بود. سبحانی ثابت اضافه کرد: در بودجه 
سال آینده شهرداری قم باید بودجه لازم برای احداث ورودی و خروجی های 
اضطراری و نصب دوربین های نظارتی پیش بینی شود تا در آینده مانند 

حادثه میدان کشاورز که سبب فوت یک خانواده سه نفره شد تکرار نشود.

با حضور وزیر کشور انجام می شود؛

افتتاح ۴ پروژه بزرگ شهری در قم 
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: پیاده راه انقلاب، 
تقاطع غیرهمسطح ولی عصر)عج(، بلوار حضرت خدیجه)س( و بوستان 
حنانه پنجشنبه با حضور وزیر کشور و جمعی از مدیران استانی و شهری در 
قم افتتاح می شود. مهدی کلانترزاده بیان داشت: پروژه پیاده راه انقلاب، 
تقاطع غیر هم سطح ولی عصر)عج(، بلوار حضرت خدیجه)س( و بوستان 
حنانه روز پنجشنبه با حضور دکتر عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور 
افتتاح می شود. مدیرکل  از مسئولین استانی و شهری در قم  و جمعی 
ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم تصریح کرد: مراسم افتتاح با حفظ 
پروتکل های بهداشتی در سالن جلسات شهرداری قم برگزار شده و پس از آن 
بازدید از برخی پروژه ها صورت می گیرد. کلانترزاده با اشاره دستور شهردار 
قم در اجرای پروژه های نشاط شهروندی، بیان داشت: این ششمین سری 
افتتاح پروژه های شهری در شهرداری قم است که در سال جاری و با تحقق 

برنامه راهبردی پنج ساله و بودجه سالیانه این ارگان محقق شده است.
 

مدیر منطقه پنج شهرداری قم خبرداد:

اعتبار 1۹۰۰ میلیارد ریالی برای بلوار 
حضرت خدیجه)س(

مدیر منطقه پنج شهرداری قم از اجرای پروژه بلوار حضرت خدیجه)س( با 
اعتباری بالغ بر 1۹۰۰ میلیارد ریال خبر داد. علیرضا اقبالیان از اتمام بخشی 
از عملیات اجرایی پروژه بلوار حضرت خدیجه)س( خبر داد و اظهار داشت: 
این پروژه پنجشنبه با حضور وزیر کشور، شهردار قم و جمعی از مدیران 
استانی و شهری افتتاح می شود. وی مساحت بلوار حضرت خدیجه )س(  
17۰۰ متر اعلام کرد و گفت: این بلوار به عنوان رینگ دوم جمکران رینگ 
اطراف حرم را شکل داده و بلوار پیامبر اعظم)ص(، بلوار انتظار، و درنهایت 
بلوار نرجس خاتون)س( را به هم متصل می کند. مدیر منطقه پنج شهرداری 
قم ادامه داد: بلوار حضرت خدیجه )س( به طول 7 کیلومتر بوده و فردا 
بخشی از آن افتتاح شده و تملکات آن تا سال 14۰۰ ادامه دارد و در حاشیه 

آن نیز پارکینگ روباز در نظر گرفته می شود.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد:

اتمام عملیات عمرانی پیاده راه انقلاب 
پیاده راه  اتمام عملیات عمرانی  از  و عمرانی شهرداری قم  معاون فنی 
انقلاب با مساحت 13 هزار متر مربع خبر داد. عباس حلوایی زاده با اشاره 
به اتمام عملیات اجرایی پروژه پیاده راه انقلاب، اظهار داشت: این پروژه روز 

پنجشنبه با حضور وزیر کشور به صورت رسمی افتتاح می شود.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم اعتبار هزینه شده در پیاده راه انقلاب را 
1۰۰ میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: مساحت پروژه 13 هزار1۰۰ مترمربع 

بوده که حدفاصل سه راه ارم تا خیابان انقلاب را شامل می شود.

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: بیش از 6۰ میلیارد تومان 
برای تکمیل مترو قم سال آینده اعتبار ملی در نظر گرفته شده و اعتباراتی نیز برای 

احداث راه دسترسی به دریاچه نمک قم از منابع ملی پیش بینی شده است.
احمد امیرآبادی فراهانی  دوشنبه شب در جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم، اظهار داشت: روز گذشته 45 میلیارد تومان به بودجه استان قم در سال 

آینده اضافه شده که بخش مهمی از آن به شهرداری قم اختصاص خواهد یافت.
عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی شهر قم گفت: ردیف بودجه ای 
همچنین برای تکمیل پروژه های فاضلاب شهرک پردیسان از منابع ملی در سال 

14۰۰ در نظر گرفته شده است.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به مساله توازن شهری در 
اجرای پروژه های عمرانی، رفاهی، فضای سبز و فرهنگی، گفت: از شهرداری قم 

درخواست داریم سال آینده توجه بیشتری به مناطق محروم داشته باشند. عضو 
هیات رییسه مجلس شورای اسلامی بیان داشت: هر پروژه ای ضروری که به 
بهانه کمبود منابع مالی در شهرداری قم آغاز نشود خیانت به مردم است. وی ابراز 
کرد: از شهرداری قم درخواست داریم نسبت به مسئولیت های اجتماعی خود در 
بودجه سال آینده اهتمام بیشتری به خرج دهد. عضو هیات رییسه مجلس شورای 
اسلامی شهر قم اظهار داشت: هماهنگی بین دستگاه های قوه قضاییه، مقننه، 

مجریه و نهاد مردمی شورا در قم حاکم است و شاهد اختلافات نیستیم.
وی تاکید کرد: انسجام بودجه سال آینده شهرداری قم از نظر درآمد و هزینه 
مطلوب است و نسبت بین بودجه جاری به عمرانی در شرایط تورمی حاکم بر کشور 
رضایت بخش است. به گفته وی، نسبت بودجه جاری به عمرانی دولت طبق آمارها 
85 به 15 درصد است در حالی که واقعیت این است که تمام بودجه امروز دولت 

صرف هزینه های جاری می شود و خبری از پروژه های عمرانی نیست.
شورای  مجلس  توسط  که  دولت  آینده  سال  بودجه  کرد:  تصریح  امیرآبادی 
اسلامی تصویب شده قابل دفاع نیست و برخی درآمدها در بودجه به ویژه در زمینه 

فروش نفت پیش بینی شده که تحقق آن بسیار دشوار خواهد بود.
عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی شهر قم یادآور شد: دولت به دلیل 
بالانرفتن بدهی خود به بانک مرکزی طی سالهای گذشته هرگز تمایلی برای 
پرداخت بدهی های خود به شهرداری ها نداشته و در بودجه سال آینده نیز اعتباری 

برای تسویه بدهی های دولت به شهرداری ها در نظر گرفته نشده است.
امیرآبادی خاطرنشان کرد: ۹۰ هزار میلیارد تومان از محل بند واو بودجه برای 
همسان سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی اختصاص یافته و اعتباری از 

این محل به شهرداری ها تعلق نخواهد گرفت.

عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی خبرداد:

افزایش ۴۵ میلیاردی تومانی بودجه سال 1۴۰۰ قم

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با 
عمرانی  طرح های  اجرای  مطلوب  روند  بر  تاکید 
گفت: در شهر قم پروژه ای به دلیل کمبود منابع 
آنها بخاطر  از  و توقف برخی  مالی متوقف نشده 

مسائل فنی و غیره است. 
محسن بهشتی دوشنبه شب در جلسه رسمی و 
علنی شورای اسلامی شهر قم، افزود:  تغییر چهره 
ظاهری شهر قم از نظر عمرانی و افزایش زیرساخت 
های شهرنشینی و استقبال از زائراین نسبت به چند 

سال گذشته مشهود است.
درصدی   1۰۰ پذیری  تحقق  کرد:  تاکید  وی 
از  گذشته  سال های  طی  قم  شهرداری  بودجه 
مسائلی است که امیدوار کننده می باشد و نشان 
اصل  مبنای  بر  را  خود  بودجه  نهاد  این  می دهد 

عملیاتی تنظیم می کند.
به گفته معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
قم، در بودجه ریزی شهرداری قم آنچه که مهم است 

انضباط مالی و شفافیت شهرداری این شهر طی 
چند سال گذشته بوده و همین مساله سبب شده تا 

چرخ توسعه قم در ریل و مسیر مطلوبی قرار بگیرد.
بهشتی یادآور شد: ادامه بلوار شهید آوینی برای 
اتصال به شهرک پردیسان یکی از مطالبات قدیمی 
بودجه  امید می رود در  شهروندان قمی است که 
سال آینده شهرداری اعتباری برای این زمینه دیده 
شود. شهرک پردیسان در منطقه هشتم شهرداری 
قم و در جنوب غربی این شهر قم واقع  شده است، 
این منطقه در سال 1377 توسط وزارت مسکن و 
شهرسازی وقت تاسیس و در سال 13۹۰ به یکی از 

مناطق شهرداری قم تبدیل شد.
وی اضافه کرد: کلنگ زنی و تکمیل ضلع شرقی 
حرم مطهر، افزایش ظرفیت پارکینگ های عمومی 
و ساماندهی بازار کهنه و نو از دیگر مسائلی است که 
مردم درخواست های زیادی برای بهبود وضعیت 
آنها دارند. معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 

قم گفت: ساماندهی و تکمیل محله چهل اختران 
از پروژه های چند وجهی قم است که از 1۰ سال 

گذشته هنوز به مرحله بهره برداری نرسیده است.
فرماندار قم نیز در ادامه اظهار کرد: طی یک سال 
گذشته 24۹ مصوبه از شورای شهر قم به کمیته 
تطبیق فرمانداری قم واصل  که از این بین 21۹ 

مصوبه بدون اعتراض تصویب شده است.
مرتضی حیدری گفت: تصویب 21۹ مصوبه بدون 
اعتراض در کمیته تطبیق فرمانداری قم نشان می 
قانون  مدار  در  قم  شهر  اسلامی  شورای  که  دهد 
حرکت کرده است. به گفته وی، قم از نظر ساماندهی 
متکدیان و کمک به مراکز غیردولتی، توانمندسازی 
سالمندان و معلولان، بیماران روانی و بیماران مزمن 
شهر  اسلامی  شورای  از  و  دارد  خاصی  جایگاه 
قم درخواست می کنیم اعتبارات بیشتری به این 
بخش اختصاص دهد و دست بازتری برای بهبود 

معضلاتی از این قبیل داشته باشد.

رییس شورای اسلامی شهر قم گفت: نسبت بودجه جاری به عمرانی شهرداری 
قم در سال آینده 2۹ به 71 درصد خواهد بود. عبدالله جلالی در جلسه رسمی 
شورای اسلامی شهر قم که دوشنبه شب با حضور جمعی از مسئولان استان 
برگزار و بودجه سال آینده شهرداری به میزان 3 هزار و 62 میلیارد تومان تصویب 
شداظهار داشت:  3 هزار و 431 میلیارد تومان لایحه پیشنهادی شهرداری به 
شورای اسلامی شهر قم برای سال آینده بود که در نهایت بودجه سال 14۰۰ 
شهرداری قم به مبلغ 3 هزار میلیارد و 62 میلیون تومان تصویب شد. جلالی با 
اشاره به تفاوت بودجه سال 14۰۰ شهرداری با بودجه سال جاری اضافه کرد: این 
بودجه نسبت به اصلاحیه بودجه سال ۹۹، 7 درصد افزایش داشته است.رییس 
شورای اسلامی شهر قم اظهار کرد: بودجه جاری سال آینده شهرداری قم 878 
میلیارد تومان پیش بینی شده  و یکهزار و ۹2۰ میلیارد تومان نیز برای فعالیت های 
عمرانی در نظر گرفته شده است. به گفته جلالی، نسبت بودجه جاری به عمرانی 
شهرداری قم در سال آینده 2۹ به 71 درصد خواهد بود. وی اظهار داشت: برای 
تکمیل متروی قم در بودجه سال آینده 114 میلیارد تومان پیش بینی شده است، 
همچنین 2۰۰ میلیارد تومان نیز توسعه فضای سبز در نظر گرفته شده است. وی با 
بیان اینکه لایحه بودجه سال آینده شهرداری قم دارای 18 تبصره است، ادامه داد: 
در بودجه سال آینده شهرداری قم 1۰۰ میلیارد تومان برای توسعه ظرفیت حمل و 

نقل عمومی، 36۰ میلیارد تومان برای تملکات پیش روی پروژه های شهری و 7۰ 
میلیارد تومان برای توزیع آسفالت در معابر شهری پیش بینی شده است.

پروژه جدید نداریم اولویت تکمیل پروژه های نیمه تمام است
رییس شورای اسلامی شهر قم گفت: در سال 14۰۰ پروژه جدید و شاخصی 
در قم نخواهیم داشت و تمام همت شهرداری قم به تکمیل پروژه های نیمه تمام 
صرف خواهد شد. به گفته وی، ارائه خدمات بهینه و جذب سرمایه گذاری بخش 
خصوصی، برون سپاری و الکترونیک کردن خدمات، ارتقای سرانه فضای سبز و 
ساماندهی ورودی های شهر، توجه به احیای بافت های فرسوده با حفظ هویت 
فرهنگی، افزایش و تکمیل خطوط بازیافت زباله های شهری از راهبردهای مهم 
بودجه سال 14۰۰ شهرداری قم است. جلالی یادآور شد: پروژه شهید کاظمی 
و منوریل دو پروژه ای است که در سال آینده باید پیگیری های لازم برای تعیین 
تکلیف آنها صورت بگیرد. ساماندهی اطراف حرم مطهرحضرت معصومه)س(، 
سکونتگاهای غیررسمی و محدوده مسجد مقدس جمکران در بودجه سال آینده 
با نگاه به اراضی 32 و 48 هتکاری شهرک پردیسان دنبال خواهد شد. وی افزود: 
سهم شهرداری ها از محل یارانه بازآفرینی بافت فرسوده، مترو و ناوگان اتوبوس رانی 
برای ارائه خدمات مورد انتظار در سال آینده باید توسط مجموعه مسوولان استانی 

پیگیری شود.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم :

چرخ توسعه قم در ریل مطلوبی قرار گرفته است

رییس شورای اسلامی شهر قم:

 71درصد بودجه سال آینده شهرداری قم عمرانی است 

قم  استان  )ره(  خمینی  امدادامام  کمیته  مدیرکل 
مشکلات  وجود  با  قم  استان  خیران  و  مردم  گفت: 
اقتصادی ناشی از تحریم و کرونا در اقدامی کم نظیر 

146 میلیارد ریال به جشن نیکوکاری کمک کردند. 
اکبر میرشکار در این زمینه افزود: از مراجع معظم 
تقلید که با رهنمودهای خود و و مردم استان و خیران 
که با کمک های خود شرایط سخت اقتصادی و کرونا 
گذاشتند،  تمام  سنگ  امسال  نیکوکاری  جشن  در 
تشکر می کنم. وی با بیان این که باید زمینه مشارکت 
برنامه های  این  در  مختلف  گروه های  و  مردم  همه 
خداپسندانه فراهم شود، اضافه کرد: از اهالی پردیسان 

و بخش های چهارگانه قنوات، خلجستان، سلفچگان 
و کهک و همچنین کارکنان ادارات و مشاغل و اصناف 
وی  می کنم.  قدردانی  ویژه  به صورت  استان  مختلف 
با اشاره به استقبال مردم از سامانه های الکترونیکی و 
درگاه های بانکی برای پرداخت وجوهات و کمک های 
نقدی، گفت: عده ای از همشهریان هم با مراجعه به 
پایگاه های کمیته امداد و مراکز نیکوکاری کمک های 
دادند.  امداد  کمیته  به  را  خود  غیرنقدی  و  نقدی 
از کل کمک های جمع آوری  این که  بیان  با  میرشکار 
شده 18 میلیارد ریال کمک های نقدی و 128 میلیارد 
و  معیشتی  اقلام  شامل  غیرنقدی  های  کمک  ریال 

خوراکی، کیف، کفش، پوشاک و برخی لوازم ضروری 
زندگی است، تاکید کرد: مردم اطمینان داشته باشند 
که کمک های آن ها قبل از عید نوروز به دست ایتام و 
نیازمندان خواهد رسید. وی با بیان این که ادارات کمیته 
امداد و مراکز نیکوکاری تا پایان سال و ایام نوروز آماده 
دریافت کمک های نقدی و غیرنقدی نیکوکاران هستند، 
افزود: کسانی که تاکنون نتوانسته اند در این جشن ملی 
شرکت کنند و قصد دارند کمک های خود را به صورت 
کارت  شماره  طریق  از  می توانند  کنند  واریز  نقدی 
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به ایتام و نیازمندان کمک کنند.

مدیرکل کمیته امدادامام خمینی )ره( استان قم خبرداد:
مشارکت 1۴۶میلیارد ریالی قمی ها در جشن نیکوکاری 


